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Forord 
Å skrive ukeslutter er en fin måte å dokumentere årets hendelser på. Samtidig som det er en 
gjengivelse av faktiske hendelser, er dette også min personlige betraktning rundt store og små 
historiske øyeblikk. Jeg har en intensjon om å være upolitisk i det jeg skriver, samtidig har jeg av og til 
valgt å dele gjøremål litt på sida av det jeg skriver, for å vise bredden i livet som ordfører.  

2016 har vært arbeidskrevende, og jeg vil beskrive det som et godt år. Livet som ordfører i Porsanger 
byr på utfordringer og muligheter, og for meg som er et samfunnsengasjert menneske er dette midt i 
blinken. Oppturer og nedturer, tårer og smil, sinne og glede, skuffelser og lettelser. Det er kanskje ikke 
innenfor å dele så mye følelser som jeg til tider gjør, men det får så være. Jeg har valgt å engasjere 
meg fordi jeg bryr meg. Og jeg har tenkt å stå ærlig i det jeg gjør. På godt og vondt.  

Arrangement og aktivitet gjennom året – ildsjelene viktige samfunnsbyggere 

Ildsjeler er viktig for Porsanger. Et samfunn lever av, for og med menneskene som bor der. Og i 
Porsanger har jeg gjennom hele året opplevd en enorm kreativ skaperkraft.  

Midnattsrock og Vinterstorm. Storhallmesse, Glad Lakselvdager og Scooter- og fritidsmesse. Polaris 
Cup og Julestevne for svømmere fra hele Finnmark. Lørdagskafeer på Billefjordsenteret. Kafé Blå 
med sine ulike aktiviteter. Et mangfold av kurs og aktiviteter i regi av Merrasámi Duodjedállu, Samisk 
språk og kultursenter, Kvensk Institutt, Lakselv kino, Lakselv kirke og bygdelagene våre rundt om i 
hele kommunen. BLØGG skaper revy og liv, Lakselv hundeklubb samler hundeentusiastene og private 
har bygget ridehall og til neste år får vi vår egen travbane. For ikke å snakke om alle de andre lag og 
foreninger, enkeltpersoner og bedrifter som gjør seg bemerket gjennom året. Ingen nevnt, heller ingen 
glemt.  

Porsanger er et oppkomme av kreativ skaperkraft, og jeg er stolt over å kunne formidle noe av det 
som skjer i vår vakre kommune. Dette er noe av det unike, som sammen med vår vakre natur som 
strekker seg fra fjord til vidde, fjell og skog, fiskevann og elver. Et Finnmark i miniatyr. Eller en arktisk 
oase.  

Når vi som kommune har valgt å satse på snuhavn, er det nettopp for å legge til rette for flere turister 
og flere helårige arbeidsplasser innen reiselivet. Vi har ingen fyrtårn, som Nordkapp, men vi har 
mange flotte fyrlykter. Og det er opp til oss – sammen – å få de til å lyse. Kai Simon og Sandrine er 
blant de som satser på egen hånd, og som jeg håper kan være med å løfte reiselivet i regionen 
sammen med andre kvalitetsbevisste aktører.  

Les mer om Kai Simon og Sandrine:  http://www.sagat.no/index.php?page=vis_nyhet&NyhetID=5914 

Samarbeid 

Samarbeid har stått i fokus i 2016, og det har vært viktig for meg som ordfører å bygge gode 
relasjoner til kommunene rundt oss og Finnmark fylkeskommune har vært en viktig samarbeidspartner 
i sakene om rullebane og forsvar. Deres kompetanse og kapasitet har vært en verdifull ressurs for oss.  

Nordkappregionen havn IKS er en annen samarbeidspartner som har hatt stor betydning for at vi 
bokstavelig talt kom i havn med SeaWalk’en og kan ta fatt på det videre arbeidet rundt snuhavna. 
Porsanger kommune har ikke flust med erfaring på havn, den har vi fått via samarbeidet med 
Nordkapp og Lebesby. Det neste på lista er å få til et samarbeid om reisemålsutviklingen i regionen. 
Der har vi etablert en god dialog med Visit Nordkapp. 

Sápmi Næringshage ble etablert i 2016. Dette er en videreføring av Indre Finnmark Utviklingsselskap, 
et samarbeid mellom kommunene i Indre Finnmark; Karasjok, Tana, Nesseby og Porsanger. 
Porsanger i Utvikling utfører i dag førstelinjetjenester for næringshagen. Om dette er den riktige 
løsningen, håper jeg at vi skal lande tidlig i 2017. Næringshagen gir en utrolig viktig tilførsel av 



kompetanse til næringslivet i regionen. Derfor vil jeg gratulere oss alle med at Sápmi Næringshage 
som er tatt opp permanent i Næringshageprogrammet i Norge fra 2017! 

Som et av de siste vedtakene i år, tok kommunestyret en enstemmig beslutning om å gå inn i Vest-
Finnmark regionråd. Dette tror jeg kommer til å bli et viktig samarbeid for oss, spesielt sett i lys av 
arbeidet med å utvikle potensialet rundt Lakselv lufthavn, Banak. Samtidig er det viktig å påpeke at 
dette ikke er til hinder for at vi skal fortsette å samarbeide på naturlige områder med våre 
nabokommuner i sør og øst.      

Politisk er det vanskeligere å få til et konstruktivt og godt samarbeid. Vi gikk inn i 2016 med en 
flertallskonstellasjon, og går inn i 2017 med et mindretall. Snuhavn og låneopptak til SeaWalk var det 
som veltet samarbeidet. Det er synd, men samtidig må vi respektere hverandres forskjellighet. Alle 
partier har et ansvar for å få til gode beslutninger til beste for innbyggerne, og jeg håper vi skal finne 
bedre løsninger sammen i 2017 enn det avslutninga av 2016 viste.  

Noen viktige hendelser i 2016 

 Ungdomstrinnet i Billefjord og Børselv skole i august 
 4 akuttmottak avløses av to asylmottak som etableres i Lakselv (30 EMA) og Børselv (120) 
 Kommunereformen. Det ble ingen sammenslåing, men mange gode nabosamtaler. 
 Kongens fortjenestemedalje og regjeringens minnemedalje etter 2. verdenskrig 
 Ny rådmann, Bente Larssen, tiltrer 1. mai 2016 
 Finnmarkseiendommen feirer 10 årsjubileum 
 Sagat feirer 60 års jubileum 
 Møbler og Utstyr feirer 50 årsjubileum 
 Planarbeidet igangsatt 
 Rullebanen på Banak 
 Krabbecharter og fraktterminal 
 Langtidsplan forsvaret 
 SeaWalk’en finner sin løsning, og avtalen signeres i oktober. Planlagt levering: Mai 2017 
 Medlemskap i Vest-Finnmark regionråd 

 

 

Lakselv, 31.12.16 

Aina Borch 
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Ukeslutt # 1 - 9.1.2016 
Nytt år gir enda flere muligheter! 

Godt nyttår fra ordføreren! Vi har lagt bak oss et travelt 2015, og det er ingen grunn til å hvile 
på laurbærene. 2016 blir et spennende år, og jeg mener vi har lagt en god plan gjennom 
budsjettvedtaket som ble gjort i desember. Den første uka har vært preget av forberedelser, 
slik at vi får gjennomført planen. 

Aktiv jul i Porsanger 

Først av alt har jeg lyst til å berømme alle de som har stilt opp med aktiviteter i juledagene. Det være 
seg juleturneringer i innebandy og fotball, stand-up, romjulsquiz, nisserenn eller annen sosial aktivitet 
for store og små. Det har vært en aktiv jul, der det for meg virker som folk har kost seg sammen. Når 
enkeltmennesker drar lasset sammen gir det merverdi i forhold til det vi får til hver for oss. 
Engasjementet og dugnadsånden er stor i Porsanger, og det skaper trivsel, stolthet og bolyst. Takk til 
alle som har bidratt!  

Aktivitet i januar og ildsjeler som stiller opp 

Jeg registrerer også at mye spennende er på gang i 2016. Denne helga har det vært fotballturnering, 
nærmere bestemt Comfort Cup for damer og herrer med lag fra Bjørnevatn, Vestre Jakobselv, 
Honningsvåg, Hammerfest, Alta og Harstad. At lokalt næringsliv stiller opp som sponsorer for idretten 
er utrolig viktig, på samme måte som arrangementene våre gir næringslivet gevinst. Med andre ord en 
vinn-vinn for alle parter. Bildet er fra fotballskolen som PIL har arrangert sammen med Medkila. 65 
ivrige jenter fikk påfyll av inspirasjon og gode fotballtips fra toppserielaget Medkila, som har vært her 
på turneringa i helga. Spennende med samarbeid mellom klubbene i Porsanger og Harstad. Hvem vet 
hva det kan bringe med seg? 

Om ikke mange ukene er det ny voksenturnering på gang, i tillegg til Coop Cup for de yngste og 
Polaris Cup for ungdommen. Mearrasámi Duodjedállu kjører i gang både skinnfellkurs og 
skinnluekurs. Småbarnstreffene på rådhuset er i gang annenhver onsdag. Skitrening for barn og 
ungdom er i gang i Igeldas, og skiløypa er preppet og klar for alle som er klare til å få skiene på beina. 

I tillegg har ildsjeler ryddet lysløypa i Lakselv og kjører nå spor til gleder for store og små. 
Scooterløypene er åpne, informasjon finner du på kommunens hjemmesider. Kom og dans starter opp 
igjen i morgen, mandag. Flere aktører tilbyr yoga, og jeg regner med at alle de øvrige lag og 
foreninger er i gang med treningstidene som vanlig. Dette er bare litt av mangfoldet Porsanger har å 
by på, og ikke til forkleinelse for de jeg ikke har nevnt eller har oversikt over.  

Når blir det skolestart i Billefjord og Børselv? 

Rådmannen har sendt ut melding til foreldrene i Billefjord om at PK tar sikte på oppstart av 
ungdomsskolen i Billefjord fra 1. Februar. Dette forutsetter at lærerressurser er på plass. I Børselv vil 
det naturlig nok ta litt lenger tid, ettersom vi må ha en skikkelig prosess på å finne egnede 
skolelokaler. Ny oppvekstsjef er på plass 15. Januar og vil sammen med fungerende oppvekstsjef 
møte foreldre i Børselv 19. Januar. Mer informasjon om prosessen vil være på plass til da. 

Hva med asylmottakene og bosetting av flyktninger? 

Flyktningemottakene i Skoganvarre og Stabbursnes er avviklet og mottaket i Børselv er oppe og går 
med de som skal være der. Enslige mindreårige mottaket (EM) på PIAS har vært i drift siden 
november, og de som bor der har nå kommet i gang med undervisning på ungdomsskolen. 

Bosetting av flyktninger er også en viktig sak. Ettersom tilgangen på boliger er begrenset, må vi se på 
andre løsninger. Derfor kan det falle seg helt naturlig å bosette enslige mindreårige, og 



PIAS/kurssenteret er et alternativ vi vurderer for etableringen av et omsorgssenter for EM under 15 år. 
Samtidig kan hybelhuset være et godt alternativ for ungdommer som skal gå på videregående skole.  

Hva med kommunereformen, hvordan vil den påvirke oss? 

Torsdag møtte vi Hammerfest, Kvalsund, Måsøy og Nordkapp på Skaidi for en presentasjon av 
storkommune-prosjektet, der vi har vært en del av utredningen. Vi har ikke forpliktet oss når vi har 
valgt å delta i akkurat denne utredningen, men det er et interessant scenario når vi skal planlegge 20 
og 30 år frem i tid. Det fins selvsagt også andre muligheter som vi nå må ta stilling til om vi skal 
utrede. Nordkapp, Måsøy, Kvalsund, Lebesby, Gamvik og Karasjok er våre nærmeste naboer som vi 
kan vurdere et samarbeid med opp mot en storkommune eller det å stå alene.  

Som politikere har vi et ansvar for å lage en god og fremtidsrettet plan for Porsanger. De viktigste 
spørsmålene vi må stille oss er: 

 Hvordan opprettholder vi et godt velferd og tjenestetilbud når den norske økonomien er i 
endring? 

 Hvordan sikrer vi en samfunnsutvikling som gjør at vi får tatt ut potensialet vårt på en best 
mulig måte? 

 Hvordan utvikler vi en attraktiv kommune/region, med attraktive arbeidsplasser som får 
ungdommen til å ville bygge og bo?  

 Kan vi klare det alene, eller vil vi være bedre tjent med å gå sammen i en større kommune? 

Det er selvsagt også mange dilemmaer. Mange er redde for at demokratiet svekkes. Avstandene er 
for store dersom kommunesenteret flyttes. Det vil føre til en storstilt sentralisering. Så er det slik at 
tjenester som eldreomsorg, barnehage og skole må være nær der folk bor. I Porsanger vet vi at det 
politiske engasjementet er større i bygdene enn i kommunesenteret. Kanskje får vi mer å kjempe for i 
en større kommune, og hvordan lager vi gode systemer som gir folk mulighet til å engasjere seg i 
lokaldemokratiet? Teknologi gjør det mulig å både sentralisere og desentralisere enkelte tjenester, 
men det er ingen selvfølge at alle tjenestene skal være lokalisert i en kommune. Det blir en 
forhandlingssak dersom kommuner bestemmer seg for det.  

Jeg er mer bekymret for om vi klarer å levere gode nok helsetjenester til våre eldre i 
fremtiden. Befolkningsframskrivingen til Statistisk Sentralbyrå på middels nivå kan fortelle oss at det 
blir dobbelt så mange eldre over 80 år i 2030 enn i dag, og ca. 60 færre i skolepliktig alder. Når vi vet 
at ca. 20 % av befolkningen over 80 år har behov for institusjonsplass i dag, sier det seg selv at vi må 
finne gode løsninger - både for at folk skal holde seg friskere lengere og at det vil bli behov for flere 
institusjonsplasser og en utbygging av hjemmebaserte løsninger. Med dagens økonomiske rammer 
har vi ikke råd til en utbygging av helse- og omsorgstjenestene våre. Derfor må vi være kreative. 

Når vi i tillegg tar inn over oss at kompetansemiljøene i mange kommuner er altfor små til at det er 
mulig å rekruttere de dyktigste arbeidstakerne. Mange prosesser stopper opp fordi vi ikke har riktig 
eller nok kompetanse og ressurser i kommunene. I Porsanger merker vi det godt, blant annet i 
forbindelse med planarbeidet som har stått i stampe lenge.  

Stortingets intensjon om kommunereform er god, men jeg er lite imponert over Jan Tore Sanners 
manglende tydelighet. Høringen til den nye inntektsfordelingen er for eksempel ikke bare å bli klok på. 
Hvilke oppgaver skal overføres kommuner som blir store nok, og hvor store må vi bli? Hva med det 
statlige byråkratiet, hva kan vi hente ved å forenkle det? Hva skjer med de som ikke ønsker å slå seg 
sammen? Skal det være opp til den enkelte kommune og befolkninga å bestemme? Skal vi godta å 
evt bli sammenslått ved tvang? Mange spørsmål henger i lufta. 

Interkommunale samarbeid har også sine fordeler og ulemper, men er en mulighet. Det blir for 
eksempel spennende å se hvordan vi klarer å få til samarbeid om næringsutviklingen i det samiske 
området gjennom Sápmi Næringshage. Med Porsangers beliggenhet er det viktig å holde dørene 
åpne for samarbeid både vestover, østover, mot kysten og innlandet. Derfor mener jeg 
kommunereformen ikke må være til hinder for utvikling i andre retninger, dersom en bestemmer seg 
for en konstellasjon. Vi skal tross alt sammen ruste hele Finnmark og Norge for en solid fremtid.  



I tida frem mot sommeren må vi ta stilling til om vi har muskler nok til å møte fremtidas utfordringer 
alene eller om vi løser oppgavene bedre sammen i større kommuner. Om storkommunen som her er 
skissert er det riktige, er jeg langt fra sikker på. Det jeg er sikker på er at vi må løfte blikket for 
samarbeid med andre dersom vi skal beholde og videreutvikle velferd og få til næringsutvikling som 
monner. Vi må være i førersetet og skaffe oss et best mulig beslutningsgrunnlag. Jeg ønsker meg en 
bred debatt tuftet på best mulig informasjon og åpne linjer til våre nabokommuner. Diskusjonen må vi 
ta for de som kommer etter oss. Hvilke lokalsamfunn ønsker vi oss for fremtiden og hvordan 
organiserer vi det best? 

Rapport kommunereform KvaMåPoNoHam.pdf  

Statusbilde Porsanger.pdf 

Neste uke står rådmannsintervjuene på dagsorden, og jeg håper vi kan ha en innstilling klar til 
kommunestyret 11. Februar.   

Da gjenstår det bare å ønske alle en strålende andre arbeidsuke i 2016! 

 

 

  



Ukeslutt # 2 - 17.1.2016 
Rådmannsprosess og politikk 

Da har jeg ankommet Lakselv etter ei helg sammen med styret i Finnmark Arbeiderparti og de 
andre nordnorske fylkespartiene i Bodø. Dagslyset var det som virkelig kastet seg over meg da 
vi ankom Bodø på fredag, og jeg må innrømme at jeg gleder meg til sola er tilbake om ikke 
mange dagene. 

Politikk i et nordnorsk perspektiv 

Å møte så mange flinke folk på en plass, skjer ikke så ofte. For meg som ordfører er det utrolig viktig 
med slike møtearenaer, der en får diskutert både de store linjene og enkeltsaker. Å bli kjent med 
andre som er engasjert i politikken både lokalt, regionalt og sentralt har stor verdi, ikke minst fordi vi 
får så mye mer til sammen enn hver for oss. Denne helga har vi debattert både beredskap, forsvar, 
samferdsel, fiskeri, nordområdepolitikk og inntektssystemet for kommunene - med andre ord ei 
lærende helg. 

Rådmannsprosess 

Uka har ellers i stor grad bestått av forberedelser og intervjuer til rådmanns-stillingen. Vi har mange 
gode kandidater på søkerlista og har hatt gode kandidater til intervju. Ansettelsesutvalget vil legge 
frem en innstilling til formannskapet som er den 28. januar, og formannskapet innstiller da videre til 
kommunestyret den 11. februar. Jeg krysser fingrene og tror vi får et godt resultat! 

Fargetid eller mørketid? 

Ukas bilde er tatt på tur til jobben. Kaldværet har gitt oss klare, fine farger, noe som inspirerte meg til å 
knipse et bilde av kirka med fargespillet i bakgrunnen. Jeg liker i grunnen mørketida, som i år har gitt 
oss utrolig flotte fargespill, noe alle de flotte bildene på sosiale medier vitner om. Hver årstid har sin 
sjarm, og nå er iallefall jeg klar for mer lys som gir en annen energi.  

Neste uke har jeg blant annet PIU, bøndene, FeFo og kontaktmøte med fylkesmannen på dagsorden. 

Og du, har du noe du ønsker jeg skal skrive om som du tror andre også kan lure på? Ta gjerne 
kontakt! 

 

  



Ukeslutt # 3 - 24.1.2016 

I går så jeg sola fysisk for første gang i år. Først så jeg den skinne i fjellene, og da den var på 
det høyeste presset den seg frem mellom skyene og trærne. Det så ut som himmelen stod i 
brann i sør. Det var ikke like vakkert onsdag, da huset til Rolv og Karin Hesjevik brant til 
grunne i Silfarveien i Lakselv. 

Sola tilbake og solboller fra Lakselv bakeri 

Å se sola ga meg en fantastisk følelse, fordi det viser at vi går mot lysere tider. Hver årstid har sin 
sjarm, og jeg liker kontrastene her nord, men lyset er viktig for livskraft og vitalitet. Dette ble behørig 
feiret på rådhuset fredag med berlinerboller fra Lakselv Bakeri, som alltid leverer utsøkt bakverk. 

 

Bilde: Lakselv Bakeri/Facebook 



 

Brann 

Opplevelsen når du mister huset ditt og alt du eier må være forferdelig. Det kunne gått riktig galt, og 
heldigvis gikk det bra med Karin og Rolv, som ikke var hjemme da det startet. Like fullt går tankene 
mine til både dem og familien som har mistet verdier som aldri kan erstattes av nye ting.   

Brannguttene våre gjorde en flott jobb når de sørget for å både slukke brannen og i tillegg hindre at 
den fikk spre seg til nabohusene. All honnør til både dem og Sivilforsvaret som stilte opp med 
infrastruktur som nok hjalp godt på i kulda.  En god klapp på skuldra til alle for et grundig og godt 
arbeid! 

Facebook-aksjon «Nei til asylmottak» 

Jeg registrerer at det er opprettet ei Facebook-gruppe "Nei til asylmottak i Børselv", og jeg synes det 
er trist at de som engasjerer seg på denne måten spiller på frykten for å formidle sitt budskap. Jeg vet 
ikke hvem som står bak sida, men mener de bør stå åpent frem og ta debatten på en skikkelig måte. Å 
generalisere med lenker fra saker rundt om i verden for å skape frykt, gjør ikke godt for bygda Børselv 
eller asylmottaket som er etablert der. Menneskene som har fått sitt bosted på mottaket i bygda er 
vanlige mennesker som deg og meg, som er i en fortvilet situasjon. Det tjener ingen at aksjoner som 
denne Facebook-sida legger opp til får bre om seg. Jeg håper derfor at folk tar avstand, og heller 
hjelper til så vi sikrer at dette går så bra som mulig.  

Møte med FeFo 

Tirsdag, onsdag og torsdag var jeg i Karasjok sammen med ordfører- og rådmannskollegiet i 
Finnmark. Først sammen med FeFo, som orienterte om sin virksomhet og det nye strategidokumentet 
som ble vedtatt før jul. FeFo som grunneier er en viktig samarbeidspartner for oss som kommune når 
vi nå skal i gang med å sluttføre arbeidet med vår arealplan  Strategidokumentet finner du sammen 
med mye annen nyttig informasjon på FeFo sin nettside. 

Kontaktmøte fylkesmann og kommunereform 

Kontaktmøtet med fylkesmannen ga også mye faglig godt påfyll om viktige saker vi som kommune må 
være bevisst og holde fokus på. Kommunereform, skoleutvikling, motorferdsellov, planarbeid, jordvern 
og krisehandtering var noen av temaene på dagsorden. Et lærende møte for en ny ordfører. 

Kommunereformen er et hett tema om dagen, og formannskapet skal i neste uke drøfte prosessen slik 
at vi har et forsvarlig og godt beslutningsgrunnlag til kommunestyret i juni. Selv om jeg i dag ikke ser 
sammenslåing som et alternativ, mener jeg vi må få til samarbeid med andre kommuner, dersom vi 
skal sikre gode velferdstjenester til befolkninga vår også i fremtida. Måten vi løser vårt 
samfunnsoppdrag i dag er ikke bærekraftig når demografien endrer seg betydelig i årene som 
kommer. Vi får mange flere eldre, færre barn og unge og færre i arbeidsfør alder. 

Innbyggerinvolvering er viktig, og jeg mener det er naturlig å se utredningsarbeidet til 
kommunereformen i sammenheng med planarbeidet vårt. Nettopp fordi det handler om de samme 
tingene. Derfor vil jeg ut til dere som er innbyggere i kommunen. Jeg stiller spørsmål, for på denne 
måten å få alle gode argumenter på bordet.  

 Hvordan skal Porsangersamfunnet se ut om 20 år? 
 Hvilke tiltak må vi gjøre? 
 Klarer vi det alene, eller er det naturlig å slå oss sammen eller samarbeide med andre om å 

utvikle tjenestetilbudet?  



Jordbruksplan – oppstart 

Dette var også utgangspunktet mitt da jeg møtte bøndene på mandag i forbindelse med oppstart av 
Jordbruksplanen. Jeg mener det er viktig at vi lager en plan som er langsiktig og rigger oss for 
framtida. Da må vi tenke minst 20 år frem i tid - og tillate oss å sette hårete mål for livskraftige 
lokalsamfunn. Hva vil vi med landbruket vårt i fremtida? Hvordan får vi det til? Hvilke hindringer kan vi 
møte? Og hvordan løser vi de? 

Visste du forresten at det i Porsanger produseres 1 023 290 liter melk, 30 052 kg sauekjøtt, 60 775 kg 
storfekjøtt, 6355 kg ull og at vi har 8659 dekar jordbruksareal i drift? 

En ting er iallefall sikkert - verden vil alltid ha behov for mat! Og renere miljø å produsere det i finner 
du ikke. Fremtiden er i nord! 

 

Bilde: Grete Liv Olaussen 

 

 

  



Ukeslutt # 4 - 31.1.2016 

Reisemålsutvikling, Solbrått, kraftledning, rullebanelengde, formannskap og filmpremiere er 
blant sakene som har rørt seg denne uka. Variert og spennende, og viktig å være i både mental 
og fysisk god form for å holde tempoet oppe. Derfor var det herlig å avslutte uka på ski i 
perfekte løyper ute i Igeldas i dag. 

Reisemålsutvikling 

Mandag kveld møtte jeg driftige reiselivsbedrifter som ønsker å videreføre strategiarbeidet som ble 
igangsatt i 2013. Nyetablerte Arctic Active AS orienterte om sine planer, og inviterer flere med. 
Reiselivsutvikling tar tid, krever samarbeid og en helhetlig plan. For at hver enkelt skal lykkes er det 
viktig at alle drar lasset i samme retning. Derfor er det viktig at flest mulig inviteres med og kommer på 
banen når planen skal meisles ut. Det blir spennende å følge fortsettelsen! 

 

Statnett 

Tirsdag morgen var Statnett innom og orienterte om prosjekteringen av kraftledningen som planlegges 
østover, mellom Skaidi og Adamselv. Den vil føres gjennom Porsanger, og kan enten legges som 
sjøkabel over fjorden eller strekkes i master parallelt med eksisterende kraftledning. Porsanger 
kommune var tydelig i høringsuttalelsen som ble sendt NVE i 2010 at sjøkabel er å foretrekke. Jeg 
tenker at dette fortsatt er den beste løsningen for å unngå en større inngripen i naturen, og vil selvsagt 
følge nøye med når beslutningene endelig skal tas. 

Solbrått 

Vi hadde også et konstruktivt møte med styret på Solbrått på tirsdag. Det er ikke til å legge skjul på at 
Porsanger kommune har behov for plasser til mennesker med kognitiv svikt, et signal Solbrått fikk med 
seg. Jeg utfordret de også på å tenke langsiktig og strategisk i forhold til at behovene endrer seg. Jeg 
oppfattet nok at de var fornøyde med tydelige signaler fra oss. Vi står foran store utfordringer når vi 
skal løse den store helseutfordringen fremover, og det er pr i dag ikke nok penger i budsjettet til å lyse 
ut oppdraget som sannsynligvis må ut på anbud. Derfor må vi ha en gjennomgang av helheten innen 



helse- og omsorgstjenestene våre, slik at vi finner den riktige balansen mellom institusjonsplasser og 
hjemmebaserte tjenester. Det viktige er at det fins vilje og evne til å finne de beste løsningene slik at vi 
sikrer en trygg og verdig helseomsorg for fremtiden. 

 

Arbeidsplassene Solbrått gir i Børselv er viktig i et næringspolitisk perspektiv, men kan ikke være 
styrende for hvordan vi løser de helsepolitiske utfordringene. Derfor er det vanskelig å spå i 
glasskula nå om hva som blir resultatet. Samtidig tenker jeg at Solbrått i en markedsorientert 
tenking absolutt har fremtiden foran seg. Jeg vet ikke om et bedre sted å være dersom jeg en 
gang skulle komme i en situasjon der jeg eller noen av mine skulle bli demente på en eller annen 
måte. I landlige omgivelser, med kyrne på gress utenfor døra, vakker natur og mennesker med tid til 
omsorg.      

Møte med Avinor 

Tirsdag kveld bar det av gårde til Oslo, og med forsinkelser ble det overnatting på meg i Bodø. Litt 
irriterende, men lite å gjøre med. Da er det bare å gjøre det beste ut av det. Møtet med Avinor gikk 
som forventet. Vi fikk en orientering om det de tenker rundt rullebanelengden på Banak, og jeg ville 
tenkt på samme måte dersom jeg var Avinor med den selskapsmodellen de har. Det er derimot ikke 
greit at styret i et aksjeselskap skal ta beslutninger som gir en stor inngripen i samfunnsutviklingen i 
Finnmark. Derfor er det viktige signaler at både Høyre og FrP på sine årsmøter i helga har vært 
tydelige i sine krav, og vil jobbe opp mot sine sentrale politikere for å sette en stopper for en 
nedbygging som vil bli vanskelig å reversere. Finnmark Arbeiderparti og et samlet 
ordførerkollegie rundt oss slutter også opp om kravet. Jeg er også i kontakt med 
næringslivsorganisasjonene for å få de på banen. At et samlet Finnmark støtter kravet om full 
rullebanelengde på Banak er viktig for både beredskap og næringsutvikling i Finnmark. I denne saken 
er det faktisk størrelsen som teller! 



 

Formannskapsmøte  

Formannskapet hadde møte torsdag og der ble det enstemmig innstilt på å tilby Bente Larssen 
stillingen som rådmann. Dette er jeg som ordfører utrolig godt fornøyd med. Da jeg var rådmann i 
Måsøy ble jeg kjent med Bente gjennom rådmanns-kollegiet, og det er ingen tvil om at hun er "hel 
ved", og vil ha mye å bidra med i Porsanger og Finnmarks-kollegiet i årene som ligger foran oss. Hun 
jobber i dag hos fylkesmannen med ansvar for kommunereformen, og der har vi et arbeid å gjøre før 
1. juli i år. Prosessen med kommunereformen ble også drøfte i møtet, og vi jobber med å designe en 
god plan for arbeidet, slik at vi får ut god informasjon og en god forankring før en beslutning skal tas. 

Filmpremiere «Det hemmelige språket» 

Lørdag var det premiere på filmen "Det hemmelige språket" på Kvensk Institutt i Børselv. 
En påminnelse om undertrykking av språk og kultur, som selvsagt har preget menneskene som har 
vært berørt. Når det kommer til identitet og tilhørighet tror jeg mange kan kjenne seg igjen, derfor er 
det viktig at kunnskap spres, slik at vi kan bringe historien og det kulturelle mangfoldet med oss i det 
videre arbeidet. Det er ofte bare en som skal til for å gjøre en endring, og her opplever jeg et helt folk 
som reiser seg, stolt og rak i ryggen og vil ta språket og kulturen tilbake.      

Skianlegget i Igeldas 

Avslutningsvis må jeg skryte av egen prestasjon og fantastiske løypeforhold i Igeldas. Jeg har vært på 
min første skitur på to år, det ble den lengste løypa og 7 km på meg i dag. Å være ute er for 
meg balsam for sjela, og når kroppen i tillegg får brukt seg er ikke det heller å forakte. Er nok litt 
mer skeptisk til hvordan kroppen kjennes ut på tirsdag ;) 

Neste uke 

Fortsatt god søndag, med ønske om ei produktiv neste uke. I morgen skal IFU omgjøres til Sápmi 
Næringshage, og så går det slag i slag med andre spennende gjøremål! Lørdag feirer vi samefolkets 
dag, og jeg jobber med talen for dagen, som jeg skal holde i Lakselv. 

   

 

 

 

  



Ukeslutt # 5 - 7.2.2016 
Billefjord ungdomsskole, samisk næringshage, rullebane og Samefolkets dag 

Mandag 1. februar ble en merkedag på flere områder. Ungdomstrinnet på oppvekstsenteret i 
Billefjord startet opp igjen og landets første og eneste samiske næringshage ble stiftet. En god 
start på ei uke som ble avsluttet med storstilt feiring av Samefolkets dag i hele kommunen. 

Samefolkets dag 

Jeg velger å starte med avslutningen, Samefolkets dag, som har utviklet seg til en dag med mange 
stolte markeringer over hele landet. For meg var det viktig å stille opp da jeg ble invitert til å holde tale 
for dagen I Lakselv, på Samisk språksenter sitt arrangement i Lakselv. Identitet og tilhørighet er viktig 
for menneskers selvfølelse, og den urett som samefolket og andre minoriteter har blitt utsatt for opp 
gjennom tiden er ikke en stolt del når Norges historie fortelles. 

 

Derfor synes jeg det er viktig at hele nasjonen nå står samlet om Samefolkets dag. At noen fortsatt er 
kritiske, er for meg uforståelig. Feiringen er en viktig hyllest til alle de modige menn og kvinner som 
har jobbet for likeverd og rettferd, slik at den samiske kulturen og språket skal ha livets rett også i 
fremtiden. Elsa Laula Renberg var i sin tid den som samlet samene i Norge og Sverige til kollektiv 
kamp mot storsamfunnets forsøk på å utslette deres kultur. Hun initierte til det første fellesnordiske 
samemøtet 6. februar 1917, og dette er bakgrunnen for at dagen feires som samefolkets dag.  

Talen min finner du her.  (Jeg har også delt videoklipp av den på min Facebook-side.) 

Så til en litt annen side av saken, som har gjort at jeg har stoppet opp og reflektert rundt min egen 
identitet. Jeg har nemlig fått en del kommentarer på mitt valg av å skaffe meg Porsangerkofta. Som 
innflytter til kommunen fra kysten, er det nok min norske identitet som har kommet sterkest til uttrykk. 



Fordi det er den jeg har trodd har vært min. Det jeg har erfart gjennom årenes løp, har gitt meg en 
større bevissthet og jeg ser at mitt blod nok er en god blanding av norsk, samisk og kvensk. Om jeg 
føler meg samisk? Jeg føler meg som en ekte Finnmarking, noe som betyr at jeg tar eierskap både til 
den norske, samiske og kvenske delen av historien min.   

Som ordfører var valget uansett enkelt. Når jeg skal representere Porsanger fins det ikke et mer 
naturlig plagg enn Porsangerkofta, som har sine røtter i det sjøsamiske miljøet her i Porsanger, et 
miljø som får stadig sterkere fotfeste og deler av sin kunnskap langt utover kommunens grenser. Jeg 
er imponert over det arbeidet Mearrasámi Duodjedállu har gjort når de designet dette vakre plagget, 
med Solveig Johannessen og Solveig Tangeraas i spissen. At Solveig T. tok på seg oppdraget da jeg 
spurte henne i høst - og kunne levere så raskt - står det stor respekt av. Jeg er både stolt og utrolig 
glad for å kunne bære dette praktplagget, og gleder meg allerede til neste gang! 

 

Foto: Sammen med Anne-Laila Sommerseth, en av våre talentfulle, unge ambassadører for samisk 
språk og kultur. Hun bidro med vakker sang, som fanget publikum! 

Sápmi Næringshage 

Mandag 1. februar skrev vi historie idet landets første samiske næringshage ble stiftet. Samarbeidet 
om Indre finnmark Utviklingsselskap mellom Karasjok, Tana, Nesseby og Porsanger ble videreført idet 
IFU ble omgjort til Sápmi Næringshage AS. Neste steg i prosessen er å gjennomføre en emisjon, slik 
at næringslivet kommer inn på eiersida. Og da er det bare å komme i gang. Næringshagen er en 
unik mulighet for bedriftene i området til å få inn ekstern kompetanse i 
utviklingsprosjekter. Målbedrifter kan få dekket inntil 75 % av sine utgifter til å gjennomføre et planlagt 
utviklingsprosjekt. I tillegg vil det bli kurs og konferanser og lagt til rette for samarbeid mellom bedrifter 
over kommunegrensene gjennom bransjenettverk. Jeg gleder meg til å følge næringshagen i det 
videre arbeidet, og er glad for den kompetansen som tilføres regionen vår gjennom 
næringshagenettverket til SIVA.  



 

Les mer om saken hos ifinnmark.no. 

Ungdomsskole i Billefjord 

Mandag startet ungdomsskoleelevene i Billefjord opp igjen på skolen i Billefjord. Det ble en gledens 
dag i bygda, har jeg forstått. Jeg hadde ikke anledning til å stikke innom på dagen, men 
sektorstyreleder Jon Nikolaisen og vår nye oppvekstsjef Irmelin Klemetzen var til stede. I en tid der vi 
opplever at flere unge flytter ut av samiske områder, er det viktig å legge til rette for at unge familier 
kan slå seg ned også i bygdene våre. Jeg tror verdien av levende bygdesamfunn, vil bli enda større i 
årene som kommer. Vi trenger alternativer til fortettingen som skjer i byen, og vi har behov for både 
landbruk og fiskeri for å forsyne verden med mat. 

Les mer om saken på ifinnmark.no. 

Avinor rapport 

Så til en sak som har opptatt ange denne uka. Avinor sin rapport med anbefaling av fremtidig drift for 
Lakselv lufthavn. Rapporten legges frem den 10. februar, og jeg har fortsatt et håp om at de som lager 
rapporten har tatt våre innspill med seg. Jeg har ingen problemer med å forstå at Avinor er under 
press og må kutte i sine utgifter. Det jeg ikke kan akseptere er at dette skal gå på bekostning av 
samfunnsutviklinga i Porsanger og Finnmark. Derfor er jeg glad for den støtten vi har fra hele 
Finnmark.  Finnmark FrP og Finnmark Høyre har gjort vedtak i sine årsmøter, og jeg håper både 
Frank Bakke Jensen og Jan Henrik Fredriksen tar ballen videre i Stortinget. NHO-direktøren har vært 
på banen, Helga Pedersen har stilt spørsmål i spørretimen som jeg håper vi får et raskt svar på. 
Finnmark Arbeiderparti har allerede klare vedtak på tre stamflyplasser i Finnmark, som forplikter, og 
jeg er selvsagt i dialog med fylkesordfører Runar Sjåstad. Jeg har sendt brev til samferdselsminister 
Kjetil Solvik Olsen, der jeg ber om at han må gripe inn og sette en stopper for det som nå er i ferd med 
å skje. Sammen håper jeg vi kan utgjøre et så stort press at Avinor må se etter andre løsninger. 

Brevet til statsråden finner du her. 

Ifinnmark.no har også hatt en oversiktlig dekning av saken denne uken, de gir oss et innblikk i hva 
som står på spill. 



Hålogaland Teater 

Jeg fikk også med meg Hålogaland Teater sin oppsetning av "I blanke messingen" lørdag. Et morsomt 
avbrekk. De leverer som alltid, med dyktige skuespillere og proff scenerigg. Vi er bra heldige som får 
besøk av de med akkurat passe mellomrom slik at vi får det teaterpåfyllet vi trenger her i Porsanger. 

Billefjord IL arrangerte denne helga Luostejok Cup. Jeg rakk ikke innom, men må bare si meg stolt 
over aktivitetsnivået i vår flotte kommune!  

Neste uke 

Torsdag i neste uke er det kommunestyre. Da skal vi blant annet bli enige om prosessen rundt 
kommunereformen, bosetting av flyktninger og salg av kurssenteret. 

Dokumentene til kommunestyret finner du her.  

Dokumentene til ekstraordinært formannskap finner du her. 

Da gjenstår det bare å ønske alle en riktig god neste uke. Gjør den til den beste uka hittil i år! 

 

 

 

 

 

  



Ukeslutt # 6 - 14.2.2016 
Avinor, kommunestyre og møte med vår nye politimester 

Denne uka har i hovedsak dreid seg om rullebanen og sakene som har vært til behandling i 
kommunestyret. Kommunereform, bosetting av flyktninger, samlokalisering av 
flyktningetjenesten og voksenopplæringa og motorferdsel var noen av temaene. Uka ble 
avsluttet med et godt møte vår nye politimester, Ellen Katrine Hætta. 

Først skal jeg benytte anledningen til å gratulere Lakselv hotell med vel gjennomførte Arktiske 
Matdager! Selv har jeg vært bortreist i helga, og har ikke hatt anledning til å delta. Men jeg har sett at 
flere fornøyde gjester har lagt ut matbilder og skryter av et topp arrangement. PIL har også 
gjennomført Coop Cup i helga, og jeg tar meg hatten for dugnadsånden i Porsanger. Det skjer 
fantastisk mye bra i vår vakre kommune! 

Rullebane 

Rullebanen er vår aller viktigste sak for tida, og jeg håper et samstemt Finnmark når frem til 
samferdselsministeren med et viktig budskap: Vi har ingen meter å miste! Kommunestyret vedtok å 
sende avgårde en tilbakemelding til Avinor på rapporten som ble lagt frem onsdag 10.2, samt en 
henvendelse til samferdselsministeren.  

Les begge uttalelsene her. 

Uttalelse om regjeringens asylpolitikk 

I møte med UDI onsdag fikk vi en orientering om at kravet til operatører av flyktningemottak er i ferd 
med å endres når det kommer til hvilket innhold de skal levere. For meg er det uforståelig at kravet til 
aktivitetstilbud i mottak skal bort, slik at de som venter på å få søknaden om asyl behandlet blir 
sittende passiv på vent. Dette vil kunne få store konsekvenser for kommunene, derfor var det viktig å 
få vedtatt en uttalelse om asylpolitikk for å få satt saken på dagsorden 

"Kommunestyret i Porsanger ser med stor bekymring på regjeringens valg av tiltak for å 
stramme inn i forhold til asylpolitikken.  

Porsanger kommune er orientert om at UDI er i ferd med å fjerne meningsfylt aktivitet som et 
krav i driftsreglementet til operatørene av asylmottak. Dersom dette blir en realitet vil det kunne 
gi alvorlige konsekvenser i form av konflikter og psykiske lidelser blant asylsøkerne, noe som 
igjen kan føre til en større belastning på det kommunale tjenestetilbudet og spesielt 
helsevesenet.  

Det er uakseptabelt at regjeringen overser konsekvensene og skyver problemstillingen over til 
kommunene. Kommunestyret i Porsanger forventer at regjeringen legger til rette for at 
operatører av mottak fortsatt skal ha en plikt til å ivareta et meningsfylt innhold gjennom aktivitet 
i asylmottak.  

Dersom dette kravet ikke innfris forlanger Porsanger kommune at det innføres et krav til 
fagpersonell i driftsreglementet for å ivareta det psykososiale arbeidet i mottak.  Denne 
oppgaven kan ikke løftes over til lokalsamfunnet, og kommunen som system. 

Kommunestyret er også kjent med at syriske asylsøkere er satt på vent for å få behandlet sine 
asylsøknader, begrunnet i at det er stor sannsynlighet for at de har krav om å få bli i landet. Det 
er høyst kritikkverdig at syriske asylsøkere risikerer langvarige opphold i mottak, dersom de i 
realiteten oppfyller kravene om asyl.  



Kommunestyret i Porsanger mener det vil være mer humant å innvilge syriske asylsøkere 
midlertidig asyl på inntil 2 år i påvente av å få sin søknad behandlet, slik at de kan bosettes i en 
kommune og komme raskere ut i arbeidslivet og bli aktive samfunnsborgere." 

Målet er å kunne påvirke beslutningstakerne, derfor er jeg glad Helga tar opp spørsmålet med Sylvi 
Listhaugs i spørretimen på Stortinget. Jeg tar selvsagt også med meg denne informasjonen når jeg i 
neste uke skal være delegat på landstinget til KS, og blant annet har fått tillit til å være i 
redaksjonskomiteen for integrering. Utenforskap er tema for kommunalpolitisk toppmøte i Kristiansand 
15. - 17. Februar.  

Følg med på landstinget her.  

Kommunestyresaker 

Noen av de andre sakene som ble vedtatt i kommunestyret torsdag 

 Bente Larssen tilbys stillingen som rådmann 
 Porsanger kommune bosetter inntil 25 flyktninger, 8 enslige mindreårige. 
 Salg av kurssenteret ble opphevet 
 Flyktningetjenesten og voksenopplæringa samlokaliseres 
 Vektbegrensning for motorkjøretøy på barmarksløyper hevet fra 500 til 800 kg 
 Forprosjekt for tilrettelegging i Trollholmsund igangsettes 
 Forvaltning av Reinøya. 
 Prosess kommunereform 

Besøk av politimesteren 

Uka ble avsluttet med et hyggelig og konstruktivt besøk av vår nye politimester, Ellen Katrine Hætta. 
Jeg fikk en orientering om arbeidet med å fase inn politireformen, og jeg håper virkelig det blir tilført 
ressurser nok til at det kan bli en nærpolitireform i Finnmark. Her tenker jeg også det er viktig at vi 
jobber sammen for å sikre en best mulig beredskap i kommunene i Finnmark. Jeg benyttet 
anledningen til å løfte inn arbeidet vårt med RKSN, og jeg har bestemt meg for å invitere ordførerne i 
Finnmark til et rådsmøte i løpet av vinter/vår, med beredskap på dagsorden. I neste uke kommer jeg til 
å snakke nærmere med fylkesberedskapssjefen vår, Ronny Schjelderup, om dette.  

Da gjenstår det bare å ønske alle ei super neste uke! 

  



Ukeslutt # 7 - 21.2.2016 
Befolkningsøkning, fiber, kollektivtransport, planarbeid og skuterløyper  

For tredje helg på rad har fotball vært i sentrum for mange. Denne gangen er det ungdommene 
i Finnmark som har møttes til dyst i Polaris Cup, ei turnering som samler lag fra hele Finnmark 
til kamper som går fra tidlig morgen til langt på natt. Tilbakemeldingene jeg har fått fra de 
jeg har møtt, er udelt positive, og det er ikke tvil om at dette er et viktig arrangement for 
Porsanger og næringslivet i Lakselv. 

Foto: Polaris Cup 

Se flere bilder fra Polaris Cup her. 

Et aktivt kulturliv i hele Porsanger 

Variasjon og mangfold er stikkord som er svært dekkende for kulturlivet i Porsanger. Bare i helga har 
flere fullført kurs i skinnluesøm og skinnfell i regi av Merrasámi Dudjedállu. Torsdag gjestet 
Hålogaland teater igjen Lakselv, og i mandag og tirsdag får vi besøk av Beaivas. Dette bare for å 
nevne noe av det som gjør det kjekt å bo her. 

     

Foto: Irene Persen 

Jeg benyttet anledningen til å få med meg en nydelig pianokonsert av vår egen Jens Lühr, som er 
ansatt i kulturskolen hos oss. Jens fremførte Friedrich Kuhlau's store sonater, og jeg kan ikke annet 
enn å applaudere vakker musikk og en fremragende musiker. Dette var balsam for sjelen! Vi har 
utrolig mange dyktige mennesker i Porsanger, og det skulle vært morsomt å samle alle til en 
storslagen festforestilling. 



 

Foto: Ida Balto 

Hør et utdrag av pianokonserten her.  

Landsting KS og Kommunalpolitisk toppmøte i Kristiansand 

 

Utenforskap var tema på tre flotte dager i Kristiansand, med Kommunalpolitisk toppmøte og 
landstinget til KS. Jeg var så heldig å få være delegat for Finnmark på landstinget, og det ble tre dager 
med inspirasjon og gode arbeidsøkter, ettersom jeg også hadde fått tilliten til å være med i 
redaksjonskomiteen for flyktninger og integrering. 



Jeg vet ikke helt om jeg liker ordet utenforskap. Samtidig gir det oss anledning til å snakke om det 
dette egentlig må handle om, nemlig integrering og inkludering. Utenforskap er et nasjonalt problem 
som løses lokalt, og da må vi sørge for at vi setter inn riktig innsats på rett sted til rett tid. De tre 
områdene som ble spesielt løftet frem på dagene i Kristiansand var barn og unge som faller utenfor av 
ulike grunner, den økende arbeidsledigheten som gjør at mennesker faller utenfor arbeidslivet og 
flyktninger som skal integreres i mange lokalsamfunn. Store spørsmål, som krever smarte svar og 
løsningen ligger lokalt. Her er jeg overbevist om at samspillet mellom kommune og stat, og mellom 
kommune, næringsliv og frivillige er nøkkelen til å lykkes. Dette er viktige tema som vi må ha fokus på 
fremover. Det følger en altfor stor kostnad med at mennesker faller utenfor - både for storsamfunnet, 
lokalsamfunnet og den enkelte. For meg handler dette om at vi må se mennesker og deres potensiale, 
og gi rom og aksept for forskjellighet. 

Landstingsuttalelse: Det krever et helt lokalsamfunn for å gi barn en god oppvekst. 

Landstingsuttalelse: Et arbeidsliv med plass til alle. 

Landstingsuttalelse: Lykkast kommunane - lykkast Noreg. 

#ingenmeteråmiste!  

 

Jeg har også merket meg at direktør i Avinor Dag Falk-Petersen har hatt et leserinnlegg i 
Finnmarksavisene denne uka om at Avinor betaler prisen for luftfarten i Finnmark. Heldigvis har vi 
bygd infrastruktur i hele landet basert på en idé om at fellesskapets interesser skal løses finansiert av 
fellesskapet. Dersom markedskreftene skulle være enerådende ville det sannsynligvis ikke vært mer 
enn to flyplasser i Finnmark, og knapt nok det. 

For ikke å snakke om alt det andre som aldri blir lønnsomt i en markedstenkning i et fylke på størrelse 
med Danmark og et befolkningsgrunnlag på størrelse med Tromsø. De politikerne som bygde landet 
etter krigen var forutseende nok til å gjøre gode grep i hele landet. Og dette har vært et av 
suksesskriteriene for en velferdsstat som er bygd stein på stein basert på våre naturlige fortrinn - 
fiskeri, landbruk, olje og gass, mineralnæringa. Og i den seinere tid har også nord blitt en øyensten i et 
reiselivsperspektiv. 



Det pågår en hard sentraliseringstrend i landet vårt. Store robuste enheter og fagmiljøer har etablert 
seg som en sannhet i miljøene lenger sør i landet. Samtidig som det snakke som at fremtiden er nord. 
Forstå det den som kan, jeg gjør det ikke. For stadig flere statlige arbeidsplasser trekkes ut av 
kommunene i Finnmark, til fordel for større enheter lenger sør i landet. Forsvaret skal for eksempel 
ruste opp i Finnmark. Jeg frykter at det si som lokalsamfunn i nord får igjen, er søpla. Mannskaper skal 
roteres inn, innsatsstyrkene til Heimevernet skal flys inn fra Oslo, og jeg undrer meg på om en i det 
hele tatt har vurdert en innsats for å rekruttere lokalt. Som ordfører i en distriktskommune er det til stor 
bekymring om vi mister heimevernsmannskapene fra kommunene, og bare ett eksempel på den 
sentraliseringstrenden som herjer landet vårt og tapper distriktskommunene for kompetanse.   

Tilbake til Avinor og rullebanelengda på Banak. Falk-Petersen fremstiller det som om det ikke har 
noen betydning om banelengda kortes ned fra 2800 meter til 2500. Dette er ikke korrekt. Dersom store 
fly skal ha muligheten til å snu, er de avhengige av den delen av rullebanen som skal kortes inn. Det 
samme gjelder jagerfly på øvelse. Dette tenker jeg Falk-Petersen, som gammel jagerpilot vet litt om. 
Skal forsvaret og NATO-styrker trene i nord er hver meter viktig, og vi skal fortsette kampen, for vi har 
#ingenmeteråmiste!   

Et annet aspekt er mulighetene Banak har som nav for flyfrakt. Dette er ingen trussel mot 
passasjertrafikken på andre lufthavner i fylket, men en mulighet for næringslivet i nord for frakt av 
levende sjømat il markedene i Asia. I rapporten til Avinor skal de fortsette arbeidet mot luftfartsverket 
for å få til en "fleksibel banelengde" om vinteren. Om dette har direkte sammenheng med Avinor sin 
satsing på flyfraktterminal på OSL Gardermoen, vet jeg ikke, men det er likevel fristende å leke med 
tanken. Med godviljen til, kan Avinor være en medspiller for å lykkes med mer flyfrakt direkte fra nord. 
Vi har #ingenmeteråmiste! 

En tredje sak i denne runden er statistikkene Avinor opererer med. I statistikkene for Lakselv lufthavn 
er det bare det sivile passasjergrunnlaget som tas med, og det er synd når det egentlig er en 40/60-
fordeling mellom militær/sivil passasjertrafikk. Så tallet på 65.000 er med andre ord betydelig høyere. 

Det er uansett gledelig for oss at vi har så bred støtte, fra både næringsliv og politiske miljøer i 
Finnmark. Vi fortsetter arbeidet på lag med resten av Finnmark - og jeg er spent på utfallet av møtet 
fylkesordfører Runar Sjåstad og deler av fylkesutvalget skal ha med Avinor-ledelsen i morgen 22. 
februar. Det jeg savner nå er en samordning mellom departementer, direktorater og andre etater, slik 
at vi kan stake ut kursen for Norge og nordområdene i en helhetlig plan. Vi kan ikke akseptere at 
enkeltkommuner skal bruke all sin tid og ressurser til å kjempe mot tiltak som vil rive ned 
utviklingsmulighetene i landet vårt. 

Hyggelige regnskapstall for 2015 

Rådmannen og hans stab har sendt regnskapet for 2015 til revisjon, og de foreløpige tallene viser 
positive resultater. Dette er gode nyheter, og en mulighet til å komme ut av ROBEK tidligere enn først 
planlagt. Årsmeldingen og detaljene legges frem først når det endelige regnskapet er klart. Jeg ser at 
debattene går om eiendomsskatt og avgifter, og til dette vil jeg si at dette henger sammen med flere 
ting. Selv om resultatet er godt, betyr det ikke at eiendomsskatten inneværende år ikke er nødvendig. 
Vi har en tjenesteproduksjon og et tilbud til innbyggerne som krever de inntektene vi har budsjettert 
med, og det er ikke slik at utfordringene forsvinner med et godt regnskapsresultat. 

Det er beklagelig at næringslivet og husstander skal finansiere den kommunale drifta gjennom økt 
eiendomsskatt, men det er også et fakta at statsbudsjettet legger de endelige føringene for hva vi kan 
få til uten å benytte eiendomsskatten som tiltak. I tillegg doblet vi lånegjelda i forrige periode, og dette 
har gitt en del tøffe konsekvenser. Målet må være å redusere eiendomsskatten på sikt, det betyr at vi 
må jobbe for å finne bedre løsninger innenfor hovedområdene våre helse og oppvekst. Dette arbeidet 
er vi i gang med, og som ordfører ser jeg frem til at sentrale lederstillinger og ny rådmann kommer på 
plass i løpet av de neste månedene. Det vil gi en annen forutsigbarhet når vi skal finne de gode 
løsningene som gagner befolkningen og næringslivet best mulig.  



 

Foto: Marianne Johnsen Utsi 

Til slutt gjenstår det bare å gratulerer til PIL sitt jentelag som tok gullet hjem og ønske 
alle ei riktig så god vinterferieuke! 

 

  



Ukeslutt # 8 - 27.2.2016 
Befolkningsøkning, fiber, kollektivtransport, planarbeid og skuterløyper 

Denne uka har skolene hatt vinterferie, mange benytter anledningen til en velfortjent pust i 
bakken, andre ligger nedsylta i influensa. Noen er bortreist, andre er hjemme for å sørge for at 
hjulene skal gå rundt. Jeg registrerer at debatten går rundt skuterkjøring på islagte vann og en 
gledelig befolkningsøkning. 

Ingressfoto: Arnulf Thomassen 

#porsangerleverer 

Mandag møtte jeg Commanding Officer LtCol Justin Ansel, som har tilbragt noen uker med 
vintertrening i vakre Porsanger før de dro videre på tirsdag for å delta i storøvelsen Cold Response i 
Trøndelag. Han hilser til Porsangers befolkning og sier takk for seg etter å ha lært grunnleggende 
vinterferdigheter i "det beste treningsområdet i verden". Et godt møte, med nyttige innspill til vårt 
videre arbeid opp mot sentrale myndigheter. 

 

Fortsatt #ingenmeteråmiste 

Det har ikke stått på flyaktiviteten på Banak denne uka, både allierte fly og krabbecharter har preget 
det store bildet. Fylkesutvalget møtte Avinor mandag, og fylkesordfører Runar Sjåstad bekreftet dette 
som et greit møte, jeg tolker det dithen at Avinor ikke har endret syn enda og jobber med sine mål i 



sikte. Vi fortsetter selvsagt arbeidet opp mot Avinor og aktuelle samarbeidspartnere for å bevare hver 
en meter av rullebanen på Banak. 

Hyggelig statistikk - 54 flere Porsangerværinger i 2015 

Porsanger har vokst med 54 innbyggere fra 2015 til 2016. Til sammen utgjør vi nå 3978 innbyggere. 
For meg er dette en bekreftelse på at det er et skritt i riktig retning å satse på skoler i distriktene. Det 
bekrefter at vi vil utvikle hele Porsanger, og gir unge familier mulighet til å etablere seg med gode liv 
også i bygdene våre. Jeg tror dette er et viktig og godt alternativ til et urbant storbyliv. Bygdene er et 
fortrinn vi må bygge videre på - og det blåser en herlig positiv vind gjennom vakre Porsanger. 

Ifølge ssb.no fordeler befolkningsveksten seg slik på områdene i Porsanger: 

 Børselv/Leirpollen/Kjæs +16 (-9 i perioden 2010 -16) 
 Billefjord-området +11 (+21 i Indre Billefjord) (-31 totalt i perioden 2010 - 16) 
 KOS-området -1 (+6 i Kistrand) (-39 i perioden 2010 - 16) 
 Skoganvarre/Porsangmoen -6 (-12 i perioden 2010 – 16) 
 Lakselv +34 (+74 i perioden 2010-16) 

Målet må være å nå 4000 innbyggere i 2016 - klarer vi det, tror du? 

 

Foto/Facebook gjengitt med tillatelse fra Ragnhild Willersrud. 

 



Jobbe i Porsanger? 

Vi har mange ledige og spennende stillinger i vakre Porsanger. Akkurat nå har vi mange viktige 
stillinger innen helsesektoren å by på, i tillegg til bolyst og trivsel i bøtter og spann. Hva venter du på? 

Sjekk ut stillingene på Jobbnorge.no.  

Bente Larssen på plass som ny rådmann 1. mai 

 

Mandag denne uka ble avtalen med vår nye rådmann ferdig forhandlet og signert. Vi ser frem til å få 
Bente Larssen med på laget med oppstart allerede 1. mai! Jeg har skrevet litt om prosessen tidligere, 
og som ordfører er jeg både stolt og glad for å få en rådmann med Bente sin erfaring til rors i 
Porsanger. Vi har mange utfordringer foran oss, og trenger alle gode krefter når vi skal sikre en god 
utvikling for Porsanger i fremtiden. Bente vil helt sikkert også bli en viktig bidragsyter til 
rådmannskollegiet i hele Finnmark. 

Møte om kollektivtilbud i Lakselv  

Onsdag møtte fylkeskommunen ordførerne i hele fyllet til møte om kollektivtilbudet. Jeg ble dessverre 
syk, men varaordfører Cecilie Gjennestad er godt forberedt og til stede på møtet. Cecilie 
videreformidlet innspillene vi har fått, og jeg håper FFK og Geir Ove Bakken finner gode løsninger for 
kollektivtilbudet for både folk og gods i Finnmark. 



 

Foto. Kristina Hansen 

Fiber på strekninga Stabbursnes – Kolvik 

Torsdag kunne avisa Ságat melde at Miljødirektoratet har bevilget 600.000 til fiberutbygging i området 
Stabbursnes – Kolvik. Dette er en knallgod nyhet, da god bredbåndsdekning er avgjørende for god 
utvikling i hele kommunen. Jeg var til stede da Mari Boine holdt sin konsert til inntekt for formålet i 
sommer, og må bare berømme innsatsen og ståpåviljen fra lokale krefter for å komme i mål. 

Les saken hos Ságat.no. 

Det som er påfallende, er at regjeringen har redusert bevilgningene til bredbåndsutbygging i 
distriktene, noe som selvsagt rammer mulighetene til å skape sunn utvikling i hele landet. 

Vår lokale utbygger på vestsiden, Infranord, er blant aktørene som har bidratt til 
bredbåndsutbyggingen i Porsanger. Jeg er stolt over kraftlagenes innsats og bidrag til utvikling i sine 
lokalsamfunn. Derfor er jeg dypt bekymret når regjeringen nå legger opp til endringer i energiloven 
som vil være kostnadsdrivende for everkene og dermed også svekke sollen som motor i utvikling av 
distriktene. Jeg har derfor sluttet meg til et landsdekkende Ordføreropprop om ny energilov, og 
Altaposten beskriver situasjonen ganske godt på lederplass.  

Les Altapostens leder her. 

Les KS Bedrift sine spørsmål og svar om selskapsmessig og funksjonelt skille her. 

Planutvalg og formannskap 

Tirsdagens møte i formannskap og planutvalg hadde fokus på status og fremdrift for planarbeidet vårt. 
Innen et år etter konstituering skal det nye kommunestyret ha vedtatt en planstrategi, som er planen 
vår for hvilke planer vi skal jobbe med. I tillegg har arbeidet med samfunnsplan og arealplan gått i 
noen år, uten at vi har fått ferdigstillet arbeidet. Det var derfor nødvendig og bra å få en gjennomgang 
og oversikt. Det er satt av penger i budsjett 2016 for innkjøp av ekstern kompetanse og rådmannen 



har fått en bestilling på å komme tilbake med en anbefaling til fremdriftsplan til planutvalget som også 
er styringsgruppe for de igangsatte planene. Arbeidet er igangsatt og jeg håper å se gode resultater 
fremover. 

 

Vår nye oppvekstsjef Irmelin Klemetzen orienterer planutvalget om planstrategien. 

Motorferdsel og skuterløyper    

Debatten om scooterløyper er i gang, noe som følger naturlig av at scootersesongen nå er kommet 
godt i gang. Jeg registrerer at Høyre og FrP går høyt ut og gir meg og mine ansvar for at en forskrift 
om kjøring på islagte vann ikke er på plass i Porsanger. Når jeg sjekker med våre nabokommuner er 
det ingen som har fått vedtatt en slik forskrift enda. Og dette er nok en mer krevende prosess enn at vi 
kunne sørget for dette på våre måneder i posisjon. 

Den nye Motorferdselloven ble vedtatt i sommer av Høyre og FrP sin regjering. Ifølge lovens §4a kan 
"Departementet gi kommunestyret, eller annet folkevalgt organ som kommunestyret bestemmer, 
myndighet til i forskrift å fastsette løyper for kjøring med snøscooter på vinterføre. I kommunene 
Finnmark og Nord-Troms omfatter myndigheten også adgang til i forskrift å tillate kjøring ut av løypa 
på islagt vann for å raste."  

Ny motorferdsellov innebærer at vi må kjøre hele løypenettet gjennom en ny full behandling, med 
andre ord en stor jobb for kommune-Norge, pålagt av en regjering som har som mål å forenkle. Forstå 
det den som kan. Heldigvis har vi fått 6 år på å gjennomføre en slik behandling, som kommer på 
toppen av det planarbeidet som allerede pågår og må ha prioritet. Tana kommune undersøker med 
departementet om det kan kjøres en forenklet prosess, noe jeg håper det kan åpnes for også her, da 
det allerede er lagt ned et stort arbeid i forhold til løypenettet i Porsanger kommune. 

I henhold til den nye loven kan kommunen nå åpne for kjøring på hele vannet som en skuterløype går 
over. Og det er denne saken jeg oppfatter at folk nå er opptatt av. Dersom en skal kunne kjøre på hele 
vann som scooterløype går over, må det inn i en lokal skuterforskrift. Dessverre er det nok ikke slik at 
en forskrift som denne enkelt kan vedtas over bordet. Det er nye krav om at alle løyper skal vurderes i 
forhold til naturmangfoldsloven, mfl. Det er krav om høringsfrister, mv. Som kommune må vi sørge for 



en forsvarlig saksbehandling og vi har et ansvar for å sørge for et forsvarlig løypenett. Da må løypene 
konsekvensutredes og eventuelle farlige områder må sorteres ut. 

Skuterkjørerne i Porsanger må nok derfor forholde seg til dagen lov og forskrift og benytte det 
løypenettet som er tilgjengelig med de rastemulighetene som fins inntil 300 meter fra løype – for det er 
fortsatt lov, har jeg fått bekreftet. 

Om Høyre og FrP vil henge bjella på meg for ikke å ha gjort jobben min siden 22. oktober, kaster jeg 
ballen tilbake. Vi har en regjering som gikk til valg på forenkling, men som har lagt opp til det totalt 
motsatte for kommunene i Finnmark og Nord Troms i denne saken. Hvor var lokale og regionale 
Høyre og FrP-representanter da ny Motorferdsellov ble vedtatt av egen regjering? 

Da gjenstår det bare å ønske alle gode turer og ei herlig oppladet arbeidsuke!  

   



Ukeslutt # 9 - 6.3.2016 
Havneråd, fraktterminal, Barnehagedag, UKM, Finnmarksløp og Porsangercup 

Mye spennende er lagt bak oss i uka som er gått. Havnerådet hadde møte i Honningsvåg på 
tirsdag, onsdag avholdt vi e-postmøte for å sikre fremdriften til fraktterminalen. I tillegg har 
aktivitetsnivået vært utrolig høyt denne uka, blant annet med UKM, lørdagens Finnmarksløp 
Sjekkpunkt Skoganvarre, Retro-drag og Porsangercupen på ski er i gang. 

Havneråd 

Havnerådet for Nordkappregionen Havn KF består av ordførerne i Nordkapp, Lebesby og Porsanger. 
Dette er et viktig samarbeid for oss, da Porsanger kommune ikke har kompetanse på dette 
fagområdet. I tillegg er varaordføreren i Nordkapp med, siden de jo er største havneeier. Stine deltok i 
møtet på videokonferanse fra Kjøllefjord, fordi ho også hadde et møte i Gamvik med fiskeriministeren. 
Kjekt når teknologien gjør det så enkelt for oss. Vi fikk en orientering om pågående prosjekter, og 
strategiplanen som er under utarbeidelse. Her har formannskapet tidligere spilt inn at vi ønsker at 
Nordkappregionen Havn KF bistår oss i arbeidet med å lage gode strategier for våre havner. Vår 
representant i styret i Nordkappregionen Havn KF er Torkjell Johnsen, med Bernt Wilhelmsen som 
personlig vara. 

 

Skarvbergtunnelen er et viktig prosjekt både for Porsanger og Nordkapp, og nå når den er vedtatt 
igangsatt i 2018, er det viktig at vi er på for å kunne bruke massene til ytterligere utbedringer i 
Smørfjord. Før vi kan søke om midler til utbedringer av Billefjord, må dette også tydeliggjøres i en god 
tiltaksplan, tenker jeg. Og så har vi snuhavna, som det er utrolig viktig at vi får en fremdrift på nå når 
Avinor rasler med sablene for å korte ned rullebanen. Dette er en sak med høy prioritet, og jeg blir mer 



og mer overbevist om at vi må starte arbeidet med å etablere ei ordentlig betongkai i Hamnbukt, for å 
utnytte synergiene og mulighetene som ligger der for reiselivet og cruisenæringa, frakt av gods og ikke 
minst forsvaret og NATO's behov i forbindelse med egen og alliert trening. Dette vil jeg drøfte med 
fylkeskommunen når jeg drar til Vadsø og NTP-møte onsdag i neste uke.  

Barnehagedagen 2016 

Onsdag fikk jeg storfint besøk på kontoret, av 4 og 5-åringene i Bærtua Barnehage. Foranledningen 
var Barnehagedagen 2016, som egentlig var dagen før, men da var jeg jo ikke til stede. 27 høflige, 
tålmodige og forventningsfulle unger møtte opp, og vi tok knekken på to troll i løpet av seansen – 
Bukkene Bruse-trollet og et Askeladden-troll. I tillegg fortalte jeg de om ordførerkjedet og de fikk ta 
lunsjen sin i kommunestyresalen. Vi snakket også om fellestrekkene mellom klubbreglene i 
barnehagen og for kommunestyret; vi er enige om at det er viktig å være stille når andre snakker og 
vente på tur, rekke opp handa og å være snille med hverandre. Et kjekt møte med fremtidas 
Porsanger! 

Her synes jeg Ságat's journalist fanget budskapet skikkelig godt, og tar like godt med hele reportasjen. 

 

Fraktterminal 

Jeg er også godt fornøyd med at vi gjennomførte planutvalgsmøte på e-post, for å behandle søknad 
om dispensasjon fra Avinor om fradeling av tomt. Den skal festes av Banak eiendom AS til etablering 
av fraktterminal. Dette er en viktig sak for oss, fordi den vil gi økt aktivitet på Lakselv lufthavn, noe som 
er en forutsetning for å beholde dagens rullebanelengde. Saken er sendt på høring, med 3 ukers frist, 
før oppmåling kan finne sted. Nå venter vi på byggesøknaden, som selvsagt også skal til behandling 
før endelig byggestart. 



 

Som kommune må vi forholde oss til Plan og bygningsloven og gjøre det rett i første omgang. 
Alternativt risikerer vi innsigelser fra andre berørte parter, noe som vil kunne forlenge behandlingstid. I 
mange sammenhenger opplever jeg at teknisk avdeling snakkes ned på bygda, fordi de tilsynelatende 
er «vrange». Jeg opplever at vi har god kompetanse og stor vilje på avdelingen for å finne gode 
løsninger. De forholder seg til et komplekst regelverk, i et landskap der mange berørte parter også 
skal ha anledning til å uttale seg om saker. Derfor har jeg lyst til å framsnakke våre dyktige 
saksbehandlere, som hver dag gjør sitt beste på oppdrag for kommunen og befolkningen.   

Ny hovedtillitsvalgt i Porsanger kommune 

Porsanger kommune fikk ny påtroppende hovedtillitsvalgt 1. mars. Renate Fagerness er ansatt på 
helse, og har nå frikjøp 60 % for å jobbe med organisasjon og utvikling på vegne av de ansatte. Vi 
rakk en liten prat i etterkant av rådmannens møte der tillitsvalgte og ledere er i prosess med 
organisasjonsutvikling. Dette er et arbeid jeg har fulgt og komme til å følge tett, og jeg ser for meg at 
dette arbeidet vil lande en god arbeidsgiverstrategi for Porsanger kommune. 

 

Porsangerposten 

Tirsdag 1. mars kom Porsangerposten ut for andre gang, og det er tydelig at initiativtakerne har jobbet 
med konseptet. Det skjer mye spennende i Porsanger, og målet er en arena for å fremme disse. En av 
sakene som løftes frem i mars-utgaven av Porsangerposten er Stig Stensen og Blå Bolig sitt prosjekt 
på Sennagressbakken. Vi har flere private aktører som nå er på banen for å dekke behovet for boliger 
og byggeklare tomter. Det lover godt for utviklingen av Porsangersamfunnet.    



Porsangerposten leser du i pdf-format her. 

UKM 

Onsdag arrangerte kulturskolen UKM i kultursalen, denne gangen var også Karasjok sine talenter med 
på vår mønstring. Et hyggelig og konstruktivt samarbeid mellom gode nabokommuner!  

 

Midt i Finnmark – Taxiforbundets årsmøte 

Ett av våre fortrinn er at vi har den beste beliggenheten i Finnmark. Derfor leverer vi også godt på kurs 
og konferanser, og Lakselv hotell er en av våre fremste leverandører. Onsdag og torsdag møttes den 
kommunale landbruksforvaltninga i Finnmark til kompetansepåfyll. Lørdag og søndag avholdt 
Finnmark Taxiforbund sitt årsmøte på hotellet. Jeg var til sted på åpninga av begge, og kan bare si 
tusen takk for slike invitasjoner, det gir meg innsikt i ulike deler av samfunnslivet vårt. Dessverre 
rekker jeg ikke å være med på alt, men jeg har jo en god medhjelper i min varaordfører, som også er 
tilgjengelig for oppdrag.  

La for øvrig ut en liten tekst til ettertanke på Facebook etter møtet med Taxiforbundet. En liten hyllest 
til hverdagshelter som stiller opp hele året: 

Kjære taxi-sjåfør! På mine reiser er det du som loser meg trygt til flyplassen tidlig morgen, og deg 
jeg sier god natt til når du kjører meg hjem fra kveldsflyet. Du kjører unge og gamle til lege, til 
butikken og hjem når puben stenger om natta. Taxien er på 24/7 og du er en av de mange som yter 
det lille ekstra, i et lokalsamfunn du som sjåfør kjenner på godt og vondt. I tillegg til at du bringer 
oss trygt frem, er du ofte også et medmenneske som gjør en forskjell med ditt smil, en god prat og 
god kunnskap om lokalsamfunnet ditt. Tusen takk for at vi har deg på laget! Du står under press i ei 



tid der diskusjoner om delingsøkonomi utfordrer også næringa i Finnmark. Jeg vil slå et slag for at 
du er med oss også i fremtida, og vil oppfordre alle til å bruke den lokale taxien. Bare når vi bruker 
tilbudet kan vi sikre at taxien er der når vi trenger den :) 

 

Foto: Øyvind Lindbäck. Retrodrag på Skoganvarre.  

 

Foto: Lill Tove Ottesen. Første spann inn til Sjekkpunkt Skoganvarre, Mikael Jutila fra Finland (#2) fikk 
med seg Fjellivets turguide, Porsangervotter, Glad i Porsangerbuffen og Porsanger-pin. 



Minner også om Porsangercupen på ski. Det er flott at vi også har aktivitet og arrangerer renn i 
Lakselv. Ære være ildsjeler som står på i hele kommunen vår for å holde skiløyper åpne og 
tilgjengelige for folk flest!  

 

 

  



Ukeslutt # 10 - 12.3.2016 
Flyplass, kultursenter, internasjonal kvinnedag, NTP, kommunereform og snuhavn 

Helt på tampen av uka kom nyheten om at Luftfartstilsynet setter en stopper for at russiske fly 
får lande på Banak, begrunnet med at russiske myndigheter er sendrektige i sin behandling av 
om norske fly får passere russisk territorium.  

At det skal gå storpolitikk i en sak som denne rammer først og fremst næringsaktøren som har satt i 
gang et utrolig spennende næringsprosjekt. Frakt til Asia gir nye muligheter, og jeg vet at dette ikke er 
noe som kommer av seg selv. Vi kan ikke akseptere en gambling med det arbeidet som nå er lagt ned 
i å få til flyfrakt og krabbecharter fra Banak. For meg er det uforståelig at vi skal bruke all vår tid og 
ressurser til å kjempe mot de sterke kreftene som nesten systematisk bidrar til å rasere våre 
muligheter for utvikling. Jeg har valgt å gå inn i politikken for å utvikle og ikke avvikle Porsanger og 
Finnmark.  

Kultursenter i Porsanger 

Etableringen av et kultursenter er en av sakene jeg vet mange i Porsanger ønsker seg. Porsanger 
Museum har vært på jakt etter lokaler i minst to tiår, og nå kan se ut som det kan løse seg midlertidig i 
en samlokalisering med samisk språksenter og kanskje også biblioteket.  

Samisk språksenter ønsker seg også til mer sentrumsnære lokaler, blant annet på grunn av 
utstillingen til Mari Boine, som fortjener en bedre tilgjengelighet for publikum. En slik samlokalisering 
vil også kunne huse andre typer utstillinger og være en mulighet for å synliggjøre også andre lokale 
kunstnere. 

Jeg mener også det er en god tanke å legge Turistinformasjonen til Porsanger Museum, for på denne 
måten å få inn en nøytral aktør som kan betjene både en digital turistinfo og en fysisk turistinformasjon 
i forbindelse med etablering av utstilling.  

Det er viktig for meg å si at det jobbes med en god løsning, den vil være midlertidig og vil kunne gi oss 
tid til å starte et arbeid for en mer permanent samlokalisering. Jeg håper vi får dette til, men det er 
fortsatt en del detaljer som skal avklares og jeg kan ikke si med sikkerhet at vi kommer til en løsning, 
selv om det er nærmere nå enn noen gang før. 

Den internasjonale kvinnedagen 

Den internasjonale kvinnedagen ble markert 8. Mars. Samisk Språksenter benyttet anledningen til å 
invitere til en salgsutstilling for samisk duodji, som ble et riktig så hyggelig arrangement. En fin måte å 
synliggjøre kvinner, kultur og handtverkstradisjonene våre.  

8. Mars ble avsluttet med en samling for kvinner, med kaffe, kaker og filmen Suffragette, som handler 
om kvinners kamp for stemmeretten i England. Godt oppmøte og en fin markering, som en 
påminnelse om at kampen om like muligheter for kvinner og menn på langt nær er over. Selv om vi 
har kommet langt i vårt lille land, minnes vi hver dag om at verden er full av urettferdigheter som vi alle 
har et ansvar for å være med å jobbe for å komme til livs.  



 

Tilfeldighetene brakte meg også innom vårt nye postkontor, og jeg har lyst til å løfte frem Nina 
Eriksson, en av våre gründere, som ser muligheter og griper de! 

Nasjonal Transportplan 

Onsdag inviterte fylkeskommunen til orientering om NTP, og den prosessen som nå starter politisk når 
fagetatene har lagt frem sin innstilling. Vi har en høringsfrist til 20. April, og vil jobbe med å synliggjøre 
Porsanger sine behov for god infrastruktur på vei, havn og flyplass for å lykkes med å utvikle oss i 
positiv retning sammen med våre nabokommuner. Jeg vil komme tilbake til høringsuttalelsen og det 
videre arbeidet vårt med Nasjonal Transportplan senere. 

Snuhavna 

I den forbindelse har jeg også satt i gang en prosess rundt snuhavnprosjektet, og er glad for at det er 
bred politisk enighet om å igangsette dette arbeidet. Vi må nå ta ett skritt tilbake og gjøre en vurdering 
av om vi er på rett vei. Da må vi ha en oversikt over status og hvilke muligheter vi har for å 
fullfinansiere prosjektet i regi av selskapet der Porsanger kommune er største aksjonær, Northcape 
Turnaroundport AS (NCTP). Jeg har også sagt at jeg blir mer og mer overbevist om at det kan være 
mer hensiktsmessig med ei betongkai, men vil ikke forskuttere det ene eller det andre før vi har 
innhentet tilstrekkelig informasjon. 

Det som er viktig for meg å si noe om, er at det arbeidet som er gjort frem til nå har vært utrolig viktig 
for at vi kan si at snuhavna er et fremtidsrettet prosjekt som er løsninga for økt cruisetrafikk til Nord 
Norge. Jeg vil derfor berømme de som har lagt ned en stor innsats for å få dette prosjektet til. Jeg har 
ikke lyst til å kritisere, men er nødt til å ta grep, all den tid jeg ikke har fått tilgang til den informasjonen 
jeg har etterspurt. 



Kommunereform 

Torsdag hadde vi en innledende nabosamtale med Nordkapp om mulighetene for å slå oss sammen i 
en storkommune, samtidig som vi også drøftet mulighetene for å gå videre også med andre 
kommuner. Vi ble enige om å ta diskusjonen tilbake til styringsgruppene våre, og har ikke avklart 
hvordan vi eventuelt tar dette arbeidet videre. Jeg har også dialog med Lebesby og Karasjok, men har 
foreløpig ikke avtalt at vi skal sette oss ned over kaffekoppen. 

En arena for kulturutveksling 

Jeg benyttet også anledningen til å stikke hodet innom voksenopplæringa, og snakke litt med noen av 
de som nå er gjester i Porsanger. I min appell 8. Mars, oppfordret jeg til å lage en arena 
der lokalbefolkning, bosatte og asylsøkere på mottak kan møtes for å bli kjent, lære språk og dele 
erfaringer. Jeg håper dette er noe som blir realisert i løpet av våren. 

 

 

Neste uke 

Tirsdag har jeg innkalt til møter i styringsgruppa for kommunereform og ad hoc utvalget for 
motorferdsel. Onsdag stiller Cecilie som varaordfører opp med tale for dagen på Kvenfolkets dag i 
Børselv.  

Da gjenstår det bare å ønske alle ei fortreffelig neste uke :) 

 

  



Ukeslutt # 11 - 17.3.2016 
Nytt sentralbord, Kvenfolkets dag, kommunereform, næringsliv og scooterløyper 

Dette ble ei litt kortere uke enn normalt, og en litt tidligere ukeslutt. Porsanger kommune har 
fått nytt sentralbord og telefonsystem, og damene på servicekontoret fortjener skryt for den 
jobben de gjør. De er på mange måter hjertet i organisasjonen, og sørger for at henvendelser 
kommer frem til riktig mottaker. De leverer på sitt beste hver dag, og er alltid like blide og 
serviceinnstilte! 

Onsdag fikk de av gårde invitasjonen til de som har fått fag- og svennebrev. Vi inviterer til en felles 
markering og utdeling fredag 1. April, og håper mange har lyst til å ta turen innom rådhuset for å 
overvære denne høytidelige overrekkelsen. 18 dyktige fagarbeidere bestod fagprøven i 2015 og to fikk 
sine svennebrev.  

Kommunereform 

Kommunestyret vedtok i møtet den 11.2.16 å sondere mulighetene for en storkommune i Midt 
Finnmark, og vi har hatt kontakt med Nordkapp og Lebesby. Det er pr i dag ikke grunnlag for å gå 
videre på storkommunekonsept i Midt Finnmark, og vi står igjen med to alternativer å ta stilling til. 
Enten å stå alene eller å gå inn i en storkommune med Hammerfest, Måsøy og Kvalsund som er godt i 
gang med intensjonsavtaler.  

Vi har fått utsatt frist til den 31.3 på å gi tilbakemelding om vi skal være med videre, og jeg vil innkalle 
til et eget formannskapsmøte for å forankre saken og anbefale retning. Endelig vedtak om en 
intensjonsavtale i en storkommune tas i kommunestyret 21.4. Dersom dette blir et alternativ, vil vi gå i 
gang med forankringsarbeidet, slik at vi kan komme frem til gode beslutninger i løpet av våren.    

Scooterløypenettet 

Arbeidet med scooterløypenettet er i gang. Det er satt ned et nytt ad hoc utvalg, som skal bistå 
administrasjonen i arbeidet. Jeg er glad for at Kjell Asbjørn Slåttedal, Roy Ratama, Roy Myrheim og 
Øyvind Lindbäck har sagt ja til å få dette arbeidet på plass. Første møte ble avholdt tirsdag, og det vil 
bli laget en plan for å få vedtatt forskrifter ihht den nye motorferdselloven, slik at de løypene som ble 
vedtatt i 2015 kan komme i drift. Dette er et stort og krevende arbeid for oss, samtidig har vi flinke folk 
med oss, så jeg er sikker på at vi kommer godt i havn.  

Næringslivet fornyer seg 

Det skjer mye bra og gror godt i næringslivet i Lakselv for tida, mange pusser opp og utvider, andre 
har flyttet til nye lokaler. Gratulerer til Møbelringen, som har vært med på å bygge Lakselv som et godt 
handelssenter i Midt Finnmark! Jeg merker meg at de fortsetter det gode arbeidet og markerer dette 
på ulike måter, som vanlig med artige kampanjer og gode tilbud. Brillehuset er i gang med nytt 
konsept og jeg vil benytte anledningen til å ønske nye eiere velkommen til Lakselv og gratulere de 
med nyoppussede flotte lokaler.  



 

 

Lekebingen har gitt oss landets første Post i Lekebutikk, spenstig!  Intersport er også i gang med å 
utvide sin butikk. Spar har utvidet butikken og har allerede drevet i noen uker, det har blitt en flott 
butikk med utvidet sortiment. Gratulerer til Spar med nye og flotte lokaler! Sparebank1 utvider i sine 
lokaler, noe som også berører Finnmark Scooter og ATV, som for ei tid tilbake flyttet sin butikk inn på 



Kvadraten. På Kvadraten har også Hårglede benyttet anledningen til å pusse opp sine lokaler. Flott 
ble det! 

Kvenfolkets dag 

For tredje gang er kvendagen blitt feiret i Porsanger, med arrangement både i Børselv og inne i 
Lakselv. Jeg hadde dessverre ikke anledning til å delta selv, men vil takke Kvenforeninga for et flott 
arrangement i Lakselv, som også i år ble markert på Porsanger bibliotek. De fremmøtte fikk kaffe, 
kaker, brus og smaksprøve på den kvenske tradisjonen med kaffeost. Filmen Hjertespråket ble vist på 
storskjerm og den nye boka til Arnstein Mikkelsen ble lansert: Blå dager og gyldne netter. Utstillingen 
av de gamle bruksgjenstandene blir på biblioteket en stund utover våren, så stikk gjerne innom for å 
se den. 

Les talen til varaordfører her. 

 



 

Dagen ble også feiret i Børselv, og varaordfører Cecilie Gjennestad stilte opp med tale for dagen på 
vegne av Porsanger kommune, ettersom jeg startet på ferie onsdag ettermiddag.  

 

Cecilie rapporterte om meget godt oppmøte, det var helt fullt i den største salen. Mange blide ansikt, 
og mange ungdom. Alle konfirmantene var der. Flere av filmstjernene fra "Det hemmelige språket" satt 
selv i salen under visning. Etter filmen snakket hun med noen av dem, og de la vekt på at dette er en 
viktig vekker - og en god opplysningsfilm som alle bør se.  

 



Ukeslutten denne uka er skrevet på reisefot. Batterier skal lades og jeg logger meg av påsken i nord 
og vender nesen mot sol og varme under fjernere himmelstrøk. Cecilie tar over roret på Porsanger-
skuta når jeg er borte. 

Da gjenstår det bare å ønske alle ei riktig flott påskeuke! 

 

  



Ukeslutt # 12 - 3.4.2016 
Viktige møter og høytidelige seremonier 

Voi, voi! Det ble en pangstart for ordføreren etter en lang og lat påskeferie. Uka har vært fylt fra 
ende til annen fra jeg startet opp onsdag, og det føles nesten som tre ukers arbeid, ikke tre 
dager. Kjekt har det likevel vært! 

Som du ser, har jeg denne gangen lagt inn en bildeserie fra utdelingen av Kongens 
fortjenestemedalje. Ingressbildet er av Honningsvåg sin delegasjon på helsesportsuka, som fremførte 
en sang og en hyllest til arrangørene. 

Jeg har også lastet opp på YouTube Lion's Porsanger sin fremføring av Porsangervalsen, siden det virker 
som det ble noen begrensninger da jeg la den ut på Instagram og Facebook i går.  

Rullebane og krabbecharter - en seier på veien mot økt aktivitet på Banak 

Jeg vil starte med å løfte frem de to gledelige nyhetene som kom torsdag om rullebanelengden og 
krabbecharter. Jeg har vært tydelig på at vi ikke har noen meter å miste av rullebanen på Banak. 
Mange har hørt budskapet. Helga Pedersen stilte tidlig spørsmål til samferdselsminister Solvik-Olsen 
om saken og FrP på fylket har tatt tak i saken og jobbet opp mot sine i regjering. Dette har vært et 
viktig bidrag, i tillegg til den jobben selskapet selv har gjort. Samtidig skulle det bare mangle at ikke 
resultatet skulle bli som det vi nå har fått bekreftet fra Avinor. At vi har hatt hele fylket i ryggen, viser 
også at samarbeid på tvers av kommunegrenser gir resultater. 

Rullebanelengda består, og selv om de vil brøyte den etter behov vinterstid er dette godt nytt. Jeg ser 
nemlig for meg at økt aktivitet løser dette enkelt. I tillegg har det russiske flyselskapet som server 
Cape Fish fått tillatelse til å lande. Det betyr at Bjørn Ronald kan fortsette sin satsing mot markedet i 
Asia. Dette er en midlertid tillatelse, men jeg har en klar forventning om at det vil løse seg permanent. 
Myndighetene kan ikke bruke oss som forhandlingskort overfor russerne. De må bruke de store 
virkemidlene og ikke ødelegge for bedriftene i nord.  

Jeg kommer til å fortsette arbeidet og holde fokus, spesielt på denne saken, men alt som har med 
Banak og rullebanen å gjøre. Derfor er det også gledelig å melde om at byggingen av fraktterminal er 
godt i rute, og teknisk avdeling har holdt godt tak i denne saken for å sørge for en god fremdrift. Det er 
jeg utrolig godt fornøyd med! 

 



Møte med sametingspresidenten om tospråklighetsmidlene  

Møte med Sametingspresidenten om 
tospråklighetsmidlene våre. Tildelingskriteriene er 
under evaluering og en mulig omlegging, og jeg 
opplevde det som et informativt og konstruktivt møte. 
Det skjer mye for tiden, og vi diskuterte 
både kommunereform, språkutvalg og detaljene i 
våre muligheter for å skape gode arenaer for 
språkutvikling i Porsanger. Jeg rakk dessverre ikke å 
få tatt bilde i dette møtet, men registrerte at det ble 
sørget for i Sametingspresidentens neste møte. Hun 
startet nemlig videre på besøk til Ove Stødle som er i 
ferd med å etabler sin duodjibedrift i Indre Billefjord. 

 

 

 

Generalforsamling NCTP    

Generalforsamling North Cape Turnaroundport (NCTP), der det ble valgt nytt styre. Ørjan Nilsen går 
inn som ny styreleder, Arvid Mathisen og Artur Kordt som styremedlemmer. Dette er et grep vi gjør for 
å finne ut om det er mulig å realisere snauhavnprosjektet i regi av selskapet, eller om vi må se på 
andre muligheter. Vi får nye øyne på saken, noe som også er i tråd med det tidligere styreleder har 
signalisert et ønske om. 

Tildeling av Kongens Fortjenestemedalje 

Dagen ble avsluttet med en velfortjent tildeling av Kongens Fortjenestemedalje til Ragnhild Kaaby for 
den innsatsen hun har gjort som fostermor og beredskapshjem. Det ble en høytidelig og 
sterk opplevelse for oss som var til stede. Det er en stor ære for oss som kommune når fylkesmannen 
kommer i kongens ærend. Alle barna til Ragnhild var kommet hjem for å være med på feiringen, 
og denne tildelingen står for meg som en kongelig anerkjennelse av raushet og stort 
hjerterom. Ragnhild har gjort en forskjell for utrolig mange barn som har vært i en svært sårbar 
livssituasjon, og jeg kan bare tenke meg hvilke ringer i vannet som har kommet ut av hennes 
engasjement. Dette var vel fortjent kongelig heder og ære!   

Fylkesmannens tale leser du i sin helhet her! 



 

Kontaktmøte med fylkesmannen 

Fylkesmannen møtte oss med sin stab i et kontaktmøte. Her fikk vi en god gjennomgang av Porsanger 
kommune på mange tjenesteområder, blant annet innen områdene plan, økonomi, beredskap, helse, 
sosial, oppvekst, landbruk, miljø, kommunereform, mm. Alt i alt ble dette et godt møte, der 
tilbakemeldingene på alle områder er gode. Tilstanden er selvsagt ikke perfekt, men vi er enige om 
punkter som skal følges opp og forbedres. 

Denne uka fikk vi også oppslag i Ságat på et av våre fornyingsprosjekter. Vi er godt i gang med å løfte 
Porsanger inn i en mer moderne verden, og har byttet ut det gamle telefonsystemet vårt som sang på 
siste vers.  



 

Overrekkelse av fag- og svennebrev 

Til sammen 20 personer fullførte og bestod sine fag- og svenneprøver i 2015. Fredag gjorde vi stas på 
disse med en høytidelig utdeling. Det ble en flott tilstelning, og jeg er stolt over det mangfoldet av 
kompetente og dyktige fagarbeidere som har formalisert sin kompetanse gjennom fag- og svennebrev. 



Hele saken med bilder og informasjon om hvem disse flotte menneskene er finner du på nett 
hos oss. 

Åpning av Helsesportsuka 

Helsesportsuka er den 40. i rekka, og jeg må bare starte med å si at det er utrolig flott å komme ut og 
treffe mennesker som står på for fellesskapet. Lion's i Porsanger har gjennom 40 år gjennomført et 
fantastisk arrangement til stor gleder for deltakere og ledsagere. Det vitnet åpningsseremonien lørdag 
2. april om. Så mange stolte, galde og fornøyde mennesker samlet under samme tak, gir energi og 
inspirasjon. Jeg er både rørt og ydmyk over det disse flott menneskene har fått til og heier på at de 
fortsetter i minst 40 år til. Det er det god grunn til å tro, ettersom de her fått god rekruttering til laget i 
en del unge krefter som er med og løfter arrangementet og klubben videre. 

 



 

Da gjenstår det bare å ønske alle ei fortreffelig neste uke. Jeg skal til Oslo på landsstyremøte 
i Arbeiderpartiet tirsdag og onsdag og torsdag er det formannskap! 

 

  



Ukeslutt # 13 - 10.4.2016 
Formannskap, asylsøkere, helsetjenester, kulturbygg, lærlinger og kommunereform 

Dette har vært ei uke der jeg blant annet har vært på oppdrag for partiet mitt. Jeg har fått tillit til 
å representere Finnmark i landsstyret til Arbeiderpartiet. Selv om jeg ikke har tenkt å bruke 
ordførerbloggen min til partipolitikk, har jeg likevel tenkt å bruke litt tid på politisk engasjement 
denne gang. 

Ingressbilde: Caskilbakken - kinderegget vårt. Her får jeg både fysisk, mentalt og sjelelig påfyll. God tur! 

For meg er det viktig å bruke nettverket mitt når jeg jobber til beste for Porsangers befolkning og 
utvikling. Derfor er jeg både stolt og ydmyk over å ha fått tillit til å representere Finnmark Arbeiderparti 
i landsstyret vårt, og at jeg har fått tillit til å jobbe for Finnmark gjennom styret i Finnmark Arbeiderparti. 
Det betyr ikke at jeg alltid vil få gjennomslag for det jeg legger frem, men jeg har fått en unik mulighet 
til innflytelse som jeg har et ansvar for å bruke med kløkt og klokskap. 

Det innebærer også at jeg har et ansvar for å jobbe for hele Finnmarks befolkning og utvikling. Jeg 
jobber jo hver dag som ombud for Porsangers befolkning, og krysningen mellom disse interessene er 
utrolig spennende. For det er jo nettopp slik at vi er gjensidig avhengige av hverandre. Skal det gå 
godt i Porsanger, er vi avhengig av at det går godt i kommunene rundt oss. Å bygge samfunn på 
felleskapets verdier og prinsipper og over kommunegrenser er grunnleggende viktig for meg. 

Det har kommet meg for øre at vi har hatt tre representanter fra Porsanger på Høyre sitt landsmøte 
denne helga, noe som er kjempebra! Å ha engasjerte politikere fra Porsanger representert i ulike 
partier på regionalt og nasjonalt plan er viktig, for å ha gode arenaer å drive frem god politikk for 
Porsanger og Finnmark. 

I politikkens verden er innflytelse et viktig verktøy, og tillitsverv for fylket gis under forutsetning for at 
lokalpolitiske interesser legges til side. Porsangers interesser er likevel på ingen måte underordnet, 
fordi slike arenaer også gis rikelig tilgang til å bygge gode relasjoner på vegne av egen kommune, 
andre kommuner og fylket som helhet. 

Jeg benyttet anledningen til å gå på talerstolen med budskap til landsstyret om beredskap i vårt 
langstrakte fylke. I denne omgang med fokus på Heimevern og redningsinnsats til sjøs. Begge er 
viktige faktorer i en kommunal beredskapssituasjon, og jeg er bekymret for rekrutteringen til forsvaret 
og at vi har en redningsinnsats til sjøs som ikke er god nok når skipstrafikken langs Finnmarkskysten 
øker. Og etter det jeg forstår kan også de som ikke har egne Facebook-profiler lese innleggene :)  

Hele innlegget mitt kan du lese på Ordfører-sida mi på Facebook.  

For meg er det for eksempel viktig når langtidsplanen for forsvaret skal behandles at vi styrker 
forsvaret i hele Nord Norge med tilstedeværelse. Fordi jeg mener det er det eneste som vil skape et 
troverdig forsvar. Det er ett eksempel på at samarbeid utover kommune- og fylkesgrenser også er 
viktig i et langsiktig politisk arbeid. Det handler om å utvikle hele regioner, fylker og landsdeler – det 
handler også om å skape allianser. Og da er det viktig å gode relasjoner også til Troms og Nordland 
sine politikere. De tre fylkene står sterkere sammen enn hver for oss. 

Forsvarets langtidsplan 

Jeg venter utålmodig på at regjeringen skal legge frem sitt forslag til langtidsplan slik at den blir 
behandlet før Statsbudsjettet for 2017 legges frem. Forsvarssjefen la frem sin innstilling i oktober, jeg 
var på dialogmøte med forsvarsministeren i november, og det har vært stille siden da. Jeg er redd for 
at en utsettelse av behandlingen vil føre til at vi går inn i Stortingsvalgkampen uten at de nødvendige 
prioriteringene er gjort, og at beslutningene dermed skyves enda lenger ut i tid.  



Så til litt mer lokale saker. Selv om jeg har vært på farten, går jo samfunnet fortsatt sin gang, og 
mye rører seg i vår mangfoldige kommune. Først til mottaks-situasjonen i Porsanger. 

Å være asylsøker i Norge og Børselv 

Jeg var på besøk på mottaket i Børselv søndag, og holder fortsatt på å fordøye inntrykkene og 
tilbakemeldingene som kom derfra. Jeg møtte høflige og sympatiske kvinner og menn fra ulike 
nasjoner, som ikke vil klage eller komme med kritikk fordi de er redd for at det kan vanskeliggjøre 
behandlingen av søknadene deres. 

Men visste du at en enslig asylsøker mottar 2300 kr pr måned? Dette skal dekke mat og klær, 
medisiner, legebesøk og annen helsehjelp. 

Det er kostbart å bo på mottak 4 mil fra kommunesenteret. Skal du til lege koster det flere hundre 
kroner i egenandel og transport, enten til legekontoret i Lakselv eller til Hammerfest sykehus.  

En av beboerne på mottaket fortalte meg at en time på Hammerfest sykehus hadde kostet ham 1300 
kr. Mer enn halvparten av det han skal leve for i måneden. 

En annen hadde fått en regning på 640 kr for ikke å ha møtt til time. Han hadde brukket armen, og 
hadde fjernet gipsen av redsel for at det skulle koste ham enda mer å fortsatt ha den på. 

To gravide damer har oppfølging hos lege og jordmor, noe som blir et dilemma for de når regningen 
kommer - fordi det kan blir en prioritering som går på bekostning av mat til familien. 

Mange blir syke av å være i denne ventesituasjonen, men har ikke råd til å få nødvendig helsehjelp. 

En dag i uken settes det opp transport til Lakselv, i forbindelse med voksenopplæring. Da kan de 
handle stort og få mest mulig igjen for pengene sine. Dessverre er det slik at Porsanger kommune må 
kjøre hoveddelen av voksenopplæringa i Børselv pga utfordringer med plass på voksenopplæringa i 
Lakselv. 

De fleste av de som bor på mottaket i Børselv har vært der siden jul. Mange har hatt asylintervjuene 
sine. Det kan gå opp i ei uke fra vedtakene gjøres i UDI til de kommer frem til mottaker. Med 10 
dagers klagefrist sier det seg selv at dette er krevende og gir en ekstra belastning for de som får 
avslag. 

Jeg tar ikke stilling til hvem som skal få bli eller hvem som må dra. Det som er viktig er at de som har 
rett til beskyttelse må ha prioritet. Det jeg likevel reagerer på, er måten vi behandler disse 
menneskene på. Uverdig er det eneste jeg kan beskrive det som. For de er faktisk mennesker, de 
også, med drømmer og håp for fremtiden. 

Nå vil regjeringa stramme enda mer inn, slik at det blir enda vanskeligere for disse menneskene som 
allerede står i en ekstremt krevende situasjon. Vi må stille krav til at Erna og co må være sitt ansvar 
bevisst! 

En streng, men rettferdig og human asylpolitikk er nødvendig dersom vi skal få til en god integrering 
for de som skal bli. Og vi skylder de som blir returnert at helsetilstanden deres ikke er verre enn da de 
kom til Norge. Dessverre er ikke dette realiteten i dag, og jeg er svært bekymret for hvordan dette vil 
slå ut i vår kommune. Jeg er bekymret også i forhold til om det vi får tildelt av økonomiske ressurser 
fra staten står i forhold til det vi faktisk må bruke. For vi har et ansvar for å tilby helsetjenester til alle 
som befinner seg i Porsanger. 

Formannskapet 

Så til noen av sakene som var oppe til behandling i formannskapet. 



Ordførers godtgjøring 

Vi hadde formannskapsmøte torsdag og gjorde innstillinger til kommunestyret på flere saker. Noe av 
de jeg vil trekke frem her er diskusjonen om godtgjøring til politikere. For meg har det vært viktig at 
godtgjøring til ordfører fristilles fra rådmanns lønn, først og fremst fordi jeg mener det er uheldig at 
kommunestyret som arbeidsgivere til rådmannen i realiteten også forhandler sin egen godtgjøring i 
forhandlingene med rådmann. 

Formannskapets innstilling er at ordførers godtgjøring fastsettes lik 95 % av stortingsrepresentantenes 
godtgjøring, noe som er på nivå med det jeg har som godtgjøring i dag. Flere og flere kommuner 
velger å gjøre det på denne måten noe jeg mener er et helt greit parameter i mangel på et bedre. Det 
overasker meg at Høyres representanter valgte å bruke så mye tid på å argumentere imot. 
Situasjonen har endret seg siden det opprinnelige vedtaket ble gjort 17.12.15, ettersom vi nå har 
ansatt ny rådmann og lønna er ferdig forhandlet. Derfor valgte jeg nå å løfte saken inn til ny 
behandling. 

Dimensjonering av helsetjenestene 

En annen sak det ble diskusjon rundt er dimensjonering av helsetjenestene våre. Vi har sagt opp 
avtalen med Solbrått, noe også Arbeiderpartiet hadde i sitt budsjettforslag for 2015. Vår intensjon var 
likevel å reforhandle avtalen med utgangspunkt i Porsanger kommunes behov. 

Nå er det også slik at vi ikke har klart å legge om helsetjenestene våre i tråd med vedtatt plan. 
Formannskapets innstilling til kommunestyret er derfor at vi inngår avtale med Solbrått for ett år, 
samtidig som vi må prioritere å få på plass en helse- og omsorgsplan som tar høyde for institusjons- 
og hjemmebaserte tjenester. Her har rådmannen med sin stab lagt frem et godt saksfremlegg, som 
allerede har gitt oss mye god informasjon om status og behov. 

Vi har likevel en utfordring, det er at vi pr i dag ikke har detaljoversikt over det økonomiske bildet for 
Porsanger kommune. Det er en forutsetning for videre kjøp av plasser at vi har penger å gjøre det for, 
derfor kommer saken tilbake til kommunestyret i juni gjennom en budsjettregulering. 

Kulturbygg 

Både Porsanger Museum og Samisk språk og kultursenter har behov for sentrumsnære lokaler til sine 
virksomheter. Derfor kommer også denne saken opp nå. Å bygge en enhet der både språksenter og 
museum kommer under samme tak er en vinn-vinn situasjonen, og vi ser på muligheten for at også 
Porsanger Bibliotek kan inngå i denne samlokaliseringen. NAV skal ha nye lokaler, fordi behovet er 
mindre nå enn da de ble etablert, og vi ser på muligheten for å flytte NAV inn i bibliotekets lokaler.    

Det er ingenting som er opp og avgjort nå, men det viktigste er at administrasjonen har mandat til å 
jobbe frem en god løsning. Innstillingen fra formannskapet er derfor at kommunestyret slutter seg til 
konseptet om et kulturbygg i sentrum, og gir administrasjonen fullmakt til å komme tilbake med gode 
løsninger. 

Politisk forankring er alfa og omega for hvordan vi løser saker, og store endringer som vi her snakker 
om krever tid. Om rådmannen bare skulle sette i gang ville kritikken kunne bli stor, og om jeg som 
ordfører bare ga klarsignal om å gå videre ville noen helt sikkert reagere også på det. Selv om det 
hersker enighet om at prosjektet er godt, må prosessen også gjøres riktig. 

Lærlinger 

Rekruttering og arbeidsgiverstrategi er en sak jeg er svært opptatt av. Hvordan sørger vi for å 
rekruttere den fagkompetansen vi trenger i kommunen? Hvordan beholder vi god kompetanse lengst 
mulig? Dette er utrolig viktige spørsmål, som vi må ha gode strategier for å løse, fordi konkurransen i 
arbeidsmarkedet er stor. 



Derfor er jeg utrolig godt fornøyd med at saken om lærlinger er oppe til behandling, og formannskapet 
innstiller på at kommunestyret vedtar et minimumstall på to pr tusen innbyggere i kommunens regi, 
dvs minimum 8. Dette er også et prinsippvedtak, og rådmannen får nå oppdraget med å finne ut 
hvordan dette løses. Det ligger begrensninger i avdelingene for hvor mange man kan følge opp på en 
god måte, derfor må det utarbeides en strategi for gjennomføring. Vi trenger blant annet gode 
veiledere og må selvsagt politisk også prioritere dette inn i langtidsbudsjettene våre når de utarbeides. 

Jeg har derfor valgt å koble på bildene fra forrige ukes utdeling av fagbrev. Det var utrolig stas for meg 
som ordfører å få æren av å dele ut fagbrev i en så fin og høytidelig ramme på rådhuset fredag 1. 
april. 

Kommunereformen 

Til slutt orienterte jeg formannskapet om at Hammerfest, Kvalsund og Måsøy har lagt sin plan for å 
komme i mål med kommunereformen. De skal både informere innbyggerne om konsekvensene og 
avholde innbyggeravstemminger. Derfor ser de det som for sent å ta inn Porsanger i forhandlingene 
nå, men utelukker ikke at vi kan komme med senere. Og det har jeg stor respekt for. Vi skulle vært på 
banen for lenge siden, dersom vi virkelig ønsket en sammenslåing den veien. Det har ikke vært mulig 
for meg som ordfører å jobbe raskere. 

Derfor står Porsanger nå kun med ett alternativ – O-alternativet – som er at vi går inn i fremtiden som 
egen kommune. Noen vil nok si at det er synd at vi ikke har utredet mulighetene og har flere 
alternativer. Samtidig hersker det stor usikkerhet rundt flere forhold, som gjør det krevende for oss å ta 
en beslutning nå. 

For det første er geografien en utfordring. Porsanger er Norges tredje største kommune, med 
nærmere 5000 kvadratkilometer. Vi ønsker at samfunnsutviklingen skal skje langs hele fjorden vår, og 
det er ikke opplagte gevinster når det kommer til tjenestetilbud og samfunnsutvikling i en 
storkommune. 

Det kan være litt økonomisk å hente på å slå sammen administrative tjenester, plan, økonomi, 
barnevern, mv. Men dersom dette innebærer flytting av stillinger ut av Porsanger, betyr det i realiteten 
at vi mister viktige kompetansearbeidsplasser som kan gjøre en forskjell når det kommer til 
rekruttering i andre bransjer. En av styrkene våre er nemlig, etter min mening, at vi fortsatt har et 
mangfoldig arbeidsliv, med en god kombinasjon av offentlige og private bedrifter i Porsanger. 

For det andre er kulturforskjellene mellom oss og de kommunene vi har mulighet til å slå oss sammen 
med stor. Vi har et ekstra ansvar for å ivareta samisk og kvensk språk og kultur, og vår kommune er 
en del av samisk språkforvaltningsområde. Ettersom vi ikke har vært i forhandlinger med de andre vet 
vi ikke om det ville være mulig å bli enige rundt disse punktene. 

Kommunene på kysten er ikke med i språkforvaltningsområdet. Vi vet for lite om hva statsråd Sanner 
tenker om dette, og jeg er nok ikke sikker på at det vil være aktuelt for at hele den nye storkommunen 
eventuelt skulle blitt en del av språkforvaltningsområdet. Dette er store tema, og vårt viktigste område 
å forhandle om, dersom vi skulle gått videre i arbeidet med intensjonsavtalen.    

Jeg går ikke inn på kommuneøkonomi og nye oppgaver til kommunene i denne runden. Det hersker 
fortsatt stor usikkerhet rundt disse forholdene, som gjør at jeg fortsatt er svært kritisk til tidsaspektet i 
kommunereformen. Å sette kommunene i så stor bevegelse krever, etter min mening, god tid til 
modning og gjennomføring.   

 

 

Andre lokale saker 



Torsdag hadde jeg kjekt besøk av NRK Sápmi. De jobbet med en kjempehyggelig sak om den positive 
utviklingen i Billefjord. 

Les hele saken her. 

Denne gangen har jeg også lyst til å løfte frem Biblioteket, som gjør en formidabel innsats for å 
fremme leseglede. Støtt og stadig dukker det opp hyggelige nyheter derfra, og denne uka ble vinnerne 
av lesekampanjen for barneskoleelever trukket ut. Klasse 3A rundet nesten 25.000 sider. 
Leseforståelse er blant våre viktigste ferdigheter, det er derfor utrolig bra at skolen samarbeider med 
Biblioteket om slike flotte tiltak! Fortsett med det :) 

Les hele saken her. 

Villaksen truet 

Jeg merker meg også saken om at villaksen er truet på ifinnmark.no. Ny forskning viser at 
laksebestanden i Lakselva er så genetisk påvirket av rømt oppdrettslaks at den ikke lenger oppfyller 
minstekravet i kvalitetsnormen for villaks. Det er ikke bra at 4,9 prosent av genene i fisken stammer fra 
rømt oppdrettsfisk. Dette er en sak jeg vil følge med på. Vi må verne om gullet vårt i Porsanger, de 
flotte lakseelvene! 

 

 

 

 

 

  



Ukeslutt # 14 - 17.4.2016  
Automatisert flytårn, lesekampanje, reindrift, Caskil og en herlig russerevy! 

Russerevyen lørdag kveld toppet uka, og jeg er imponert over gjennomføring og innhold. 
Flinke, engasjerte, uredde og kreative ungdommer tok pulsen på livet i Porsanger og Finnmark! 

Ingressfoto: Porsanger bibliotek/Facebook 

Russerevy 

For å levere revy med full pakke kreves at alle stiller opp. Det krever tekstskrivere, skuespillere på 
scenen, personell til backstage, sminking, vakthold, billettsalg og i baren. Gårsdagens arrangement 
gikk på skinner, og russegjengen leverte revynummer etter revynummer av ypperste klasse. Noen av 
de ser vi når BLØGG skal ha sin revy senere i mai. Gratulerer med vel gjennomført revy i topp klasse! 
Godt jobba og godt levert! Det lover godt for fremtiden å vite at vi har ungdom som dere! 

 

Bibliotekets lesekampanje  

Fredag var den høytidelig utdelingen av premien til 3A som vant lesekampanjen som Biblioteket har 
stått i bresjen for. Jeg nevner det også denne uka, fordi jeg mener det er så viktig at skolen bruker de 
arenaene vi har for å stimulere til lese- og lærelyst. At ungene våre rustes til å mestre lesing, skriving 
og regning tidlig, er en av suksessfaktorene for å hindre frafall i videregående skole. Jeg kommer til å 
be om at det igangsettes et planarbeid for oppvekst, dvs barnehage og skole. Kunnskap er den 
viktigste ressursen vi kan gi våre barn, og som skoleeier må vi sørge for å ha gode strategier for å gi 
barn og unge gode rammebetingelser for læring. 



Gratulerer til klasse 3A - godt jobba! 

 

Foto: Porsanger bibliotek/Facebook 

Møte med reinbeitedistrikt 14A 

Torsdag hadde jeg møte med Reinbeitedistrikt 14A, et nyttig møte, der jeg ble oppdatert på aktuelle 
saker som berører reindrifta. Blant annet har vi jo en felles interesse i Caskilveien, som har blitt rene 
folkehelsetiltaket i kommunen. Rovdyrutfordringen og områdereguleringen av Halkavarre var også 
tema, sammen med potensialet for å bygge næringsutvikling på reindriftas muligheter. 



 

Det har blitt noen turer i Caskilbakken i løpet av uka, sist på søndag med gjester fra 
justisdepartementet, som besøker 330 i dag og i morgen. Pål Anders Hagen og Lena Haugereid 
Lindseth fra Justisdepartementet besøker 330 skvadronen søndag og mandag, og jeg var heldig og 
fikk ta de med på en flott tur i trimbakken vår før de går i gang med møtene og omvisningene inne på 
skvadronen. Jeg benyttet selvsagt anledningen til å orientere om og diskutere både RKSN og 
beredskap på turen. Lørdag inviterte jeg med Abid og Amin på tur, for å forstå litt mer av hvilke 
utfordringr vi og verden står overfor. 

Rullebane og automatisert flytårn  

Denne uka ble litt brattere med dårlige nyheter for oss rundt flyplassen. Jeg er normalt et 
utviklingsorientert menneske, som ser muligheter og løsninger, men må innrømme at jeg så svart på 
det da beskjeden om fjernstyrt tårn på Banak kom. Et nytt slag under beltestedet for en kommune som 
allerede har stått under angrep lenge når det kommer til å miste offentlige arbeidsplasser. 

Når jeg samtidig fikk bekreftet det jeg hadde fryktet, at Avinor bare planlegger å oppgradere 2500 av 
rullebanen, er det ikke spesielt oppløftende. Og jeg må innrømme at det overrasket meg stort at en 
statssekretær forledet oss til å tro at samferdselsministeren hadde «berget» rullebanen. Jeg ble 
forbannet, og registrerer at noen opplever meg som lite konstruktiv. Men jeg mener det er rimelig å 
forvente at politikere på regjeringsnivå har respekt for den innsatsen som gjøres ute i kommunene og i 
alle fall er ærlige i sine utspill, slik at vi ikke blir forledet til å tro på en sannhet som ikke er reell. 

Så til noen andre refleksjoner. Endring er en del av livssyklusen, både for mennesker og samfunn. Vi 
er nå inne i en tid der teknologi overtar flere og flere oppgaver og nye løsninger gjør seg gjeldene på 
mange områder. Næringslivet møter det daglig, kommuner møter det daglig og mennesker møter det 
daglig. Utfordringer som gir muligheter for vekst eller setter begrensninger som fører til stagnasjon 
eller avvikling. 



Vi har valg. Skal vi bruke alle kreftene på å kjempe imot? Eller skal vi akseptere de endringene som 
igjen ruller inn i Porsanger, og bruke kreftene for å finne gode løsninger for å omstiller oss inn i en 
fremtid der vi er et reelt og godt alternativ som bo- og arbeidskommune? 

Porsanger har hatt omstillingsstatus lenge. Kanskje for lenge. Fordi vi står i endring hele tiden og 
omstillingskompetanse er etter min mening noe av det viktigste vi tilegner oss som en del av 
kommunens kompetanse. Samtidig har vi hatt behov for den drahjelpa vi har fått økonomisk til å drive 
et godt omstillingsarbeid. Vi har tilegnet oss viktig erfaring og kompetanse som vi nå må bygge videre 
på. 

Det er ikke enkelt å bygge opp rundt en god samfunnsutvikling når vi hele tiden må kjempe kampen 
for å beholde allerede etablerte arbeidsplasser. Vi må gjøre jobben selv, men sentrale myndigheter 
må også gi oss rammebetingelser som gjør det mulig å legge til rette for utvikling om de har en visjon 
for hele landet. Nå håper jeg nok er nok, men det vil ikke forundre meg om dette bare er starten på en 
ytterligere reduksjon. Det handler like mye om beredskapen i et fylke større enn Danmark, enorme 
havområder og et folketall på linje med Tromsø. 

Jeg har forståelse for at vi jakter på bedre løsninger, og teknologien er ei en rivende utvikling. Vi kan 
heller ikke i kommunen gjøre oppgavene som vi alltid har gjort de. Vi må finne bedre løsninger som 
forenkler og frigjør ressursene til nye behov og utfordringer. Med begrensede ressurser må vi gjøre 
valg på hvor vi skal bruke kreftene. 

Jeg kaller det likevel demontering av Finnmark, det som nå skjer, med flytting av offentlige 
arbeidsplasser inn i "mer robuste og større" fagmiljøer. Det tapper kommuner og lokalsamfunn for 
kompetanse og gode bidrag til samfunnsutvikling. Samtidig skal vi ikke stikke under en stol at denne 
sentraliseringen ikke bare rammer oss, men dette er nok noe som skjer også i andre deler av landet. 
Kommunereformen er jo også en del av dette spillet. 

Vi har mange fortrinn og mye å bygge på i Porsanger, og jeg er sikker på at vi kommer til å klare det 
denne gangen og. Vi må bare holde riktig fokus og prioritere de riktige tingene - for tida er vår aller 
viktigste ressurs. Vi skal fortsette arbeidet for å beholde og bevare, men viktigere enn noe er at vi får 
økt aktivitet på flyplassen, slik at vi sikrer en mest mulig forutsigbar drift i tida fremover. 

Da gjenstår det å ønske alle ei riktig god uke. Jeg skal på Barentshavkonferansen tirsdag og onsdag, 
og kommunestyremøte på torsdag! 

 

 

  



Ukeslutt # 15 - 22.4.2016 
Kommunestyre, barentshavkonferanse, brannøvelse og folkehelse i Caskilbakken 

Jeg har blant annet brukt litt av helga til å sette opp en turkasse øverst i Caskilbakken, og 
inviterer alle til å ta turen og skrive seg inn i boka. Sett i lys av at kommunestyret har vedtatt å 
bli med i Finnmark Friluftsråd, håper jeg dette er et tiltak som kanskje bringer med seg enda litt 
mer folkehelse enn det som allerede rører seg i bakken og kommunen vår. 

Det er god folkehelse i hver meter av bakken, og jeg blir alltid kreativ på tur der. Om det samme gjelder 
deg, del gjerne en god ide eller tanke når du kommer til topps og skriver i boka. Om du har lyst til å 
konkurrere med deg selv eller andre kan du jo også velge å skrive inn tida du bruker, eller dele dagens 
vær. Jeg kommer til å trekke ut noen som får en påskjønnelse når sesongen er over, og det er fint om 
du tar bilder og hashtagger med paturicaskil#  både på Instagram og Facebook. 

 

Fredag hadde jeg en liten stopp innom Ajanas barnehage, som var ute og lekte i det flotte vårværet. At 
vi har en barnehage i Porsanger der samisk er hovedspråket, er et viktig tiltak for å sørge for at de 
samiske barna får med seg et viktig grunnlag når de skal over i skolen en dag. Sett i lys av de 
oppslagene som har vært i en del medier om internattilværelsen for bare noen tiår siden og hvilke 
konsekvenser dette har gitt for enkeltpersoner og samfunn, tenker jeg det er godt vi har funnet andre 
måter å løse samfunnsoppdraget på i 2016.    

Jeg vil også benytte anledninga denne gangen til å løfte frem brannvesenet vårt som gjennomførte en 
brannøvelse i et gammelt hus på mandag. Å benytte kondemneringsobjekter til slike øvelser er gull 
verdt, og den dokumentasjonen brannfolkene våre har gjort er kjempebra. Det gir oss uinnvidde mulighet 
til å utvide vår kunnskap. Ságat har fått tilgang til videoen, og den ligger ute til fri benyttelse. 



Se videoen her. 

 

Møte med Avinor og ny lufthavnsjef  

Uka startet med at jeg fikk møte vår nye lufthavnsjef, Ulf Myrmel, sammen med regionansvarlig Hanne 
Beate Laugerud i Avinor. Det er gledelig å få hjem en av «våre» som ny lufthavnsjef, og kjekt at han 
også tar med familien sin.  I møtet fikk jeg på nytt en orientering om flyplassen, der asfaltering og 
ombygging vil komme i gang om ikke altfor lenge.  Det planlegges for en rullebane på 2500 meter og 
de siste meterne i nordenden blir beholdt som sikkerhetssone. Ifølge Avinor vil det ikke gi konsekvenser 
for aktiviteten på rullebanen og muligheten for også de store flyene å lette og ta av. 

Nyheten om at Banak blir blant de 10 neste fjernstyrte tårnene, var selvsagt også et slag for baugen. 
Arbeidsplasser er viktig for en kommune, og det som i praksis skjer er at flygelederne i tårnet blir flyttet 
til Bodø. Dette skjer ikke før en gang etter 2020, men vil likevel gi noen ringvirkninger for oss. 

Det jeg likevel mener er enda viktigere er at sikkerheten ivaretas. Samtidig vet vi at dette har vært 
utprøvd på Værøy og Røst en periode, og at flere av de andre tårnene som etter hvert skal fjernstyres 
ligger i enda mer værharde områder enn her, er det vanskelig å finne gode argumenter. Jeg har likevel 
grunn til å tro at forsvarets aktivitet kan få betydning for et slikt valg. 

Barentshavkonferansen 

Jeg deltok på Barentshavkonferansen for første gang tirsdag og onsdag denne uka, og var invitert til å 
være møteleder onsdag, sammen med ordfører i Vardø Robert Jensen. For meg var det nyttig og 
lærerikt å være tilstede. Innledningene var i seg selv en kunnskapsbase, men det har vært like viktig for 
meg å snakke med ulike aktører for å forstå dynamikken i petroleumsindustrien. Og selvsagt har flyplass 
og havn vært sentrale temaer. 



 

Foto: Rino Engdal 

Selv om petroleumsindustrien er under press, kan vi se for oss mange tiår enda med produksjon av olje 
og gass, og at det er i nord det store potensialet ligger. Det handler på den ene siden om å finne 
bærekraftige løsninger for å skape lønnsomhet, og ligger til syvende og sist på den politisk viljen til å 
utvinne ressursene i Barentshavet. 

For meg som ikke er ekspert på området er det betryggende å vite at all virksomhet i Barentshavet er 
basert på kunnskapsinnhenting før beslutninger tas. Barentshavet er et krevende område å operere i, 
noe som selvsagt også gjør det mer økonomisk krevende. Samhandling mellom selskapene er derfor 
en viktig faktor når en videre utbygging skal skje – derfor tittelen på konferansen «Samhandling for 
vekst». Det er en premiss vi må ha oss inn i kommunene også når vi skal bygge Finnmark videre.     

Kommunestyremøte og vedtak 

Torsdagens kommunestyre bar preg av gode debatter og vi kan slå fast at politikerne i Porsanger er 
enige om mye, og uenige om noe. Sånn skal det være, og jeg liker konstruktive debatter når de bidrar 
til å belyse sakene på en god måte. Jeg vil kommentere noen av sakene som ble vedtatt, og refererer 
også vedtakene i sin helhet. 

Det var ekstra gledelig at fire representanter fra 
ungdomsrådet tok seg tid til å overvære 
kommunestyret. De fikk også anledning til å gå på 
talerstolen, og benyttet anledningen da saken om 
lærlinger i Porsanger kommune ble behandlet. 
Cecilie Nikolaisen gjorde en strålende innsats fra 
talerstolen, med gode råd til oss som 
kommunestyre. Som ordfører er jeg stolt over at vi 
har gjort et prinsipielt vedtak med mål om å ha 
minimum 8 lærlinger i kommunal regi. Som 
kommune må vi ta vår del av ansvaret for 

opplæringen og dette er en unik mulighet for oss i rekruttering av fremtidens arbeidskraft. 

Årets Porsangerværing er valgt, men vi har valgt å ikke offentliggjøre den nå, men i forbindelse med en 
passende anledning jeg som ordfører har mandat til å følge opp. Det gleder jeg meg til! 



Vedtakene som ble gjort i sakene som var oppe til behandling følger i sin helhet under: 

PS 29/16 Lærlinger i Porsanger kommune 

Kommunestyrets vedtak 

Porsanger Kommune vedtar en offensiv rekruterings strategi og kartlegger antallet lærlinger kommunen 
kan ta inn og eventuelt hva skal til for å kunne øke minimumsmåltallet. Minimumsmåltall settes til 2/1000 
for driftsårene 2017, 2018, 2019, og 2020. Dette innarbeides i budsjett 2017 og økonomiplan 2017 – 
2020. I dette vil det også framkomme prioritert liste av tjenesteområder hvor lærlingeplasser tilbys. Det 
avsettes fastlagt ressurs for hvert tjenesteområde for veileder. 

PS 22/16 Etablering av friluftsråd i Finnmark 

Kommunestyrets vedtak 

1. Porsanger kommune viser til gjennomført utredningsarbeid om interkommunalt 
friluftslivssamarbeid og etablering av friluftsråd i Finnmark. Jfr. notat fra prosjektleder datert 21. 
sept. 2015. 

2. Porsanger kommune støtter initiativet om å etablere friluftsråd i Finnmark slik det framgår av 
nevnte notatet og rådmannens saksframlegg for "prøveperioden" 2016 og 2017. Dette som et 
selvstendig interkommunalt samarbeid etter Kommunelovens § 27. 

3. Det etableres et fylkesdekkende friluftsråd med kommuner i Finnmark som ønsker å delta i 
samarbeidet, forhåpentligvis alle. 

4. Medlemskontingenten for 2016 og 2017 settes til kr 6,- pr. innbygger begrenset oppad til årlig 
kr 50.000,- pr. kommune 

5. Forslag til vedtekter godkjennes. 
6. Kommunestyret oppnevner følger representant og vararepresentant som utsendinger til 

stiftingsmøte og til Friluftsrådets årsmøter i valgperiode: 

 Representant: Mariell Haugli 
 Vararepresentant: Jon Nikolaisen 

1. Rådmannen gis fullmakt til å oppnevne kommunens representant i Friluftsrådets administrative 
samarbeidsgruppe. 

2. Finnmark Friluftsråd etableres som en 2-åring prøveordning som evalueres innen 31.12.17.   

 

PS 23/6 Kontrollutvalgets årsmelding for 2015 

Kommunestyrets vedtak 

Kommunestyret tar kontrollutvalgets årsmelding for 2015 til orientering  

 

PS 24/16 Kontrollutvalgets uttalelse til Porsanger kommunes finansreglement og oppfølging av 
dette 

Kommunestyrets vedtak 

Kommunestyret tar uttalelse fra kontrollutvalget til orientering 

 



PS 25/16 Selskapskontroll ved Interkommunalt Arkiv Finnmark IKS 

Kommunestyrets vedtak 

1. Kommunestyret tar rapporten Selskapskontroll ved Interkommunalt arkiv Finnmark IKS til 
etterretning.  

2. Kommunestyret ber rådmannen følge opp anbefalingene i rapportens kapittel 7: 
o Eierskapsmelding (kommunens overordnede eierskapspolitikk) utarbeides for 

Porsanger kommune 
o Eierstrategier (prioriteringer og tiltak kommunen har overfor IKA for å sikre at selskapet 

ivaretar de målsetningene som eieren har) utarbeides 
o Samhandling mellom kommunestyret og kommunens eierrepresentanter 
o Gjennomføre, som en del av folkevalgtopplæringen obligatoriske kurs og/eller 

eierskapsseminarer for samtlige folkevalgte i de ulike aspekter knyttet til eierstyring av 
utskilt virksomhet 

o Evaluering av eierskapsavtalen, også med tanke på om det er samsvar mellom avtalen 
og ordninger som praktiseres i selskapet og mellom selskap og eiere. 

o Øvrige forhold som fremkommer i anbefalingene fra KS Eierforum 

PS 26/16 Rusmiddelpolitisk handlingsplan for Porsanger kommune 2016 - 2020 

Kommunestyrets vedtak 

Saken utsettes til neste møte og sendes på høring før endelig behandling. 

PS 27/16 Reglement - godtgjørelse til folkevalgte i Porsanger kommune - forslag om justering 

Kommunestyrets vedtak 

Endring i tekst i reglement – godtgjørelse til folkevalgte i Porsanger kommune: 

«Ordførers godtgjørelse fastsettes av kommunestyret og settes lik rådmannens lønn»  

erstattes med 

«Ordførers godtgjørelse fastsettes av kommunestyret og settes til 95% av stortingsrepresentantenes 
lønn.» 

PS 28/16 Kultursenter i Porsanger – muligheter og utvikling 

Kommunestyrets vedtak 

1. Porsanger kommunestyre viser til de utredningene/prosjektbeskrivelsene som er levert med 
hensyn til kultursenter i Porsanger. 

2. Kommunestyret ser klare fordeler med en samlokalisering av de tjenestene som er omhandlet 
i prosjektbeskrivelsen. 

3. Kommunestyret i Porsanger stiller seg positive til at NAV tilbys lokaler i Porsanger rådhus når 
NAV’s nåværende leieavtale utgår. 

4. Kommunestyret ber om at det arbeides videre med konseptet om ett kultursenter i Porsanger 
og at dette fremmes til endelig behandling i forbindelse med budsjettbehandlingen for 2017. 

  

 



PS 30/16 Forvaltningsrevisjonsprosjektet Ressursbruk og kvalitet i pleie og 
omsorgstjenesten 

Kommunestyrets vedtak 

Saken utsettes til neste møte på grunn av manglende dokumenter i innkallingen 

  

PS 31/16 Dimensjonering av fremtidige helse og omsorgstjenester 

Kommunestyrets vedtak 

Kommunestyret i Porsanger ber rådmannen igangsette en prosess for å fremme en helhetlig helse- og 
omsorgsplan ihht gjeldende lovkrav. Rådmannen legger frem en tiltaksplan for institusjonsbaserte og 
hjemmebaserte tjenester i forkant av budsjettbehandlingen og senest innen 1.11.2016. 

Kommunestyret gir rådmannen fullmakt til å forhandle frem en avtale om kjøp av tjenester fra Solbrått 
innenfor en ramme (inkl. lønns- og prisvekst) tilsvarende samme nivå som i budsjett 2016. Avtalen 
inngås for ett år og godkjennes endelig av formannskapet. 

Det fremlegges et forslag til budsjettregulering i økonomiplanperioden, ikke senere enn juni d.å. 

  

PS 32/16 Årets Porsangerværing 2015 

Kommunestyrets vedtak 

Ordfører finnes en passende anledning for offentliggjøring av Årets Porsangerværing 2015. 

 

Hva passer vel bedre enn å avslutte med en ekte kommunestyreselfie - med ønske om ei fortreffelig 
neste uke :) 



Ukeslutt # 16 - 6.5.2016  
Stor brann, russetid, ut på tur, forsvar og frigjøringsdag 

Mai har startet med et herlig mildt vårvær. Vi går inn i ei tid der håpet og optimismen råder. Vi 
ønsker oss en flott sommer, og en flott vår gir oss grunn til å tro. Samtidig er det viktig at vi evner 
å være til stede i øyeblikket, nyte dagene som er og ikke bekymre oss for mye om det som ligger 
foran. Hold på håpet og optimismen og spre varme rundt deg der du er. Husk at et smil kan åpne et 
hjerte raskere enn en nøkkel kan åpne en dør.   

Hell i uhell var det vindstille da det brøt ut 
brann på lageret til REMA1000 natt til fredag 
denne uka. Det gjorde at 
brannmannskapene fikk brannen under 
kontroll og klarte å slokke i løpet av noen 
timer. 

For de som er berørt er en brann som dette 
en stor tragedie. Vi kan være glade for at det 
ikke gikk liv tapt, og at det bare er materielle 
skader. Samtidig er det slik at for de som er 
berørt er dette svært alvorlig. Små 

bedriftseiere har lagt ned enormt med tid og ressurser og bygd opp arbeidsplasser til seg selv og andre. 
Det er krevende å skulle ta fatt på et omstendelig oppryddingsarbeid, og ikke minst det administrative 
etterarbeidet som skal til for å komme tilbake i normal drift. 

 



Det er REMA1000 som er hardest rammet, fordi de har størst skader. Det vil naturlig nok ta tid å bygge 
opp igjen det som har brent ned. Men også resten av bygget er skadd, og det er usikkert hvor lenge de 
andre må holde stengt før de kan være i ordinær drift igjen ettersom det er store sot- og brannskader i 
hele bygget. 

Jeg har snakket med mange som tenker på hva årsaken kan være. Vi vet alle at det er relativt lett å 
trekke konklusjoner basert på det vi har hørt blitt fortalt. Avisene refererer saken på sin måte, og noen 
snakker om det de har sett eller hørt, og påvirker på denne måten hvordan vi danner oss opp en mening 
om saken. 

Alle mennesker oppfatter ting forskjellig, og ofte lar vi oss engasjere med følelse når vi diskuterer. Vi 
synser og mener, uten å ha alle brikkene i det store bildet.  For meg er det grunnleggende viktig å ha 
fakta på bordet før jeg konkluderer. Derfor ber jeg alle være forsiktige med å trekke raske konklusjoner, 
men forholde seg til fakta når saker som denne diskuteres. 

Russetida er i gang 

Etter det jeg har blitt fortalt var det sannsynligvis russen som først rapporterte om brannen. De er ute 
nattestid, og hvem vet hvor lang tid det kunne gått før brannen ble meldt om de ikke hadde vært ute. I 
så måte er våren også godt i rute. Russetida er godt i gang, og det kan virke som den sedvanlige 
knuffingen mellom russ og yngre skolebarn har gått seg til. Jeg hadde møte med russestyret torsdag i 
forrige uke, og det er en flott gjeng ungdommer som i disse dager feirer at de avslutter videregående 
skole. 

 

1. mai i Tana 

1. mai hadde jeg den glede å holde 1. mai tale i vår nabokommune Tana. Det ble ei trivelig markering 
sammen med gode venner og en herlig kjøretur gjennom vårt vakre fylke i et nydelig vær. Arbeid til alle 
er jobb nummer en. I ei tid der arbeidsledigheten er rekordhøy, er det derfor utrolig viktig at vi fortsetter 
arbeidet for å sikre vårt arbeidsliv. Det er selve grunnfjellet i den norske velferdsstaten. 



 

Ny rådmann på plass denne uka 

Bente Larssen startet sitt virke som rådmann i Porsanger kommune mandag 2. juni. Onsdag hadde vi 
tilfeldigvis en omvisning på brannstasjonen. Vi har et flott bygg og en god brannberedskap i kommunen 
vår. Det skal vi være glade for. Dessverre fikk vi erfare hvor viktig det er at denne beredskapen fungerer 
godt natt til fredag. 

 



Vårens store ryddeaksjon 

Det er nå tid for vårens store ryddeaksjon i Porsanger. Jeg registrerer at mange allerede er godt i gang. 
Noen områder er ikke helt tint enda, men det meste begynner å se riktig så bra ut. Benkene har kommet 
ut med tilhørende søppeldunker i sentrum. 

Vi har store arrangement foran oss, og det er triveligere når det er rent og pent rundt oss. Porsanger 
kommune henter inn sekker med flygeavfall i uke 19, dvs fra 9. - 13. mai. Har du lyst til å starte tidligere, 
kan du plassere sekkene ved uteseksjonen i neste uke. Premie på kr 3000 trekkes ut blant de som 
rydder. Sjekk informasjon om hvordan du melder deg på Facebook-sida mi. NB! Alt skal ryddes i svarte 
sekker, som kan hentes hos teknisk på rådhuset. 

Jeg registrerer også at det er lagt ut bilder av områder som er ryddet i Oppslagstavla på Facebook. 
Legg gjerne inn flere bilder av flere områder! #porsangerleverer  

 

  



Møte med fylkesordfører og Innovasjon Norge 26.4 

Forsvaret var blant sakene som stod på dagsorden da vi 
hadde møte med Finnmark fylkeskommune i forrige uke. Et 
troverdig forsvar krever tilstedeværelse i Finnmark. Jeg er 
glad for at fylkesordfører Runar Sjåstad er så klar i tale! I 
Porsanger er vi klar til å legge til rette for en styrking av 
Porsangmoen. 

Som ordfører i en forsvarskommune som er ribbet til et 
minimum har jeg en klar forventning om at det følger stillinger 
med materiell og utstyr. Det er rimelig at vi må ha noe igjen 
for å legge til rette og gi fra oss så mye areal. Viktigere enn 
det er tilstedeværelse gjennom fast stasjonering av personell 
som kjenner Finnmark. Kun det vil gi et troverdig forsvar i 
Finnmark, er min mening. 

Sjekk saken hos NRK Finnmark.  

I tillegg stod flyplass, snuhavn, logistikk og reisemålsutvikling 
på dagsorden i møtet med fylkeskommunen og Innovasjon 
Norge. Dette vil jeg komme tilbake til. 

Områderegulering Halkavarre og Porsangmoen 

Mandag 2. mai inviterte vi sammen med forsvarsbygg til informasjons- og innspillsmøte om 
områdereguleringen som nå er igangsatt for Halkavarre og Porsangmoen. Jeg tenker at det er et godt 
signal at forsvaret velger å gjøre en slik områderegulering. Samtidig gir det meg en klar forventning om 
at det planlegges økt aktivitet. Da forventer jeg også at vi som lokalsamfunn skal ha noe igjen for å avgi 
de flotteste områdene våre til øving. Fast stasjonering er vårt krav ved økt aktivitet.   

 

Frist for å gi høringsinnspill er satt til 15. mai. Planprogrammet planlegges til politisk behandling i 
planutvalg og kommunestyre 16. juni. 



Mer informasjon om saken finner du her. 

Høring rusmiddelpolitisk handlingsplan 

Planen er utarbeidet og sendt ut på høring, med frist 12.5. Saken skal til endelig behandling i 
kommunestyret 16. juni. 

Organisasjoner, bedrifter, politiske partier og andre som har innspill bes fremme disse innen frist. 

Les hele saken her. 

Ut på tur, aldri sur 

Jeg registrerer at det har vært stor aktivitet i Caskilbakken 
de to siste ukene. Det er godt å være i bevegelse og godt 
at mange finner motivasjon og glede i turen. Nå når det 
begynner å bli tørt og fint i marka, er det mange andre 
flotte turer å velge seg i Porsanger. Jeg gleder meg til å 
gå både toppturer og astma- og allergiforeningen sine 
turer etter hvert. Mange fine turer er lagt inn på appen 
‘godtur’, som også fins på nett godtur.no. 

Markering av frigjøringsdag og veterandag 8. mai 

Avslutningsvis vil jeg benytte anledningen til å ønske alle en riktig fin frigjørings- og veterandag søndag 
8. mai. Historien viser oss at frihet ikke er noe vi kan ta for gitt. Derfor er det viktig at vi stopper opp og 
både minnes og feirer at krigen tok slutt i Norge. Like viktig er det at vi hedrer alle de som har stilt opp 
for verden i internasjonale operasjoner. I kampen mot frihet og fred må vi ha historien med oss. Derfor 
markeres 8. Mai over hele landet. I Lakselv med andakt i kirka, kransenedleggelse og taler. Vår 
varaordfører Cecilie Gjennestad representerer Porsanger kommune. Lykke til! 

 

  



Ny rådmann på plass 2.5.2016 

Mandag 2. mai startet vår nye rådmann, Bente Larssen, sitt virke i Porsanger kommune. Bente 
kommer fra stilling som koordinator for kommunereformen hos fylkesmannen og har tidligere 
jobbet som rådmann i Sør Varanger kommune. 

Porsanger kommune er glad for å ha fått ei så erfaren dame med på laget, og vi mener Bente vil styrke 
oss i arbeidet for å skape en god bo- og arbeidskommune for fremtiden. Samarbeidet med andre 
kommuner er viktig i tida fremover, og Bente vil nok helt sikkert bli en ressurs som med sitt nettverk og 
kompetanse kommer til å bidra til en god utviklingen av Porsanger og Midt Finnmark som region. 

Vi ønsker Bente lykke til med arbeidet, og gleder oss til å jobbe på lag - både ansatte og politisk ledelse!   

 

  



Ukeslutt # 17 - 21.5.2016 
17. mai, storhallmesse, motorcross, katastrofeøvelse, søppel og litt politikk 

Vi har lagt bak oss to uker så fulle av aktivitet at jeg ikke fikk tid nok til å skrive ukeslutt i forrige 
uke. Derfor blir det også denne gangen en to ukers oppsummering. 

 

#porsangerleverer er slagordet som virkelig har kommet til sin rett de to siste ukene. Det skjer så mye i 
flotte Porsanger, at det nesten er en umulig oppgave for en ordfører å ha oversikt over alt. Jeg skulle 
gjerne vært til stede på det meste, men det er iallefall ikke mulig med det mangfoldet av tilbud som fins 
her. Oppslutninga rundt pinsehelgas arrangement vitner om et stort engasjement og at folk bryr seg. 
Jeg er stolt over å være en del av dette flotte samfunnet, som alltid stiller opp. Tusen takk til de frivillige 
som legger til rette for alle disse flotte møteplassene. 

Politikk som virker 

Det skjer mye bra i hverdagen som ordfører og. Rådmannen er nå i innspurten på tilsetting av 
planingeniør. Med gode søkere, håper jeg vi kan sette fart på planarbeidet etter sommerferien i år. Det 
er gjort et godt stykke arbeid med både samfunnsplan og arealplan, men ingen av disse er ferdigstilt. 
Jeg har valgt å sette dette arbeidet i bero til vi har vår nye planansvarlige på plass, av naturlige grunner. 
Planarbeidet er noe av det viktigste vi gjør, vi har en altfor utstrakt bruk av dispensasjoner. Derfor er det 
utrolig kjekt å vite at vi snart kan komme videre i dette viktige arbeidet. 

Jeg har vært bekymret for at arbeidet med å etablere frivilligsentral i Porsanger ikke kom videre, men 
denne uka kom beskjeden om at kulturdepartementet har lyst ut midler til nye sentraler. Vi er nå i gang 
med å utarbeide søknad, og jeg håper denne etableringen kommer på plass i samarbeid med frivillige 
organisasjoner i løpet av høsten. Mer informasjon vil komme.  



Kultursenteret er også en sak det har hersket en del usikkerhet rundt, men etter at et samlet 
kommunestyre ga sin tilslutning til rådmannen om å jobbe videre med prosjektet, har det skjedd flere 
ting. Vi får dessverre ikke en samlokalisering av språksenter og museum i år, men jobber videre med 
konseptet. I mellomtiden kommer Porsanger museum til å etablere utstilling og turistinformasjon i 
sentrum. Det jobbes videre med muligheten for å flytte NAV inn i bibliotekets lokaler, og det kan se ut 
som det ligger til rette for en midlertidig løsning for en samlokalisering mellom bibliotek, språksenter og 
museum i løpet av 2017. Det blir spennende å følge også dette arbeidet videre. 

Nytt inntektssystem  

Fredag var rådmannen og jeg på møte i Alta med KS og fylkesmannen, med tema det nye 
inntektssystemet og kommunereform på agendaen. Kommunereformen har jeg sagt mye om 
tidligere, og velger derfor å si litt om det nye inntektssystemet i denne omgangen. Tilsynelatende kan 
det virke som om kommunene i Finnmark kommer godt ut fordi de aller fleste får litt mer å rutte med 
enn i årets budsjett. Kanskje er dette et resultat av at forventningene har kanskje vært lave, mange har 
fryktet at både Nord Norge tilskudd og basistilskudd kunne forsvinne, men begge er i behold og gjør at 
konsekvensene for Finnmarkskommunene blir mindre. 

Jeg har i tillegg lyst til å minne om at det er mange og store oppgaver som skal løses innenfor 
den økningen som nå ser ut til å komme på rammen, som for Porsanger utgjør ca 1,9 mill (ihht KS sin 
prognosemodell). For at en økning i inntekter skal gi uttelling er vi avhengige av et stabilt folketall (som 
helst øker), og nå spøker det litt for en del offentlige arbeidsplasser i kommunen vår, samtidig som vi 
ikke vet hva forsvarets langtidsmelding vil inneholde. 

Vi har fortsatt mange uløste oppgaver innen både helse og oppvekst, og nye lovkrav og forskrifter fra 
regjeringen gir oss mer byråkrati på en del områder, blant annet i forhold til ny motorferdsellov og helse 
og omsorg. Paradoksalt nok skjer dette i ei tid der mantraet til regjeringen er 
forenkling. Kommunene forventes å ta ned på en marginalisert administrasjon, for å flytte ressursene til 
tjenesteproduksjon. Det rimer dårlig i mitt hode. Vi har et mål om å redusere eiendomsskatt, men må 
selvsagt se på hvilke prioriteringer som kan gjøres i denne forbindelse.      

Felles ansvar for natur og miljø 

Rydding har vært på agendaen de siste ukene, og det ble gjort et storstilt arbeid med å få Porsanger 
rent og pent til pinsehelg, Storhallmesse og 17. mai. Tusen takk til alle som har bidratt! Klasse 5b ble 
vinnerne av årets ryddekampanje, trukket ut blant de som hadde meldt seg på aksjonen. Les mer her. 

 



Jeg blir likevel både forbauset og forbannet (unnskyld at jeg uttrykker meg så sterkt!) når jeg hører om 
folk som dumper avfallet sitt i naturen. Denne uka var guttene på driftsavdelinga vår og kjørte søppel 
som var dumpet langs Hamnbuktveien til Gairasmoen. Dette burde være unødvendig i 2016, når vi har 
en avfallsstasjon som tar imot gratis husholdningsavfall. Oppfordringa mi blir derfor at alle må være sitt 
ansvar bevisst og også klare å kvitte seg med det de har gått til anskaffelse av. Det er ikke rett at 
Porsanger kommune, Statens vegvesen eller andre skal ut på ryddetokt når folk slenger fra seg søpla 
si! 

Beredskap  

En av de grunnleggende viktige oppgavene i samfunnet, er beredskap. Når ulykken er ute, har vi flinke 
folk som rykker ut for å bistå. Det være seg akuttberedskap innen helse, brann og politi. At disse får 
muligheten til å øve sammen, kan være avgjørende for optimal samhandling når ulykken virkelig 
inntreffer. Derfor var det utrolig kjekt å overvære katastrofeøvelsen som lakselv videregående skole 
gjennomførte 10. mai. Som du ser har jeg laget en egen billedserie, som viser hendelsesforløpet. 

Lakselv videregående skole har mer om saken på sine sider.    

 

17. Mai - vår grunnlovsdag 

17. Mai, grunnlovsdagen vår, ble en flott dag, oppmøtet i toget og i Storhallen her i Lakselv 
var kjempebra, på tross av at værmeldinga hadde advart oss om at det kunne bli litt ruskevær. Å få lov 
til å lede an, fremst i toget sammen med lensmannen, var flott. Med så mange feststemte og festkledte 
mennesker i toget og langs veien, ga det virkelig en god følelse å være en del av det fantastiske 
fellesskapet Porsanger har å by på. Det var dekket opp til ca 680 mennesker i Storhallen, det var omtrent 



ikke mulig å finne sitteplass. Jeg registrerer at deltagelsen på arrangementene i Børselv, Billefjord 
og KOS også var helt på topp. 

ifinnmark.no har delt en flott billedserie, se de her! 

Guttene fra mottaket deltok aktivt i toget, og skapte god stemning. Jeg håper alle våre utenlandske 
gjester hadde en god opplevelse på dagen. Vår måte å feire Norges grunnlov på, skiller seg ut. Det 
håper jeg vi fortsetter med. Å feire grunnlovsdagen betyr at vi minnes og hedrer det arbeidet som er lagt 
ned av mennesker som har gått veien før oss. Frihet, demokrati og menneskerettigheter kommer ikke 
av seg selv. Det ser vi dessverre altfor mange steder i verden.   

Årets russ har stått frem som gode forbilder og de avsluttet tradisjonen tro feiringa 16. og 17. mai. De 
imponerte meg med overskudd til å stille opp i toget og i "fotball"kampen mot Gabriel Elektro, som endte 
med resultat 1-1. De fleste av årets russekull, rundt 75 i tallet, kom på frokost kl 06, og de fleste var i 
god form og var skrubbsultne etter nattas aktivitet. Det er et godt tegn når svarte og røde russebiler og 
bukser dukker frem hver vår. Det gir oss et bilde av høy produksjon ved Lakselv videregående skole, 
og jeg håper disse ungdommene har med seg gode minner fra skoletida, slik at de vil ønske å være en 
del av fremtida vår! 

 



 

Storhallmessa  

Årets Storhallmesse var den 20. i rekka, og jeg vet at messestyret har stått på lenge for å utvikle 
messa til den suksessen den ble. Stor honnør til messestyre og alle de frivillige som stiller opp for å få 
gjennomført godt. Arrangement kan vi i Porsanger! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



En god variasjon av utstillere gjorde dette til det jeg opplevde ble den beste storhallmessa på lenge. 
Mange hadde tatt turen utenfra og jeg registrerte at mange med bobiler og campingvogner campet i 
området. Risikoen ved å gjennomføre Storhallmessa pinsehelga, er at mange reiser bort. Men effekten 
av at mange også kommer til bygds utligner nok dette fenomenet. Iallefall var det fullt av kjente og 
ukjente ansikter å treffe på messa både lørdag og søndag. 

Jeg har lyst til å si "tommel opp" for en annen ting, nemlig samarbeidet PIL hadde med Scooterforeninga, 
som stilte opp med sin kompetanse. Det gir uttelling når vi bruker kunnskapen vår på denne måten, det 
tar ut mye mer av potensialet når vi bygger så gode lag og alle bidrar med det de er gode på. 

Les mer om storhallmessa på livetilakselv.blogg.no. Dette er bloggen til Siri Ulverud, som skriver 
flott og deler fine bilder fra sin hverdag i Lakselv! 

Motorcross-samling 

Jeg rakk å besøke MX-samlinga på motorcross-banen lørdag. 31 deltakere fra Kirkenes i øst til 
Nordreisa i vest hadde treningssamling, på det som ble karakterisert som en av de beste banene i 
Norge. 

 

Du kan lese mer og se bildene på ifinnmark.no.  (Sakene er pluss-saker, men billedserien er 
tilgjengelig for alle.) 

Da gjenstår det bare å ønske alle ei riktig god helg, for egen del skal jeg på revy lørdag med BLØGG med 
Utakt, og gleder meg til å trimme lattermusklene der :) Har du lyst til å få deg en god latter, finner du 
som vanlig billetter på nett hos Lakselv kino. 

#porsangerleverer 

Følg gjerne ordfører-sida mi på facebook :) 

  



Ny brannbil til Porsanger brann og redning: 23.5.2016 
 

Gjensidigestiftelsen ankom Lakselv 23. mai, og hadde med seg en flott overraskelse til 
Porsanger brann og redning. 

En god søknad førte frem til at Porsanger ble valgt ut til å få en flunke ny brannbil fra Gjensidigestiftelsen, 
i tillegg til utstyrspakker for vær og redning. Representant for Gjensidigestiftelsen, Morten Wirkola, 
bekreftet at geografi, økonomi og Skarvbergtunnel var en del av begrunnelsen i søknaden som 
sannsynligvis gjorde utslag. Bilen er en fremskutt enhet, og vil være å regne som en slags "førstehjelps-
brannbil" som kan rykke ut raskere og enklere. Den kommer med fullt utstyr, er under produksjon og vil 
være i drift i løpet av høsten. 

Ordføreren møtte stolte brannfolk, som tok imot gaven med stor glede. 

Les mer om saken hos Gjensidigestiftelsen på brannloftet.no. 

  



Ukeslutt # 18 - 29.5.2016 
Årets Porsangerværing, revy, nominasjon, kommunikasjon, blomster og sangkafe 

Denne uka har gitt anledning til mange møter av ulike slag, deriblant politiråd, 
frokostmøte Sápmi Næringshage, nye tomter, asylmottak, landsstyremøte i KS, og 
nominasjonen til Stortingsvalget er i gang. 

 

Foto: Bengt Danielsen 

Porsangerne inviterte 
torsdag til sangkafe på 
rådhuset. Jeg var 
dessverre bortreist, men 
fikk tilsendt fine bilder som 
jeg har valgt å bruke i 
ingressen. Denne type 
aktivitet skaper trivsel og 
glede. Tusen takk til alle 
de frivillige som stiller opp 
for å lyse opp i hverdagen 
vår. 

Sommeren har fått en 
pangstart, og det er ikke 
hvert år gresset har behov 
for klipping før vi skriver 
juni. Jeg håper folk vet å 
nyte de de gode 
sommerdagene, og for 
egen del tar jeg det litt med 
ro og bruker mest mulig tid 
ute. Jeg har også benyttet 
anledningen til å ta meg en 
tur innom gartneriet, der 
jeg sørget for å kjøpe med 
meg planter i fine farger for 
å piffe litt opp i heimen. 



 

Årets Porsangerværing 

Jeg hadde den glede å dele ut pris til årets 
Porsangerværing under BLØGG sin revyforestilling 
lørdag 21. mai. Det var stor stas og vel verdt 
hemmeligholdet å tildele heder og ære til en som har stått 
på for kulturlivet over så mange år som Kjell Johansen 
har gjort.   

Les begrunnelsen for tildelingen her. 

Revysuksess 

BLØGG leverte ei herlig forestilling lørdag, tradisjonen tro 
stod både gjennomføring og ramma rundt til 
forventningene. Flinke folk både på scenen og i kulissene 
gjorde det til en fin kveld for oss som var til stede. Jeg var 
selvsagt spent på hva de kunne finne på om ordføreren, 
og fikk forventningene innfridd. Jeg tenker det slik at uten 
å bli nevnt på revyen, har det vært et dårlig år for 
ordføreren. I denne forbindelse må jeg berømme Evy 
Paulsen for parodien, som absolutt var til å kjenne seg 
igjen i :) 

   



Nominasjon til stortingsvalget – jeg vil være ordfører i Porsanger 

Mange har fått med seg at jeg ikke ønsker å stille som kandidat til Stortingsvalglista 2017. Jeg mente 
det var riktig å gå ut med dette, all den tid Tana Arbeiderparti har foreslått meg på topp. Det er hyggelig 
å bli sett som en aktuell kandidat, men jeg trives godt som ordfører i Porsanger og har tenkt å fortsette 
med det i minst 3,5 år til. Når vi i tillegg har så mange gode kandidater som kan gjøre en jobb for 
Finnmark, synes jeg det er greit å fordele oppgaver og ansvar. Partiene er i startfasen av 
nominasjonsprosessene og jeg håper at gode debatter vil føre frem til at vi i alle partier i Finnmark finner 
de aller beste kandidatene til å representere det flotte fylket vårt på en best mulig måte. 

I skrivende stund er det 233 dager siden kommunestyret ble konstituert og ordfører-rollen ble min å fylle. 
Jeg har heldigvis mange flotte mennesker med meg på laget, og jeg finner det utrolig spennende å få 
være så tett på utformingen av fremtidas Porsanger. 

Kommunikasjon som virker 

Hver dag gjør jeg meg nye erfaringer, og får nye bevis på at kommunikasjon virker. På godt og vondt. 
Det kan selvsagt være strevsomt å forholde seg til nye saker og mennesker hele tiden og å bli enige 
med politiske medspillere og motstandere. Jeg får ikke alltid gjennomslag for alt jeg ønsker meg, politikk 
handler tross alt om å bli enige. Og da må man gi og ta. Det viktige er at vi gjennom gode diskusjoner 
kommer til enighet om gode løsninger. Derfor er det også kjekt å vite at samarbeidet mellom 
Arbeiderpartiet, SV, Senterpartiet og TLP er avklart og fortsetter. 

Like viktig som budskapet er også hvordan en sak løftes inn. Mange er tydelige i sine tilbakemeldinger, 
og det setter jeg stor pris på. Spørsmålet er mer hvordan det gjøres. Mindre hyggelige tilbakemeldinger 
og kritikk er enklere å ta imot når det gjøres i respekt for mottaker. Har du i tillegg en nysgjerrig og 
løsningsorientert tilnærming er du allerede ett skritt nærmere løsningen. 

Jeg har møtt mennesker som har følelsene utpå huden og er sinte og nedlatende i en innledende fase, 
der de melder om ting de ikke er fornøyd med. Mange mener de er i sin rett til å si det de mener uten 
filter. Det gir sjelden den responsen folk ønsker seg, heller tvert imot. Sjansen for at du møter motstand 
når du innleder negativt er stor. Møter du derimot folk med respekt og en tone som innbyr til dialog, går 
det som regel godt. Jeg har en filosofi om at tilbakemeldinger er viktig, og det er gjennom konstruktive 
tilbakemeldinger vi blir bedre. Derfor er min oppfordring til alle å trekke pusten, legg bort følelser, tenk 
gjennom hva du vil oppnå og meld tilbake på en måte som gir rom for å bli bedre. Det du har fokus på 
får du gjerne mer av. Respekt må være grunnlaget for enhver kontakt både til og fra Porsanger 
kommune, som alle andre steder. 

Jeg har lyst til å trekke frem et eksempel på en konstruktiv henvendelse som gjelder Porsanger 
kommune og om tilgjengeligheten for innbyggerne er god nok. Dette spørsmålet kommer som et resultat 
av at en har valgt å redusere åpningstid på teknisk avdeling. Noen vil nok føle dette som kritikk, men 
jeg mener det er legitimt å stille spørsmålet. Det er ikke dermed gitt at innført praksis skal endres, men 
kanskje fins det bedre løsninger. Det skal vi finne ut av, sammen. Det første spørsmålet jeg stiller meg 
er hvorfor en har valgt å gjøre dette i første omgang? Videre om det er en hensiktsmessig måte å gjøre 
det på? Skal innbyggerne kunne forvente å gå direkte til saksbehandler til enhver tid? Hvordan gjøres 
dette i andre kommuner? Det jeg vet, er at hver gang en saksbehandler blir avbrutt av en telefon eller 
henvendelse i døra, tar det lengere tid å bli ferdig med en sak. Derfor er balansegangen hårfin mellom 
hvor servicevennlig vi skal være med åpne dører til enhver tid og hvordan vi kan finne gode løsninger 
for å skjerme saksbehandlerne slik at produksjonen går sin gang.  Dette er en sak jeg vil komme tilbake 
til, og som har høyt fokus også hos vår nye rådmann når vi igangsetter arbeidet med å gjøre 
førstelinjetjenesten vår bedre. 



Avslutningsvis vil jeg trekke 
frem ei t-skjorte jeg tilfeldig 
møtte lørdag. Jeg ble 
nysgjerrig og måtte selvsagt ta 
kontakt med mannen inni t-
skjorta, som viste seg å være 
Kjell Magne Eira, som er ansatt 
hos NRK Sápmi, som 
har trykket disse 
flotte skjortene. Teksten var 
trykket både på samisk og 
norsk og det var bedriftens 
kommunikasjonsregler som var 
trykket på. En tydelig og fin 
formidling av et viktig 
fokusområde hos NRK Sápmi. 

Ønsker alle ei super neste 
uke, som blant annet byr 
på generalforsamling i FIMIL 
og PIAS og møte i 
formannskap og planutvalg på 
tirsdag. I tillegg er det 
oppstartsmøte for etablering av 
frivillighetssentral på torsdag. 
Der håper jeg representanter 
for lag og foreninger stiller opp.  

Møtedokumentene til formannskap og planutvalg finner du på e-innsyn-linken til 
porsanger.kommune.no! 

  



Ukeslutt # 19 - 5.6.2016 
Trafikksikkerhet, NTP, frivilligsentral, kommunikasjon og digitalt utenforskap 
 
Møter av ulike slag har også preget denne uka. I tillegg har vi fått merke det fantastiske værskiftet i 
nord. Uka startet med 20 strålende grader og sol, og ble avsluttet med 5 grader og haglbyger. 

Dette er helt normalt på denne tida av året i den arktiske delen av verden. Klimaet endrer seg kanskje 
til vår fordel når det kommer til høyere temperatur og bedre vær nordpå, men i det store bildet er det 
kanskje ikke så bra. I havet utenfor Mauritius dør det fisk pga temperaturstigningen. På møte med 
Arbeiderpartiets transportfraksjon på Stortinget torsdag var klima og miljø tema, og rektor Sveinung 
Eikeland innledet. Finnmark er versting i landet på utslipp i forhold til innbyggertall. Selvsagt må dette 
sees i sammenheng med anlegget på Melkøya og at vi bor i et område med store ressurser og lavt 
befolkningstetthet. Med en forestående utbygging i Barentshavet er det ekstremt viktig, tenker nå jeg, 
at vi får en mest mulig miljøvennlig teknologi på plass. Fortsatt er det slik at verden har behov for både 
olje og gass, det må ikke være til hinder for at vi må stimulere til mer grønn energi, slik at vi får den 
dreiningen verden trenger.    

Trafikksikkerhet 

Fredag hadde jeg et flott møte med engasjerte damer i Trafikksikkerhetsutvalget på Lakselv 
barneskole.  Jeg fikk en orientering om gode tiltak initiert av utvalget, og hvilke innspill de har sendt til 
Trafikksikkerhetsplanen som skal vedtas for Porsanger kommune. Jeg lovte dem å sette 
Trafikksikkerhetsplanen på dagsorden til neste planutvalg, og har bedt om at denne saken orienteres 
om på første møte etter ferien. Jeg tenker at det er naturlig at vi også kobler på Statens vegvesen, 
som vi forventer må komme på banen med en reguleringsplan for Lakselv sentrum. 

Frivilligsentral 

Etter møtet med transportfraksjonen til Arbeiderpartiet i Alta torsdag, rakk jeg heldigvis frem til 
oppstartsmøtet for etableringen av en frivilligsentral i Porsanger. Mange engasjerte hadde møtt opp og 
brakte gode innspill til bordet. Behovet for en møteplass for både eldre, unge og flyktninger ble nevnt 
av flere. I tillegg vet vi at det fins friske krefter blant oss som kan bidra til å hjelpe til på forskjellige 
plan, så her ligger mange muligheter. Søknadsfristen til kulturdepartementet er kort, 1. Juli, men jeg 
har likevel tro på at vi klarer å få laget en god søknad med en plan for oppstart med et godt innhold på 
bordet innen frist. 



 

Formannskap 

Økonomisaker stod på dagsorden i formannskapet tirsdag. Regnskapet for 2015, rapport for første 
tertial 2016, budsjettregulering og budsjettprosessen for 2017 stod på dagsorden, uten å bli debattert 
spesielt der. Jeg regner med debatten kommer i kommunestyret den 16, også på de andre sakene. 

Generalforsamlinger 

Denne uka ble det avholdt generalforsmalinger i FIMIL og PIAS. Kjetil Hanssen fortsetter som 
styreleder i FIMIL. Ny styreleder i PIAS er Knut Johnny Johnsen. Med seg i styret har han nestleder 
Svein Sjøveian og styremedlemmene Kai Stødle, Gunn Bente Rasmussen og Pia Skogen. Begge 
selskapene står i viktige strategiske valg for fremtiden. Jeg har derfor stor forventning til en god 
utvikling i begge selskapene.  

Kommunereform 

Saksfremlegget til kommunereformen er informativt og godt og bør leses i sin helhet, da den gir et 
godt bilde på prosessen og hvorfor Porsanger står der vi er i dag. Mange spør nemlig om når vi skal 
ha folkeavstemming i Porsanger. Jeg har orientert både i media og i ukeslutten tidligere, og har 
forståelse for at alle ikke får det med seg. De viktigste årsakene til at vi er der vi er i dag er at 
nabosamtalene ikke har ført til at noen av oss har sett det formålstjenlig å gå videre i forhandlinger 
mot en intensjonsavtale nå. Avstand er en viktig faktor for muligheten til å få synergier på de store 
tjenestene innen helse og oppvekst. Vi samarbeider allerede på flere områder, både på renovasjon, 
kontrollutvalgssekretariat, arkiv, revisjon og det kan være noe å hente på andre områder og. Det er et 
arbeid som fortsetter. 



Ivaretakelsen av språk og kultur er også en viktig faktor, som har vært og er uavklart. Porsanger er en 
del av samisk forvaltningsområde og har i tillegg en forpliktelse overfor kvensk språk og kultur. Det 
gjør nok at kommunene på kysten kan se en sammenslåing med oss som noe komplisert, i tillegg til at 
Karasjok har en helt annen situasjon når det kommer til den samiske dimensjonen. Så folkens, vi 
fortsetter å utvikle oss og ser selvsagt på samarbeid med andre kommuner der det er naturlig og kan 
gi en gevinst. Om det kan bli aktuelt med en sammenslåing med noen på sikt og hvilken 
anbefaling fylkesmannen vil gi Stortinget vet jeg ikke nå. Men jeg er iallefall trygg på at vi har gjort 
jobben vår med å utrede og med utgangspunkt i den informasjonen vi har, er innstillingen til 
kommunestyret den 16. juni at vi fortsatt vil stå som egen kommune også i fremtiden. 

Les hele saksfremlegget her for en god orientering! 

Skattekontoret vårt står på spill 

Denne uka kom også nyheten om at skattekontoret vårt foreslås slått sammen med Hammerfest. Jeg 
er ikke overrasket, men blir likevel svært skuffet. Dette er enda et skritt i retning av ei sentralisering 
som svekker oss i distrikts Norge. Var det dette velgerne som stemte på Erna og Siv ønsket seg? Jeg 
tror ikke det, men undrer meg på hvor enkelt de slipper unna. Statlige etater og selskaper som 
skatteetat, NAV og Avinor stilles altså fritt til å demontere landet vårt. Modernisering kalles det, og 
digitalisering er verktøyet. Jeg er for utvikling og at vi skal forenkle der vi kan, men vi må ikke gjøre det 
på bekostning av nærhet til innbyggerne. Det må gå an å få til begge deler!  

I desember 2017 varsles også en utfasing av FM-nettet til fordel for DAB+. Forutsetningen for at dette 
skal lykkes, er en forsvarlig utbygging av mobil- og bredbåndsnett i hele landet. Vi er nemlig i ferd med 
å skape et digitalt klasseskille, der de som bor utenfor byene blir taperne. Skal det bo folk i landet vårt 
må vi kunne forvente å ha tjenester fordelt i hele landet, også i Finnmark! 

Jeg har skrevet et debattinnlegg om dette, som du kan lese her! 

Siste kull med konfirmanter denne helga 

Jeg vil benytte anledningen til å gratulere alle som har blitt konfirmert i mai! Ettersom dette har skjedd 
over flere helger, velger jeg å gjøre det nå. Konfirmasjonsdagen er en dag for feiring, refleksjon og 
fellesskap. Det er en dag som markerer overgangen fra barn til voksen. Det er en dag for glede, håp 
og fremtidstro. Jeg ser at mange har delt fine bilder fra dagene som har vært og jeg håper alle kan se 
tilbake på en flott dag, der familie, slekt og venner bidro til at alle har gode minner med seg. 



 

Kommunikasjon som ikke virker 

Forbrukerrådet har testet service, tilgjengelighet og informasjonskvalitet i alle landets kommuner, og 
Porsanger kommune kommer dessverre altfor dårlig ut, med en plassering på 396 av 
428. Testmedarbeiderne har utgitt seg for å være privatpersoner og henvendt seg til kommunene på 
e-post, telefon og via kommunenes nettsider med spørsmål folk flest lurer på, som prisinformasjon om 
skolefritidsordningen, saksbehandlingstid for byggesak og åpningstider i svømmehallen. Dette er ikke 
noe å være stolt over, men jeg mener likevel det er positivt å få en slik tilbakemelding. Vi må erkjenne 
at vi har mye å strekke oss etter – og det er et helt klart mål for meg som ordfører at vi skal bli bedre. 

Da er det også kjekt å kunne meddele at Porsanger kommune er i gang med arbeidet. Debatten er 
allerede i gang rundt hvordan vi kan modernisere vår førstelinjetjeneste. Tilgjengelighet, service, 
systemer og rutiner er på dagsorden, og jeg er sikker på at både prosess og resultat kommer til å gi 
innbyggerne våre en bedre tjeneste. Det er blant annet igangsatt en prosess rundt oppgradering av 
kommunens hjemmeside, og jeg ser frem til å være tett på denne. Når jeg nevner det er det jo nettopp 
fordi nettsida vår er vår aller fremste førstelinjetjeneste, der mest mulig informasjon må fremkomme på 
en måte som gjør at folk lett finner frem. Elektroniske søknader er også et mål, som vil forenkle 
arbeidet for saksbehandlerne. Jeg gleder meg til å være med i en spennende utviklingsprosess 
sammen med de som utøver tjenestene! 

For egen del ønsker jeg å forankre en målsetting på at vi som kommune skal strekke oss for å 
etterleve verdiene stolt, sterk og synlig. Det mener jeg vi gjør best når vi har fokus på profesjonalitet, 
kompetanse, service og tilgjengelighet. For å nå dit må alle forstå og være enige hva vi legger i det, 
slik at vi leverer den samme kvaliteten på tjenestene i alle ledd. Det krever en gjennomgang og at vi 
skaper systemer og en struktur som er gjennomgående i hele organisasjonen. Vi har et stort arbeid 
foran oss, men vi har tida foran oss og gode forutsetninger for å lykkes! 



Testen finner du på Forbrukerrådets hjemmeside. 

 

Kommunikasjon som virker 

Forrige søndag testet jeg formen i Caskilbakken. Vi har passert 500 navn i boka, og runder sikkert 
600 snart. Det er knallbra, og jeg registrerer at mange som ikke har vært der før, har benyttet 
anledningen. For egen del er jeg i tillegg storfornøyd med å ha forbedret tida mi opp bakken med ca 8 
minutter siden vi startet å gå i slutten av april. Dette er nemlig min bekreftelse på at jeg har fått litt 
bedre kondisjon, kroppen et sterkere og jeg har et helt annet fokus når jeg går. Før var det tungt, langt 
opp, kaldt og hustrig og egentlig hadde jeg andre ting jeg "burde" gjort. Nå er det herlig å kjenne at 
kroppen klarer mer, jeg er i bedre form og når toppen raskere enn før. Jeg konkurrerer med meg selv 
og er glad for å se at andre gjør det samme. Det er ikke gitt for alle å nå toppen på første forsøk. 

For noen uker siden snakket jeg med en gymlærer, som minnet meg på nettopp dette. I 6. Klasse 
hadde de hatt en løpstest i ei skogsløype, med krav om tid. Uproblematisk for de fleste, 
uoverkommelig for noen. En av guttene i klassen hadde ikke sjans å løpe innenfor kravet, men når 
læreren fortalte meg hvordan hun i klassen etterpå løftet frem at han hadde forbedret tida si med 7 
minutter, ble jeg imponert. For hva skjer? Jo, denne gutten fikk et løft og de andre så han med litt 
andre øyne og applauderte hans seier. Og hva skjer neste gang han skal løpe? Kanskje var dette med 
på å trigge hans motivasjon i gang til mer aktivitet, så han perser sin egen tid? Jeg er iallefall glad for 
at skolen har innrettet seg mer i retning av egen måloppnåelse enn konkurransen med andre - og at vi 
har slike lærere i norsk skole, som ser den enkelte og vet hvilke knapper å trykke på for å skape løft 
og motivasjon. Det gir godt håp for fremtiden :) 

 



Neste uke 

Blant neste ukes aktivitet går startskuddet for bygging av fraktterminal på mandag, tirsdag har 
Porsanger kommune beredskapsøvelse med fylkesmannen, onsdag er det sektorstyremøte helse og 
omsorg og torsdag har Luostejok Kraftlag årsmøte. 

Da gjenstår bare å ønske alle fortreffelige dager i neste uke! 

  



Ukeslutt # 20 - 12.6.2016 
Kriseøvelse, 60 års jubilant, Idrettskretsting, frivillighet og fraktterminal 

For ei uke, mange herlige møter med mennesker som gjør en forskjell har det blitt, og jeg kjenner at 
hjertet fylles av godhet. Heldig er jeg, som er i en posisjon til å få innblikk i så mange menneskers liv. 

Vi har mange som vil mye i Porsanger, og det kommer til uttrykk gjennom aktivitet. Denne uka har vist 
et mangfold av engasjerte bedrifter og enkeltpersoner. 

Bygging av fraktterminal i gang 

Mandag startet arbeidet med å bygge fraktterminal ved flyplassen i Lakselv. Jeg er utrolig 
#fornøydordfører og synes det er flott når næringslivet er utålmodige. Banak Eiendom AS har vist 
både vilje og evne til å gjennomføre, i tillegg er de opptatt av å bruke lokale entreprenører til arbeidet. 
Det gir gode ringvirkninger og lover godt for fremtida. Jeg ønsker initiativtakerne til Lakselv Terminalen 
AS lykke til med prosjektet og gleder meg til mer næringsaktivitet og utvikling av Lakselv som 
logistikknav i Finnmark! 

 

Ungdata presentert av KORUS 

For første gang er det gjennomført en Ungdata-undersøkelse i Porsanger, og mandag fikk vi 
resultatene presentert. Det er ungdomsskoleelevene våre som er intervjuet, og jeg må i stor grad si 
meg veldig fornøyd med tilbakemeldingene ungdommene våre kommer med i undersøkelsen. Veldig 
mange trives på skolen og melder at de har det bra. Jeg er opptatt av at vi skal ha fokus på det som 
fungerer, men her må vi også være OBS! på de som forteller oss at de ikke trives. Hva er årsaken til 
det? Ligger det hos skolen, eller er det andre faktorer som spiller inn? Kanskje er det forhold hjemme 
som gjør at ungdom sliter med å trives på skolen. Jeg vet ikke, men kommer til å følge med på 



arbeidet mot mobbing i tida fremover. Jeg ser også frem til at kommunestyret skal ta tak i arbeidet 
med skoleutvikling og skoleeierstrategien vår. Resultatene fra Ungdata vil bli lagt ut på hjemmesidene 
til kommunen.   

Kriseøvelse med fylkesmannens beredskapsstab 

Tirsdag ble brukt sammen med fylkesmannens beredskapsavdeling. Caset vi fikk tildelt var 
atomeksplosjon i nærheten av Murmansk, der en atomsky nærmet seg Finnmark og Porsanger. Hva 
gjør vi som kommune dersom en situasjon som denne oppstår? Det er alltid nyttig å trene, og her fikk 
vi testet mange av områdene vi kan bli utfordret på. Evakuering, informasjonshandtering, stenging av 
skole og barnehager, mv. Konklusjonen er at vi har en tålelig bra beredskapsplan, som får seg en liten 
oppdatering etter øvelsen. Det viktigste er likevel at vi har et planverk som sikrer en fleksibilitet som 
grunnlag for gode beslutninger, og at lederne våre har god lokalkunnskap.  

Trepartsamarbeid 

Onsdag møttes rådmann Bente Larssen, hovedtillitsvalgt fra Fagforbundet, Renate Fagernes og jeg 
for å starte arbeidet med å få på plass et konstruktivt trepartssamarbeid i Porsanger kommune. For å 
lykkes med å levere gode tjenester er det viktig at vi får til et godt samspill, der både politisk ledelse, 
administrativ ledelse og ansatte drar lasset i felles retning. Høyt sykefravær, ansettelsesprosesser, 
arbeidsgiverstrategi, og arbeidsmiljøutvalg var blant temaene som ble diskutert. Vi er enige om å 
fortsette med slike samtaler, i tillegg til de faste møtene mellom rådmann og tillitsvalgte som jeg også 
deltar på når jeg har anledning. 

 

 



Vardø, nordområdesamråd og besøk på Minnestedet for de trolldomsdømte 

Fredagen ble lang, med bil gjennom 7 kommuner for møte i Vardø. Tema for møtet var 
nordområdepolitikk, og jeg benyttet anledningen til å spille inn det jeg mener er de viktigste 
prinsippene i en debatt som denne. For å få til samarbeid og dialog, må det bo FOLK i nord. 
KUNNSKAP er en verdi i seg selv og vi må ha på plass INFRASTRUKTUR som gjør det mulig å 
utvikle landsdelen. Vei, fly og havn er viktige saker i seg selv, og jeg mener et godt utbygd MOBIL og 
BREDBÅNDSNETT er grunnleggende viktig for å kunne utnytte ressursene og kunnskapen på en best 
mulig måte.   

Før vi startet hjemover, benyttet vi anledningen til å besøke Minnestedet for de trolldomsdømte på 
Steilneset. Dette ble et sterkt møte med en grusom del av vår historie, formidlet gjennom et fantastisk 
kunstverk. Stedet er vel verdt et besøk! 

Veien ut til Vardø er en av 18 nasjonale Turistveger i Norge, sammen med Havøysundvegen, og 
du kan lese mer om Minnestedet her.   

 

På tur til Vardø fredag, stakk jeg innom Sápmi Næringshage og Marianne Balto, som hadde fått opp 
fine skilt med næringshage-logo. Jeg fikk med meg ett hjem til Porsanger. Det kommer opp hos PIU. 
Samarbeidet er godt i gang, og det er kommet til en god løsning for PIU, ettersom Alf Emil Paulsen er 
den som skal vikariere for Kjell Magne, mens han ivaretar administrasjonslederoppgavene. 

Ságat 60 år 

Lørdag markerte Ságat 60-års jubileum, og jeg bøyer meg i støvet for en modig, moderne og 
fremtidsrettet 60-åring. Selv om det på mange måter har vært krevende å leve så tett på en 



medieaktør som har utfordret Porsanger på mange områder, tenker jeg likevel det er bra for oss. 
Ságats tilstedeværelse utfordrer og gir dermed også utvikling. 

Ságat har levert nyheter til samiske samfunn i hele landet i 60 år og har evnet å få solid fotfeste i en 
bransje og i ei tid der mediebedrifter står under sterkt press, som mange andre områder i 
samfunnet.  De har satt dagsorden og tatt opp de vanskelige sakene, men også satt dagsorden med 
gladsaker. De leverer nyheter for de som har mistet språket og ivaretar også kvenske og andre 
minoriteters interesser.   

De har levert nyheter i og om samiske samfunn som har bidratt til utvikling av identitet og tilhørighet. 
De har satt saker på dagsorden som har gjort at urett har funnet sin løsning. Dere har bidratt til å 
utfordre statsmakta, og derigjennom drevet frem utvikling av samiske rettigheter og samfunn. De har 
gitt den samiske stemmen en plattform å komme til uttrykk på. 

Ságat er en viktig hjørnesteinsbedrift i Porsanger, med rundt 30 ansatte involvert i avisproduksjonen. 
Jeg er glad for en desentralisert struktur, med forretningsadresse og hovedkontor her i Lakselv og 
distriktskontorer i Tana, Karasjok og Kirkenes, i Nord Troms, på Evenes, Snåsa og i Oslo. Jeg er glad 
for at Ságat har valgt å satse. Der andre har valgt å fase ut trykkeridriften, har de satset lokalt, noe 
som gir ringvirkninger i samfunnet. Fem utbyggingstrinn har det blitt. Ságat har også en 
arbeidsgiverpolitikk som gir mennesker som ikke har en lett inngang til arbeidslivet muligheter. Det 
står det respekt av. 

Gratulerer med 60 år til et modig moderne og fremtidsrettet samisk mediehus. Porsanger kommune 
ønsker lykke til med videre satsing! 

 

 



Idrettskretsting 

Lakselv hotell var vertskap for 
Idrettskretstinget i helga. Det ga 
anledning for meg som ordfører 
å få ønske velkommen. Med 
beliggenhet midt i Finnmark er vi 
på mange måter det enkleste 
stedet å møtes på, i tillegg til at 
vi ofte er vertskap for 
idrettsarrangement av ulike slag. 
Viktigere enn beliggenhet, er 
likevel et godt vertskap. Det vet 
vi at vi har, både på Lakselv 
hotell og med flinke folk i 
Idrettskretsen og blant våre 
idrettslag er jeg sikker på at det 
ble et bra rammeverk for et godt 
møte. 

Idrettstinget er et viktig 
møtested for idretten, og jeg har 
lyst til å berømme alle 
de som stiller opp og gjør en 
frivillig innsats. Mange 
dugnadstimer legges ned av 

trenere, foreldre og andre som sitter i styrer rundt omkring. Uten dem ville alle kommuner og 
lokalsamfunn i Finnmark vært fattigere. De bidrar ikke bare til aktivitet for barn og unge, men også til å 
skape relasjoner, selvtillit og selvfølelse i hele befolkningen. 

Frivillige ildsjeler er med på å bringe frem identitet og stolthet i hvert enkelt lokalsamfunn dere 
representerer. Og jeg er sikker på at det de gjør er med på både å forebygge sykdom og å bygge 
lykkeligere mennesker og gode samfunn. For også forskningen har konkludert med at mennesker som 
deltar i frivillig arbeid er lykkeligere enn andre. 

Det skal vi som kommuner ta med oss, både i planarbeid og i vår daglige drift. Dersom vi gjør vi 
jobben vår godt, legger vi til rette for at frivilligheten kan gjøre jobben enda litt bedre. Det blir det god 
folkehelse og god kommuneøkonomi av. Derfor er samarbeidet mellom kommuner, idrettsråd og 
andre frivillige organisasjoner avgjørende når vi skal skape morgendagens samfunn. 

Kommunen er nemlig oss – fellesskapet – og summen av det vi gjør er det som skaper trivsel, bolyst 
og gode lokalsamfunn. Så til alle som engasjerer seg i frivillig arbeid vil jeg si - stå på og fortsett å 
gjøre en forskjell! Vi har bruk for hver og en av dere – og alle andre som stiller opp hver dag for å 
skape aktivitet og trivsel i lokalsamfunn i hele Finnmark. 

Avslutningsvis var det utrolig kjekt å være til stede når vel fortjent heder og ære deles ut. Vi har mange 
ildsjeler i Porsanger, som gjør en innsats på hver sine områder. Lørdag går kveld fikk Steinar Persen 
hederstegn for sin innsats. Steinar har ikke bare engasjert seg i svømming. Bokseklubb, Midnattsrock 
og motorcross ble også nevnt i begrunnelsen. I tillegg fikk Evy Aslaksen hederstegn for administrativ 
innsats etter blant annet 31 år i styret i turnforeninga i Kjøllefjord. 

Gratulerer til begge, vel fortjent! 

 

 



Neste uke 

Mandag: Oppstart av helse og omsorgsplan. 

Onsdag: Åpning av RDM Porsanger Museum, avdeling Skoganvarre. 

Torsdag: kommunestyre og åpning av RDM Porsanger Museum og Turistinformasjon i Lakselv 
sentrum (1. etg Fefo). 

Ønsker alle ei fortreffelig uke! 

 

Foto: Roger Albrigtsen 

 

 

  



Ukeslutt # 21 - 19.6.2016 
Snuhavn, Museum, kommunestyre, planarbeid, litt Midnattsrock og litt ferie 

Uka startet med besøk på det nyåpnede Midnattsrock-kontoret. Hva passer da bedre enn å avslutte 
med to fantastiske konserter; Åge og sambandet i Royal Albert Hall fredag og Coldplay på Wembley 
lørdag ble høydepunkter denne uka. 

Porsanger Museum og Turistinformasjon 

Andre høydepunkter absolutt verdt å bruke tid på i sommer er museumsutstillingene i Skoganvarre - 
Spor etter krig, og i Lakselv sentrum - Duodji in my heart (1.etg FeFo). Jeg er imponert over det 
arbeidet som er lagt ned av RDM Porsanger Museum sine folk, i samarbeid med RDM sine dyktige 
fagfolk. Direktør i RDM, Anne May Olli fremhevet det gode samarbeid i sin åpningstale torsdag. 

Jeg er glad for at Turistinformasjonen ble en realitet 
i dette samspillet, da det er med på å sikre 
prosjektet. Porsanger Museum har i mange år vært 
på leit etter utstillingslokaler i Lakselv, nå har det 
endelig kommet til sin realisering, og er 
forhåpentligvis første steg i retning kultursenter, der 
flere kulturinstitusjoner kommer under samme tak. 
Jeg kunne sagt mye mer, men lar bildene tale for 
seg, og håper alle tar med seg sommerbesøk til 
begge utstillingene. 

 

 

 

 

 

 

 

Midnattsrocken 

Midnattsrocken er i god rute og har flyttet inn i nye lokaler som de har pusset opp. Det ble riktig så 
flott. Sykler fra Expert er en del av miljøprofilen, som bygges ut.  



 

Helse- og omsorgsplan - oppstartsmøte 

Mandag ettermiddag ble arbeidet med ny helse og omsorgsplan sparket i gang, og vi fikk en bred 
innføring i de ulike avdelingene og utfordringsbildet innen helse- og omsorg. Det kom mange 
gode innspill i debatten etter innledningene, og vi er i gang med å legge en plan for fremtiden. 

 

Tirsdag kjørte rådmannen og jeg til Vadsø i møte med fylkesmannen, for å drøfte muligheter for å 
komme til en realisering også av snuhavna. Vi fikk nyttige råd på veien, og fortsetter å arbeide med 
muligheten for at Porsanger kommune kan kjøpe ut SeaWalk’en. Det forutsetter at vi får oversikt over 
den endelige sluttsummen, og at vi klarer å synliggjøre en realistisk plan for drift. Jeg håper vi skal ha 
et forslag til løsning klar til kommunestyret i oktober. 

Noen av vedtakene som ble gjort i kommunestyret torsdag 



 Porsanger består som egen kommunen i fremtiden. 
 Regnskap 2015, tertialmelding 1. Tertial 2016 og 

budsjettprosess 2017 
 Rusmiddelpolitisk handlingsplan (det betyr at 

skjenkebevilgningene behandles i ekstraordinært 
formannskap 30. Juni) 

 Porsanger kommune følger gammel arbeidsmiljølov, med 
unntak av aldersbestemmelsene 

 Møteplan 

Da gjenstår det bare å ønske alle ei flott neste uke fra oss i London! 

 

 

  



Ukeslutt # 22 - 3.7.2016 
Fefo 10 år, Glade Lakselvdager, Børselv skole, beredskap, forsvarets langtidsplan 

Uka ble avsluttet med Glade Lakselv dager og storfint besøk i forbindelse med Fefo sin 10-års-
markering. Grunnsteinen til det nye Fefo-bygget ble lagt ned av Statsminister Erna Solberg, og for 
meg ble konferansen en arena for læring. 

Ingressbilde: Tara åpner Fefo-konferansen - Veien videre. 

Det har med andre ord vært ei variert uke, med mange inntrykk for en ordfører å fordøye. Med Glad 
Lakselvdagene meldte også sola og sommeren sin ankomst denne uka, og det ble et flott 
arrangement på torget med både helgrillet lam, konsert som samlet store og små, turmarsjer, Sea 
King og masse folk - både hjemkomne, besøkende, turister og fastboende. Akkurat som det skal være 
på denne tida av året.  

Jeg kan ikke få sagt det mange nok ganger - uten frivilliges innsats ville Porsanger vært fattig. Neste 
helg braker det løs med Midnattsrock, og jeg håper vi får værgudene med oss også da - selv om det 
gang på gang har vist seg at været ikke er det som gjør arrangementene til en suksess. Det 
er heldigvis menneskene som gjør den store forskjellen og er årsaken til at #porsangerleverer.    

 

Finnmarkseiendommen 10 år - konferanse og markering 

Å høre historien fortalt 10 år etterpå, av mennesker som alle stod tett på prosessene var lærerikt, men 
også en påminnelse. Finnmarksloven ble i sin etablert for å gi Finnmarkingene råderett over egen 
grunn, og samene skulle ivaretas spesielt. Etter mitt skjønn er dette den eneste fornuftige måten å 



organisere eierskapet til land og vann i Finnmark på. Det betyr jo ikke at vi må være enige om alt, og 
det er vi ikke. Men vi har en arena der vi selv må finne løsninger for hvordan vi skal forvalte og utvikle 
eiendommen vår på en best mulig måte for fremtidige generasjoner. 

Engasjerte mennesker med hjerte for Finnmark - i regjering, på Stortinget, i Finnmark fylkeskommune 
og på Sametinget - bidro til å gi liv til Finnmarksloven. Både Odd Einar Dørum og Knut Storberget 
beskrev det som et «gyldent øyeblikk» da loven be vedtatt. Helga Pedersen som da var fylkesordfører 
og Sven Roald Nystø snakket også om den jobben som hadde vært gjort tidligere og det de gjorde i 
sluttspurten. Statsminister Erna Solberg snakket også om hvor vanskelig det så ut for at en skulle 
komme til enighet, men at det til slutt ble en løsning fordi så mange mennesker ville det - og jobbet 
sammen for det. 

Jeg er mest av alt imponert over at en klarte å få flertall i både Fylkesting, Sameting og Storting med 
så sprikende interesser som grunnlag. Loven skal helt sikkert tas opp til revisjon en dag, men frem til 
da må vi klare å bruke Finnmarkslovens handlingsrom konstruktivt til beste for Finnmarks befolkning 
og generasjonene som kommer etter oss. Felleskapets beste må fortsatt stå i fremste rekke, og 
særinteresser skal selvsagt ivaretas på en best mulig måte. 

Børselv skole 

Jeg er utrolig glad for at det nå kan se ut som vi lander en god, om enn midlertidig, løsning for Børselv 
skole. Nord Norsk Mottakssenter har tilbudt oss å leie lokaler til skole, og ettersom de alternativene 
som lå på bordet ikke var gode, må jeg si meg fornøyd med at det ligger en løsning foran oss. Det 
at Nord Norsk Mottakssenter har etablert seg i Børselv og nå har kjøpt skolen, gir oss anledning til å 
tenke litt mer langsiktig. 

Vi har til sammen 25 elever som skal ha et skoletilbud fra august, og rektor og lærere er tilsatt. Jeg 
håper vi i forlengelsen av det vi gjør nå også kan få til barnehagedrift- og tenker at det gir oss noen 
fortrinn i Børselv at vi får et slikt samarbeid opp å gå. Forhåpentligvis vil det telle for UDI 
når asylsøkere skal fordeles til mottak, og kanskje kan flere familier komme til Børselv. Vi har selvsagt 
ingen garanti, men jeg tenker at det må telle noe når vurderingene gjøres. 

Jeg registrerer at Høyre er sint fordi de mener jeg har kuppet Børselv skole, mens de faste 
representantene har vært borte. Det vil jeg tilbakevise. Kommunestyret har vedtatt at Børselv skole 
skulle opp å gå igjen, og ga en ramme for dette i budsjettet. Rådmannen har jobbet for å finne 
alternative løsninger, men det har ikke vært enkelt, ettersom det i mellomtiden var etablert mottak i de 
gamle skolelokalene. Da saken ble løftet inn til formannskapet for "rådføring" var det først og fremst 
for å forankre prosessen og gi styringssignaler videre ettersom det er en midlertidig løsning. 

Nå handler det først og fremst om at vi finner gode løsninger for en samdrift med Nord Norsk 
Mottakssenter. Faglig forsvarlighet og sikkerhet står høyt når rådmannen skal i forhandlinger med 
Nord Norsk Mottakssenter. Rektor kommer selvsagt til å delta i oppstart og planlegging, og jeg håper 
det kommer til en god løsning. Skal vi ha levedyktige lokalsamfunn, må både kommune og 
innbyggerne stille opp på dugnad. Nå sørger vi for skole, noe som fordrer at befolkninga i Børselv 
stiller med elevene. Jeg gleder meg til å følge utviklingen videre. 

En annen ting mange er sinte for, er salget av Børselv skole. Jeg er ikke enig i måten det ble gjort på 
fra starten av, og mener Høyre og FrP skapte mye unødig støy idet skolen ble solgt første gang. Jeg 
kan likevel forstå intensjonen til de som tok beslutningene om å selge skolebygget i Børselv, som i seg 
selv ikke er dimensjonert for dagens skoledrift ettersom det er et stort og uøkonomisk bygg å drive. 
Derfor håper jeg nå vi kan få til en permanent og mer moderne løsning som ivaretar dagens behov på 
en bedre måte. Så får historien legges bak oss.  

Forsvarets langtidsplan og formannskapets uttalelse 

Et enstemmig formannskap vedtok en uttalelse for å møte regjeringens forslag til langtidsplan. Jeg har 
fått noen henvendelser med bekymring for at vi nå går inn for å avvikle forsvaret i Porsanger. Det som 
er viktig for oss nå er å gi tydelige tilbakemeldinger på konsekvensene av det vi leser. Det som er 



fakta i saken, er at det ligger an til en nedbygging på Porsangmoen når befalsutdanningen til HV 
legges ned. 

Alliert treningssenter (ATS) skal fortsatt ha sitt hovedsete i Porsanger, mens Åsegarden legges ned. 
Samtidig står det i klartekst i meldinga at "Utenlandske avdelinger skal i størst mulig grad øve og trene 
med våre avdelinger der disse er, for å oppnå best mulig effekt." Dersom det ikke ligger an til mer 
aktivitet, er vi kanskje mer tjent med å frigi et flott naturområde til andre formål i en tilbakestilling av 
området. Hvorfor skal vi akseptere at staten får fortsette å tømme søpla si her uten å gi noe tilbake?  

Jeg vil be forsvarsministeren og Forsvars- og utenrikskomiteen om møter etter ferien for å orientere 
flest mulig om konsekvensene av det vi leser av forslaget, slik at beslutningstakerne iallefall har 
tilstrekkelig med informasjon før endelig vedtak gjøres. Målet er mer aktivitet på Porsangmoen, ikke 
mindre. Konstruktiv dialog gjennom tydelige tilbakemeldinger er et virkemiddel jeg vil benytte.  

Vedtaket finner du litt mer bakgrunn for her - jeg referer det også i sin helhet: 

Formannskapet i Porsanger registrerer at regjeringens forslag til langtidsplan bidrar til en 
ytterligere reduksjon av forsvarets tilstedeværelse i Finnmark og Porsanger spesielt. Tidligere 
forsvarssjef Sverre Diesens uttalelse om at Finnmark ikke kan forsvares underbygges også i 
forslaget som er lagt frem. Finnmark har som NATO’s yttergrense i nord krav på et reelt forsvar. 

Porsanger kommune har over tid avgitt store arealer til forsvarets disposisjon. Med bakgrunn i det 
signaliserte nedtrekket vil Porsanger kommune igangsette et arbeid med å tilbakestille Halkavarre 
skyte- og øvingsfelt, slik at det kan benyttes til annen virksomhet. 

Dersom Halkavarre skal benyttes som skyte- og øvingsfelt også i fremtiden forventer Porsanger 
kommune at det tilføres betydelige ressurser gjennom permanent tilstedeværelse og en tydelig 
prioritering av aktivitet ved Porsangmoen. 

Finnmark som egen 110-region 

Formannskapet gjorde i samme møte vedtak om nødmeldetjenesten:  

Formannskapet i Porsanger støtter politimesteren i Finnmark sin anbefaling om at Finnmark 
bevares som egen 110-region og at Sør Varanger kommune får i oppdrag å etablere 110-sentralen i 
Kirkenes. Dette vil være avgjørende for den videre utviklingen av en forsvarlig beredskaps- og 
redningstjeneste i Finnmark, som heller må styrkes gjennom en langsiktig satsing. En utflagging av 
sentrale funksjoner som 110-sentralen til Tromsø vil svekke beredskapskompetansen i Finnmark. 

Møte med Statens Vegvesen, Rådsmøte Kvensk Institutt og 
Havnerådsmøte 

Mandag hadde havnerådet generalforsamling, tirsdag stor Kvensk Institutt for tur og onsdag hadde vi 
møte med States Vegvesen.  

Møtet med Statens Vegvesen ble godt, der vi drøftet utfordringene på veg i Porsanger. Vi er i grunnen 
ganske så omforent enige om utfordringene, og SV har ett prosjekt ute på høring med frist 15. august - 
Reguleringsplan for E6 Vuolmmašjohka bru. Blant noen av behovene som vi løftet inn, er behovet 
for å oppgradere E6 Lakselv - Karasjok og Karasjok - Grensen fra 50 til 60 tonn, sentrumsplan for 
Lakselv, planprogram for hele strekningen Olderfjord - Lakselv (E6) og fylkesveien mellom 
Veidnesklubben og Børselv. Skarvbergtunnelen har planlagt oppstart i 2018. Vi sender inn vårt 
høringssvar til NTP og vil jobbe videre for å få fremdrift på de andre prosjektene. 

 

 



Sjøsamisk tun 

 

Avslutningsvis vil jeg løfte inn en flott søndagstur på motorsykkel mellom regnskyll og sol, med stopp 
på Sjøsamisk Tun, som tilbyr et flott tilbakeblikk i Porsangerhistorien. Anbefaler alle å ta turen innom i 
løpet av sommeren!  

Neste uke 

Neste uke er Porsanger i enda mere feriemodus enn vi har vært nå. Jeg regner med det blir ei 
noenlunde rolig uke, der jeg skal oppsummere og planlegge litt august før jeg tar ferie fra mandag 11. 
juli. Først skal jeg ha med meg rocken, og gleder meg spesielt til å få møte min ungdoms helt, Sir Bob 
Geldof, som har vært til stor inspirasjon for mitt engasjement. Da gjenstår det bare å ønske alle ei flott 
uke og opplading til neste helg og Midnattsrock. Noen skal jobbe og andre skal rocke, ønsker 
arrangørene og festivaldeltakere lykke til med anmodning om å ta vare på hverandre :) 

  



Ukeslutt # 23 - 10.7.2016 
Midnattsrocken 2016 er historie 

Ett av sommerens høydepunkter i Porsanger er historie, og dette er første året jeg kan kalle meg 
#stoltordfører. Midnattsrocken har fått et fotfeste som gir store ringer i vannet for Porsanger kommune, 
næringslivet og befolkninga.   

Midnattsrock 2016 

Først og fremst vil jeg si gratulerer med vel gjennomført Midnattsrock til festivalsjef Jon Arne Pettersen 
og hans gode hjelpere. Det er enormt med dugnadstimer som legges ned både før, under og etter et 
arrangement som dette. Jeg merket meg kritikken av bookinger av band i vinter, men må si jeg er 
strålende fornøyd med de perlene jeg har hørt gjennom tre dager med en strålende festival. The 
Boomtown Rats, Di derre og Violet Road var nok de beste etter min smak, men Alphaville, Opus, Terje 
Tysland, Madcon, mfl sørget for mange høydepunkter. Jeg må bare igjen si at jeg er #fornøydordfører 
og #porsangerleverer. Jeg gleder meg allerede til neste år, selv om det er godt det er over for denne 
gang.     

Dugnadsånden er nok det viktigste, og med 500 frivillige i arbeid sier det litt om størrelsen på 
arrangementet. Det skapes en stolthet og et engasjement i Porsanger og Finnmark som det står stor 
respekt av. Jeg har fulgt med bak kulissene og ser en profesjonalitet og gjennomføringsevne det står 
respekt av. Tre dager til ende, der mange velger å komme onsdag og reise søndag. I fjor skal tallet på 
festivaldeltakere ha vært rundt 15000. Det stiller krav til de som står bak. Jeg meldte meg frivillig til å 
rigge bar sammen med Anna Fenger Lynge i går, og er imponert over engasjementet og 
profesjonaliteten til de som jobber bak kulissene. 

Midnattsrocken har blitt en festival som trekker folk fra fjern og nær, og det unike er at alder på ingen 
måte er et hinder. Det er en god flyt av mennesker i alle aldre og med forskjellige interesser som 
møtes denne helga i juli. Det har også blitt en sikker arena for utflytta Porsangerværinger å vende 
nesa hjemover, da det nærmest er en garanti for at du treffer veldig mange venner og bekjente på 
festival denne helga. Og stadig flere voksne kommer, med campingvogner og bobiler for å være en 
del av dette fantastiske Finnmarksarrangementet 

Mange snakker om været, og det ble våtere enn vi hadde ønsket oss, men vi har da vært ute ei 
vinternatt før. Det ser ikke ut til å ha lagt en demper på stemninga at skylaget valgte å sperre sola ute 
og regn og skodde senket seg over området slik at det ble noenlunde vindstille. Det er mye godt 
engasjement å varme seg på, og det er jo folkene og musikken som er festivalen. Det er selvsagt mer 
spektakulært og optimalt når midnattssola står inn fjorden og temperaturen nærmer seg 20 grader, 
men det har vi aldri noen garanti for. Vi vet hvor vi bor, og for min del er det ikke på grunn av været, 
men folkan, jeg trekkes tilbake år etter år. 

Det snakkes også om Midnattsrocken som arena for en stor fyllefest. Jeg liker dårlig dette 
imaget, men ser at at det er endring på gang. Ja, jeg kaller en spade for en spade, og vi vet at mange 
befinner seg mer på festivalcampen enn inne på konsert. For mange er dette en anledning til å ta en 
time-out sammen med venner, og jeg kan forstå at det blir slik, men skulle ønsket meg det 
annerledes. Dessverre kan uheldige ting oppstå der så mange mennesker møtes og alkohol 
inntas. Samtidig virker det som om ting er litt i endring. Flere og flere voksne kommer til, og jeg 
tror nettopp mangfoldet av aldre kan virke preventivt. Jeg leser også at politiet melder om en 
forholdsvis rolig festivalhelg, noe som er bra. Det forteller meg at de tiltakene som er iverksatt ser ut til 
å virke. 

Jeg registrerer at festivalledelsen har fokus og at vaktholdet har blitt ivaretatt på en ypperlig måte av 
Lakselv FK/Billefjord IL. Politiet er sterkt og synlig til stede, også med narkohund. Porsanger kommune 
har i tillegg bemannet opp et eget helsefelt med lege og sykepleiere, i tillegg til at det er satt inn 
forsterkninger på ambulanse. Også brannfolkene våre er i litt ekstra beredskap. Så sikkerheten er godt 
ivaretatt. Men ting kan likevel skje, og det er viktig at alle er litt ekstra oppmerksom og tar vare på 
hverandre. 



 

Det er ingen hemmelighet at jeg er glad i Midnattsrocken. Jeg var på Brennelvneset første gang i 
1986, og har vært på de aller fleste. I år har jeg vært så heldig å få møte en av min ungdoms store 
helter, Sir Bob Geldof, sammen med Mari Boine, som også stod på scenen den gangen. Det Bob 
Geldof skapte midt på 80-tallet, med band Aid og Live Aid, har vært til stor inspirasjon for meg. Når jeg 
tenker tilbake på det i dag, er det egentlig ganske imponerende at de klarte å mobilisere en hel verden 
på den måten de gjorde - uten Internett, mobiltelefoner og Facebook. 

Det Øyvind Finne og hans gode hjelpere skapte i 1984, står det også stor respekt av, det var også 
unikt for sin tid. Selv om det har vært år uten Midnattsrock, har konseptet vist seg å være liv laga. 
Midnattsrocken trakk 6000 mennesker i 1986 til en festival som da gikk over en kveld. Mari har fortalt 
meg om publikum som kasta sand og jord da ho stod på scenen. I dag er Mari en av våre store som 
har reist ut og erobret verden. Hun har vært banebrytende og bidratt til å skape synlighet og stolthet 
over samisk kultur. Vi har utrolig mye å være stolte av.    

Det er forunderlig hvor liten verden har blitt, og hvor mye som har endret seg siden da. Jeg var 16 år 
og kom fra ei bittelita øy uti havgapet. Hvem kunne trodd at dette skulle skje 30 år frem i tid? Jeg er 
iallefall glad for den fremgang verden har hatt på mange områder, og er takknemlig for den erfaring 
tiden har bragt med seg og alle de flotte menneskene jeg har fått lov til å bli kjent med. Gjennom dette 
har jeg også fått min bekreftelse på at alle kan gjøre en forskjell - gjennom å være seg sjøl og gjøre 
det de tror på. 

Sjekk ut Midnattsrockens historie her. 

Jeg har lagt ut bilder på min ordfører-side på Facebook, sjekk dem gjerne ut der.  

Neste uke 

Nå tar jeg ferie og pause fra ordører-blogging de neste ukene. Jeg er dessverre bortreist når det 
er Kippari Festival i Børselv. Det er ett annet høydepunkt i sommer som trekker et litt annet 
publikum, og jeg er sikker på at det blir ei fantastisk helg i Børselv når kvenfolket møtes. Lykke til med 
arrangementet! 

 



Status snuhavn – 10.8.16 

Snuhavnsaken har igjen begynt å rulle i media. Det er bra at det stilles spørsmål og en fin anledning til 
å informere om saken. Samtidig ser jeg at det kan bli mye å sortere, og velger derfor også å orientere 
direkte om status i saken. 

Det ble igangsatt et arbeid i 2014, av daværende ordfører og kommunestyre, og NCTP ble opprettet 
som ert verktøy for å realisere prosjektet. Dette har resultert i at det til nå er betalt i underkant av 13 
mill til Cruise Venture AS (leverandør, heretter CV) som et «depositum» for SeaWalk’en + 2-3 mill til 
investeringer i Hamnbukt. I tillegg er det nedlagt flere årsverk i prosjektledelse. Kontrakten ble brutt 
høsten 2014 da forpliktelsene ikke be oppfylt med avtalte avdrag. Avtalepartene er NCTP og CV. 
Porsanger kommune er majoritetseier i NCTP. 

Porsanger kommune har skutt inn aksjekapital i NCTP pålydende kr 3,7 mill. PIU har skutt inn 1,5 mill. 
I tillegg har Arthur Kordt og Indre Finnmark Investeringsselskap aksjer i selskapet. DnB har også 
interesser i selskapet i form av et låneopptak som ble gjort i 2014. 

Som største eier må Porsanger kommune ta stilling til veien videre for selskapet NCTP og 
SeaWalk’en. Derfor har jeg initiert et arbeid for å få oversikt over status for prosjektet og mulighetene 
for å realisere det. Etter min vurdering er det kun ett alternativ som kan realisere prosjektet – at 
Porsanger kommune kjøper ut SeaWalk’en. Jeg tror dette kan la seg løse, men avventer 
informasjonen som vil bli lagt frem når alt er klart. 

Hvorfor skal PK gjøre en slik investering?  

 Selskapsformen og andelen privat/offentlig kanskje har vært det største hinderet for å løse ut 
annen offentlig kapital (fra staten). 

 Det er lite sannsynlig at private aktører går så stort inn i et havneprosjekt som vi ønsker. 
Havneinfrastruktur er stort sett offentlig eid i Norge i dag. 

 Det er lite sannsynlig at andre kommuner vil gå stort inn i et infrastrukturprosjekt i en annen 
kommune. 

 Snuhavnprosjektet vil styrke flyplassen og vil bidra til å løfte reiselivet i regionen 
(Finnmark/Nord Norge) 

 Cruisetrafikken til Norge forventes å øke, og veksten kommer i stor grad i sør fordi nord ikke 
har tilgang på kortere cruise. 

 Lakselv er perfekt for snuhavnoperasjoner. 

Jeg gjør oppmerksom på at de vurderinger som gjøres her utelukkende er mine med bakgrunn i den 
informasjon jeg innehar i dag. 

Status nå 

SeaWalk’en som er ferdig produsert og ligger i Aukra er IKKE solgt. Eid kommune er interessert i å 
kjøpe SeaWalk’en, og det er godt mulig det også fins andre som er interessert. Ordfører i Eid har 
bekreftet at de er i ferd med å kjøpe SeaWalk’en som er bygd til Porsanger. Jeg har ikke snakket med 
ordfører i Eid, dette er ref. media. 

CV fastholder at det ikke er inngått kontrakt, og at de har en gyldig kontrakt med North Cape 
Turnaroundport AS (NCTP), som har forkjøpsrett på innretningen. NCTP har ikke mottatt oppheving 
av kontrakt eller informasjon om dekningssalg ihht informasjon fra styreleder Ørjan Nilsen. CV har 
jobbet med et dekningssalg som er avtalefestet og naturlig med bakgrunn i at de har kreditorer som 
forventer sine oppgjør. Det har jeg forståelse for, all den tid situasjonen ble som den ble i fjor. 

 



Veien videre 

Porsanger kommune jobber derfor videre med beslutningsgrunnlaget for å realisere prosjektet i 
offentlig regi. Personlig ser jeg ingen annen løsning nå enn at PK løser ut SeaWalk’en, da det er 
inngått juridisk forpliktende avtaler i regi av NCTP der vi er største aksjonær. Jeg utelukker ikke at vi 
skal arbeide for å få med FFK eller departement på et spleiselag, men har heller ingen signaler om at 
det er realistisk pr i dag. Derfor jobber vi med å dokumentere kostnadene for Porsanger kommune ved 
å gjennomføre prosjektet.  Jeg har ikke til intensjon at investeringen skal gå på bekostning av 
tjenestetilbud, og vil gi min endelige anbefaling til kommunestyret når vi har alle tallene på bordet. 

Hva gjør vi i praksis? 

 Innhenter oversikt over totalkostnaden for utkjøp av SeaWalk 
 Utarbeider utkast til driftsbudsjett – Nordkappregionen havn IKS 
 PK’s handlingsrom og mulighet for et låneopptak +/- 30 mill. 
 Driftskostnader og muligheten for å betjene et lån – og drift via Nordkappregionen havn – som 

er den naturlige driftsoperatør dersom vi skal lykkes. 
 Vi må ta stilling til NCTP og veien videre for selskapet når vi vet mer. 

Det er til syvende og sist kommunestyret som skal ta avgjørelsen, derfor jobbes det nå med å skaffe til 
veie tilstrekkelig informasjon for å gi et best mulig beslutningsgrunnlag. 

Jeg har et mål om at saken kommer til behandling i løpet av høsten – og anbefaler at kommunestyrets 
representanter avventer en større diskusjon i media til vi har dette beslutningsgrunnlaget på bordet. 

Vi er også i dialog med fylkesmannen, som selvsagt skal ha et ord med i laget, ettersom han skal 
godkjenne eventuelle låneopptak.  

 
  



Ukeslutt # 24 - 12.8.2016 

Snuhavn, Vuolmmašjohka bru, Børselv skole og forsvarets langtidsplan 

Ferien er over, og det ble som forventet ei uke med høy aktivitet. Snuhavn, forsvar og Børselv skole er 
blant sakene som har stått på dagsorden. 

Denne gangen vil jeg starte med å framsnakke våre gode naboer i nord. Tirsdag var rådmann Bente 
Larssen og jeg på møte i Honningsvåg, der vi blant annet benyttet anledningen til å overvære en av 
de siste forestillingene av Our Northernmost Life på Perleporten kulturhus. Jeg er imponert over 
det Birgit og Tore har fått til, og jeg vet at det ligger hardt arbeid og et stort hjerte bak det de har fått til. 
Selve forestillingen er et fantastisk produkt å selge til turister og andre, samtidig er verdien av de de 
gjør så mye større. De sysselsetter 13 ungdommer gjennom sommeren for å gjennomføre showet, 
som har gått to ganger om dagen. Er ikke det fantastisk, og et aldri så lite kinderegg? 

Det som først og fremst slår meg er hvor viktig disse ildsjelene er for å skape utvikling i sitt 
lokalsamfunn. Kreativ skaperkraft er ikke hyllevare, den er gull verdt og må tas godt vare på. Jeg 
ønsker meg en forestilling som dette her i Porsanger, men skjønner at vi må finne vår egen versjon, 
samtidig som de rette menneskene må gjennomføre. Jeg har hverken kompetansen eller tid til å gå i 
gang med denne type prosjekter, selv om det klør litt i fingrene, så jeg kaster ballen til "noen" som ser 
muligheten og evner å skape noe her hos oss. Kjenner du noen eller er det deg jeg er på jakt etter? ta 
kontakt! 

 

Et annet konsept jeg har lyst til å løfte frem i denne sammenhengen er Aslak Lango og Reidun 
Mortensen, som driver Arctic View i Havøysund. Ytterst på Havøygavelen er de i ferd med å utvikle et 



produkt som er unikt i sitt slag. I tillegg til å drive kafe/restaurant i lokalene som er tilrettelagt av 
kommunen, har de satt opp den første lavvoen og skal satse på "glamping" - glamorøs camping. 
Nysgjerrig som jeg er, fikk jeg mannen med på overnatting, og testet opplegget. Etter min vurdering er 
dette magisk. Alene, ytterst i verden, med havet og øyene som utsikt, og tørka reinhjerte, røykelaks, 
multebær, ferskt hjembakt brød, komfort i telt - ja det kan nesten ikke prissettes. Anbefales for alle 
å oppleve! Jeg liker å tenke på Arctic View som "litt mitt", og det er definitivt med i Porsangerpakken 
av opplevelser verdt å bruke tid og penger på :) 

 

Sjekk flere bildene og videoen jeg la ut på Facebook.  

Når jeg løfter blikket litt lenger øst, vil jeg samtidig benytte anledningen til å gratulere ordførerkollega 
Stine Akselsen, med sin nyskaping - et toppmoderne fiskeribygg som i tillegg til hvitfisk og krabbe, 
også skal lokke til seg turister og være med på å vise fram ekte kystkultur. Strålende og absolutt enda 
en del av det vi kan glede oss over av positiv utvikling i Porsanger. 

Denne helga er en stor del av Porsangers befolkning i Alta. Litt handelslekkasje blir det nok, men ikke 
mer enn vi tåler, håper jeg. Altaturneringen samler unger, ungdom og foreldre til ei herlig fotballhelg. 
Jeg ønsker alle Porsangers lag lykke til i turneringa, og følger med fra sidelinja, selv om mine 
ungdommer nå har passert aldersgrensa for å delta. 

Mange har kanskje også dratt til Vadsø og Varangerfestival - også en av perlene Finnmark har å by 
på. Lykke til med arrangement - og gode konserter i løpet av helga. 

Selv har jeg planer om å reise til Ingøy og overvære Lulleli - ei festforestilling som feirer verdens 
nordligste fyrtårn Fruholmen, som er 150 år i år. 



Snuhavn 
Snuhavnsaken har igjen begynt å rulle i media, og jeg har brukt relativt mye tid på saken denne 
uka. Tirsdag hadde vi møte med Nordkappregionen havn, som kvalitetssikrer driftsbildet for oss. Det 
er bra at det stilles spørsmål og en fin anledning til å informere om saken. Samtidig ser jeg at det kan 
bli mye å sortere, og velger derfor også å orientere direkte om status i saken. 

Jeg vet at mange er uenig i at Porsanger kommune skal gjøre en investering som snuhavna. 
Økonomien vår er ikke friskmeldt, vi er fortsatt i ROBEK. Men det hefter muligens noen konsekvenser 
ved et avtalebrudd mellom NCTP og Cruise Venture. Det er en side av saken. Det er derfor viktig at vi 
snur hver stein før vi bestemmer oss for hva som skal gjøres, siden Porsangerkommune er største 
eier av selskapet. Minst like viktig er fortsatt de mulighetene som ligger i prosjektet. Ifølge 
rapporten var 250 mennesker i arbeid de dagene cruise-operasjonene foregikk. Det har sin verdi, og 
det ligger et enda større potensiale innenfor reiseliv dersom vi får dette til.  

Det som uansett er helt klart, er at vi nå får en dokumentasjon på bordet som viser at det er realistisk å 
gjennomføre prosjektet, både mtp låneopptak, men også driftskostnadene, før vi bestemmer oss 
endelig for hva vi kan gjøre. Det gjøres et arbeid for å kvalitetssikre dette, og saken vil komme til 
kommunestyret for endelig behandling.   

 

Les mer om snuhavna her. 

Vuolmmašjohka bru 

Onsdag var det informasjonsmøte om reguleringsplan for Vuolmmašjohka bru. Prosjektet er i seg selv 
ganske omfattende, og for meg ser det ut som Statens vegvesen har valgt et godt utgangspunkt for 
den nye brua og omlegginga av veien. 

Høringsfristen er 15. august og du finner plandokumentene her. 

Børselv skole 

Mange lurer på hva som skjer med Børselv skole. Rektor er tilsatt og godt i gang med å forberede 
skolestart. Foreldre og elever er informert, og det vil bli et foreldremøte den 18. Mange er redde for 
sikkerheten, og jeg er trygg på at rektor og rådmann gjør de nødvendige risikovurderinger for oppstart 
og drift av Børselv skole. 

Jeg registrerer også at det er mange som synes det er galskap at skolebygget ble solgt og at 
Porsanger kommune nå leier det tilbake for 400.000 kroner. At bygget ble solgt av det forrige 
kommunestyret er vanskelig for oss å gjøre noe med, men bare utgiftene til strøm, vedlikehold og 
renovasjon beløp seg til 454.000 i 2014 - og bare en liten del av bygget ble benyttet til skoleformål. 
Det er uansett billigere for Porsanger kommune i denne sammenhengen å leie enn å eie, så jeg er 
ikke så bekymret for det. Dette er en ettårig avtale, så vi må starte arbeidet med å finne en permanent 
løsning. 

Forsvarets langtidsmelding - høring 

Stortingets Forsvars- og utenrikskomite har invitert til høring om forsvarets langtidsmelding onsdag 24. 
august. Porsanger er med i Finnmark fylkeskommunes delegasjon, og vi vil frem til da jobbe med 
presentasjon og argumentasjon for et styrket landforsvar i Finnmark. 

Da gjenstår det bare å ønske alle ei riktig god helg - og ei strålende neste uke :) 



Ukeslutt # 25 - 28.8.2016 

Forsvaret, asylmottak, skolestart og litt om rullebane 

De to siste ukene har vært preget av skolestart, deriblant oppstart av skolen i Børselv, høring om 
forsvarets langtidsplan og de siste nyhetene om at UDI legger ned alle mottaksplassene i Porsanger.  

Dette er saker som media har hatt stor interesse av, noe som har gitt oss en mediedekning over 
normalen. To saker på NRK sine riksdekkende nyhetssendinger, hvem skulle tro det? Å få frem gode 
budskap på 20-25 sekunder er en kunst, og jeg har fått god trening denne uka. Det er i alle fall sikkert. 

Jeg registrerer også at de fleste kanskje bare leser overskrifter og ingresser, og skaper seg sin 
oppfatning, med fare for at det skapes sannheter som ikke eksisterer. Derfor er det fint å kunne gi litt 
mer utdypende informasjoner i ukeslutten.   

Nedlegging av asylmottak 

Jeg velger å starte med det siste først. Torsdag fikk vi melding om at UDI legger ned 7000 
mottaksplasser i Norge. Alle plassene i Porsanger legges ned, både det ordinære mottaket i Børselv 
og EMA-mottaket i Lakselv.   

Jeg har forståelse for at flyktningestrømmen har avtatt og at staten v/UDI velger å legge ned 
mottaksplasser. Det jeg reagerer på er det jeg ser som en arrogant måte opptre overfor oss som 
kommuner på. 

UDI ba kommunene om hjelp i fjor høst, og vi hadde ikke annet valg enn å trå til da UDI tildelte 
kontrakter til Nord Norsk Mottakssenter, som etablerte seg her. Først med transittmottak, deretter et 
ordinært mottak med 120 plasser og et EMA-mottak med 35 plasser. 

Dette var den første saken jeg fikk på bordet som ordfører, og de som har fulgt med i saken, vet at jeg 
stilte kritiske spørsmål da – uten å bli hørt. Med knappe ressurser, sto jeg last og brast med konstituert 
rådmann i en krevende tid. Porsanger kommune var i tilsettingsprosesser av sentrale ledere i stab, 
herunder både rådmann, oppvekstsjef og administrasjonsleder. 

Jeg er imponert over måten konstituert rådmann og hans ledergruppe stod på og sørget for å levere i 
henhold til krav fra staten. For det var slett ikke småtterier å få på plass. Helsesamtaler, 
norskundervisning, helsestasjonen, barnevernstjenesten, brannberedskap, tekniske tjenester, mv ble 
berørt. Og det sier seg selv at når dette måtte ha prioritert, har det gått ut over andre oppgaver som 
har måttet vente. 

Oppdraget som vertskommune ble presset på oss, og det har ikke vært uten skjær i sjøen. Jeg har 
slett ikke bare vært fornøyd med Nord Norsk Mottakssenter heller, men vi har tatt opp problemene 
underveis, og ting har begynt å falle på plass. De har investert tungt i bygningsmasse i Porsanger, og 
når jeg ser hvilke rammebetingelser driftsoperatører av mottak har, kan jeg forstå at de må ta seg 
betalt for jobben. 

Når beskjeden om nedlegging kommer nå, en uke etter skolestart, mener jeg det er på sin plass å 
stille kritiske spørsmål. UDI kjøpte 2000 nye mottaksplasser i juni, og det står 12000 tomme plasser 
rundt om i Norge. Hvorfor legger vi ned plasser som er fylt opp, og ikke der det står ledig? 

Som mange andre kommuner, har vi lagt til rette for mottaksdrift, blant annet med skoledrift i samme 
lokale som mottaket. UDI har etter det jeg forstår ønsket seg slike prosjekter. Jeg hadde derfor tro på 
at dette ville styrke muligheten for å bosette familier på mottaket i Børselv. Så feil kan man ta. 



Det har kostet masse ressurser å omstille oss til å bli vertskommune for mottak. Nå skal vi omstille oss 
tilbake. Vi har forpliktelser overfor ansatte, som vi nå må finne andre løsninger for. Og de 25 ansatte 
hos Nord Norsk mottakssenter må finne seg andre jobber. 

UDI er regjeringens verktøy, og dette er nok resultat av en villet politikk. Neste gang staten ber oss om 
hjelp, vil jeg pent be dem gå til noen andre. Vi har oppgaver å løse til beste for innbyggerne våre. 
Porsanger runder 100 bosatte flyktninger i år, og i intervju med NRK sa jeg at jeg vil anbefale 
kommunestyret at vi stopper bosetting av flyktninger når vi har gjort jobben vår dette året. 

Jeg har tidligere bedt rådmannen om en sak til kommunestyret, der vi får en gjennomgang av hvordan 
vi har lykkes med integrering, for på denne måten å kunne gjøre riktige prioriteringer i årene som 
kommer. Vi skal gjøre jobben vår, til beste for innbyggerne våre. Da må vi tillate oss å stoppe litt opp 
og trekke pusten nå! 

Forsvarets langtidsplan 

Onsdag var jeg sammen med fylkesordfører Runar Sjåstad på Stortinget i forbindelse med 
forsvarskomiteens åpne høring om Forsvarets langtidsplan. Torsdag møtte jeg Arbeiderpartiet til 
samråd om samme sak. 

Jeg opplevde begge møtene som konstruktive og gode. Jeg mener vi fikk lagt frem vår sak på en 
konstruktiv og god måte. Jeg opplever også at det er bred enighet om at hæren må prioriteres tilbake 
til Porsangmoen, noe vi kommer til å fortsatt arbeide for. Det vil være et godt utgangspunkt for å 
videreutvikle både Alliert Treningssenter og HV17 at hæren også tar bolig på GP igjen. 

Les innlegget mitt på Nordnorsk debatt. 

Tirsdag 6. september bærer det på nytt til Oslo. Da har vi fått møte med statssekretær Øystein Bø i 
Forsvarsdepartementet. 



 

Rammebetingelser for krabbecharter 

Samtidig med at jeg var i Oslo, benyttet jeg anledningen til å be om møte med statssekretær Ronny 
berg i fiskeridepartementet. De er kjent med problematikken rundt den midlertidige dispensasjonen om 
landing på Banak, som er gitt i forbindelse med krabbecharteren. De som flyr har fått tillatelse til å fly 
midlertidig frem til 8. januar 2017, om ikke russiske myndigheter gir norske flyselskaper tillatelse til å 
overfly Russland. 

For meg er det helt uforståelig at et lite russisk flyselskap som flyr krabbe og ikke passasjerer, skal 
brukes i forhandlingene om at norske flyselskaper skal få fly over Russland. Det gir rett og slett ikke 
mening, og jeg håper fiskeriministeren kan hjelpe oss å løse denne saken, som ligger på 
samferdselsministerens bord. 

Beredskapsmøte i Alta 

Torsdag var det møte i Alta om 110-sentral og nærpolitireform. Ettersom jeg var nødt til å prioritere 
forsvaret og Oslo, deltok varaordfører, Cecilie Gjennestad sammen med assisterende rådmann helge 
Nicolaisen. Det var gode møter, og jeg er glad for at Finnmark kan samles om saker som er viktig for 
oss. Å bygge og ivareta kompetansen internt i fylket vårt er etter mitt syn helt avgjørende for at vi skal 
lykkes med å utvikle Finnmark fremover. 

Skolestart 

Jeg har fulgt skolestarten tett, og det er hyggelig at årets førsteklasse kull er større enn på mange år. 
Det lover godt for fremtida, og er kanskje et resultat av at mange unge har valgt seg Porsanger som 
bosted. Jeg vil benytte anledningen til å berømme arbeidet Trafikksikkerhetsutvalget ved lakselv 



barneskole gjør, og jeg sendte varaordfører Cecilie Gjennestad ut i felt da de arrangerte gå til skolen 
dag. 

Ekstra gledelig er det at vi er i gang med skolen i Børselv. Jeg registrerer at mange er kritiske til at vi 
leier tilbake de gamle skolelokalene fra de nye eierne. Det er på sin plass å gjøre noen presiseringer, 
som kommer litt dårlig frem i mediedekningen av saken. 

 Børselv skole ble vedtatt lagt ned og solgt av det forrige kommunestyret, der Høyre og 
Fremskrittspartiet hadde flertall. 

 Porsanger Boligstiftelse kjøpte skolen for 501.000 kroner, under styreleder oppnevnt av 
Høyre. Intensjonen var å utvikle skolen til turistanlegg. 

 Vedtektene for Porsanger Boligstiftelse er klare og tydelige, og omfatter ikke næringsutvikling. 
 Det nye styret, med styreleder oppnevnt av det nye kommunestyret, vedtok med bakgrunn i 

forrige punkt å selge skolebygget. De hadde gjort en del tilpasninger for å imøtekomme krav til 
mottaksdrift, og dekket sine kostnader gjennom salget. 

 Det nye kommunestyret med flertall i grupperingen Ap, SV, Sp og TLP ønsket en annen 
politisk retning, og vedtok å gjenopprette Børselv skole. 

 Rådmannen har fulgt opp vedtaket, og i sonderingene på muligheter for egnet skolebygg, stod 
Porsanger kommune igjen med ett egnet alternativ - de gamle skolelokalene på Børselv skole. 

Jeg registrerer at mange kritiske røster synes det er galskap å selge bygget så "billig" for så å leie 
skolelokalene tilbake for 400.000 pr år. Når jeg ser driftskostnadene for bygget er jeg fornøyd med å 
leie kontra å eie. Det er forutsigbart, og vi vet hva alternativet vil være. Å vedlikeholde et så stort bygg, 
som ikke er tilpasset dagens elevtall ville gitt oss utfordringer. Det jeg ser er uheldig, er at boligmassen 
tilknyttet skolen fulgte med på lasset.   

 

Gjenreisningshus til Norsk Folkemuseum 

Avslutningsvis vil jeg framsnakke arbeidet Norsk Folkemuseum gjør i Russenes. Jeg var der på besøk 
fredag og fikk en flott orientering om arbeidet med å flytte et gjenreisningshus til Norsk Folkemuseum. 
I tillegg tar de med seg et fjøs i Billefjord. For et prosjekt, og for et møysommelig arbeid. Ikke bare 
flytter de to bygninger, men de har også brukt betydelig tid i felt med intervju - for å gjenskape en 
familie og historien på en best mulig måte. 



Jeg er utrolig glad for at gjenreisninga av Finnmark får en så sentral plass på norsk Folkemuseum, og 
jeg gleder meg til å se det ferdige resultatet. Forhåpentligvis blir det åpning i 2018. De har allerede 
orientert om prosjektet på museumskafe i Olderfjord. Jeg benyttet anledningen til å invitere de til å 
orientere om prosjektet også i Lakselv, når de ved anledning er tilbake i Porsanger.   

 

Neste uke 

Neste uke blir jeg stort sett å finne i Porsanger. Torsdag er det formannskap og planutvalg, lørdag 
satser jeg på godvær. Jeg planlegger å være med på Natt i naturen, og inviterer alle som har lyst til å 
være med på tur. Brennelv Bygdelag er mine gode hjelpere, og vi setter leir på et jorde i Fossestrand. 
Nærmere informasjon kommer - jeg håper mange blir med ordføreren på tur! 

  



Ukeslutt #26 - 2.9.2016 
Fiber, kompetanse og kulturlandskap, frokostmøte, krabber, fugler og formannskap 

Voi, voi, det ble på ny ei uke med masse spennende på dagsorden, mennesker, frivillighet, arbeid og 
perletur.  

(Bilder i billedgalleri denne uka, ingressbilde krabbemottak) 

Jeg kan ikke si meg annet enn imponert over engasjementet i den flotte kommunen vår. Innimellom 
lurer jeg på om hjertet tåler å bli så overveldet av begeistring. For det er så mye å glede seg over i vår 
langstrakte og vakre kommune fylt av engasjement og kreativ skaperkraft! #porsangerleverer 

Fiber, kompetanse og kulturlandskap 

Fredag hadde rådmannen og jeg en runde til Stabbursnes og Billefjord. På turen fikk vi et godt innblikk 
i driften til Sjøsamisk kompetansesenter i Billefjord og Stabbursnes Naturhus og Museum. Dagen ble 
avsluttet med en høytidelig markering av at Stabbursnes nå er tilkoblet fiber. Repvåg Kraftlag og deres 
datter Infranord var selvsagt på plass, og jeg må si meg strålende fornøyd med det engasjementet de 
har vist for å bygge ut fiber på vestsida fjorden. Hipp hurra for at vi har lokale bedrifter som ser nytten 
og bidrar til å utvikle attraktive lokalsamfunn - der folk bor! 

Sjøsamisk kompetansesenter viste oss flotte nettsider, der mye av arbeidet deres formidles: 
meron.no - et nettsted for formidling av lokal/tradisjonell kunnskap og stedsnavn, med fokus på det 
sjøsamiske. Interessant og et godt eksempel på hvordan lokal kunnskap bygges og formidles - og 
benyttes av forskningsmiljøer fra hele verden. Snart skal de være vertskap for et spennende 
filmprosjekt. 

Vi benyttet anledningen til også å stikke innom North Cape King Crab, som var i full aktivitet med 
mottak av krabbe på kaia i Billefjord. Det har blitt et flott anlegg, og jeg er glad for å høre at de handler 
lokalt, og jobber strategisk for å sikre kundene sine gode arbeidsforhold. Blant annet fikk vi se 
serviceanlegget, som må være et kjekt fristed for de fiskerne som ikke har anledning til å reise hjem 
eller overnatte i båtene sine. Dette er en bedrift som vil mye, og som er et velkomment tilskudd til 
næringslivet i Porsanger. Vi heier på dere! 

Før vi avsluttet på Stabbursnes, møtte vi engasjerte prosjektentusiaster i Utvalgte Kulturlandskap-
prosjektet Goarahat og Sandvikhalvøya (UKL). Vi fikk orientering om prosjektet og en liten smakebit 
på et prosjekt som jeg tror kan være utgangspunkt for knoppskyting av nye bedrifter i området. Det er 
nesten bare fantasien som setter grenser for hva en kan få til. Det fins mange som vil mye, når det 
kommer til utvikling av nye arbeidsplasser. Jeg anbefalte kontakt med Porsanger i Utvikling (PIU) for 
hjelp til ide- og forretningsutvikling - og håper de som har en god forretningside griper ballen! 

Formannskap, planutvalg og valgstyremøte 

Torsdag møttes formannskap og planutvalg, med forpliktende plan, budsjettregulering, Blåmandag, 
TV-aksjon og noen andre saker på dagsorden. Vi valgte å omdisponere midler fra de avsatte midlene 
til frivillighetssentral for å hjelpe Kafe Blå å beholde lokalene de leier i ut året, så får vi se hva vi får til 
videre. Her gis også mulighet for andre lag og foreninger å bruke lokalet til møter og annet. 

Vi har satt opp en temadag for styrer, råd og utvalg 8. september. Der blir plan og økonomiprosess 
tema. I forkant setter vi ordinært kommunestyre, for å behandle nødvendige saker. 

Fugleforskning på Stabbursnes 

Torsdag kveld ble det tid til en perletur, denne gangen langs turstien rundt Stabbursnes. Der traff vi på 
lokal kunnskap i regi av ornitologene som har vært i området i 25 år for å følge fuglelivet her. To 
måneder i året, mai og august/september i telt på Stabbursnes. Det står det respekt av! De kan vise til 



at det i løpet av denne perioden har vært en temperaturøkning på 1,5 grad i området og det kommer 
40% mer nedbør enn tidligere. Et resultat av dette er at mer nedbør kommer som regn, ikke snø. 
Klimaet endrer seg også hos oss. Disse folkene har en viktig kunnskap om fjorden vår.  

Frokostmøte for næringslivet 

Onsdag møttes næringslivet til første frokostmøte etter ferien. Det er Porsanger i Utvikling (PIU) som 
inviterer til dette møtestedet for næringslivet. Denne gangen var samarbeidet mellom Lakselv 
videregående skole og næringslivet tema, og her må jeg si vi har en skole som jobber godt.  

I samarbeid med næringslivet ble det etablert elektrofag-tilbud ved lakselv videregående skole for 
noen år tilbake, et tilbud som treffer midt i blinken i forhold til næringslivets behov. Aleksander 
Morkemo fortalte om sin tid på skolen og som lærling hos Gabriel Elektro, som for øvrig har 8 lærlinger 
nå. Noen er nye og noen skal ta fagbrevet sitt i januar. Et flott tiltak, som virker for rekrutteringa til 
næringslivets behov.  

Helsefag ble opprettet for noen år tilbake, i samarbeid med kommunen. Her har vi fortsatt en jobb å 
gjøre for å møte behovet for lærlingeplasser, samtidig som jeg er bekymret for at mange velger seg 
helsefag med mål om studiekompetanse og rett på sykepleien. Vi har et behov for helsefagarbeidere i 
helsesektoren som må tas på alvor.  

Kanskje kan vi få til andre fagtilbud på andre områder?   

Jeg er også glad for at Ungt Entreprenørskap blir en del av tilbudet til elevene, og håper 
på elevbedrifter med gode forretningsideer. Vi trenger å utvikle den kreative skaperkraften, og hva er 
bedre enn at det kan resultere i gode bedrifter på sikt? 

Lakselv Travpark og Midt Finnmark Travlag 

Onsdag fikk vi en omvisning på Lakselv Travpark, som har fått midler fra nasjonalt hold til å ferdigstille 
toppdekket. Neste år blir det åpning og løp i Lakselv. I mellomtiden står Midt Finnmark Travlag som 
arrangør på Finnmarkstravet i Nesseby, som en del av forberedelsene til åpningen her i Lakselv til 
neste år. Jeg kan ikke annet enn berømme dugnadsånden til de som står bak, de føyer seg inn i 
rekken av mennesker i Porsanger som har sikret flotte idrettsanlegg som skaper trivsel og bolyst i vår 
flotte kommune. Jeg ønsker travlaget lykke til med arrangementet i Nesseby den 17.9! 

Ny hangar til nye redningshelikoptere 

Mandag fikk jeg bekreftet at justisdepartementet har besluttet å bygge en ny frittstående hangar til de 
nye redningshelikopterne. Alternativet var å bygge om de gamle. Dette blir et stort komplekst bygg på 
4700 kvm, med verksteder og bofasiliteter for mannskapene. Det er gledelig og viktig, blant annet fordi 
det kan gi muligheter for utvikling og flerbruk av eksisterende hangarer. For ikke å snakke om 
mulighetene for næringslivet vårt. Byggestart våren 2017, planlagt ferdig høsten 2018. 

Neste uke 

Neste uke møter vi statssekretær Øystein Bø i forsvarsdepartementet på tirsdag. Med meg på møtet 
har jeg både fylkesordføreren og Høyre i Finnmark og Porsanger. Det er også friluftslivets uke, og jeg 
starter med å overnatte ute denne helga og satser på noen fine turer i løpet av uka. Bli med meg og 
Brennelv bygdelag på #nattinaturen på lørdag ;) 

 

 

 



Ukeslutt #27 - 11.9.2016 
Forsvar, snuhavn, kommunestyre, Utvalgt kulturlandskap og Kineserne kommer! 

September er i god flyt, og det er ett år siden valget. Det var slutten på den lange valgkampen, og 
begynnelsen på et utrolig spennende år. Porsanger er en spennende kommune med et enormt 
potensiale, og jeg er både ydmyk og stolt over å få lede denne flotte kommunen.  

Det krever både kunnskap, mot og samarbeid for å skape utvikling. Jeg er heldig og har mange flinke 
folk rundt meg, både i rådmannens stab og i den politiske ledelsen. Uten samhandling er det 
vanskelig, om ikke umulig å få noe til. 

Forsvarets langtidsplan 

Denne uka valgte jeg å invitere med opposisjonen til møte med statssekretær Øystein Bø i 
forsvarsdepartementet. I tillegg er det viktig for oss at Finnmark står samlet bak kravene. Derfor er jeg 
glad for at fylkesordføreren og hans administrasjon har høyt fokus på forsvarets langtidsmelding og 
også ble med på møtet. 

 

LTP ligger nå på Stortingets bord til behandling, men det var likevel viktig for oss å komme i dialog 
med regjeringen for å fremme våre syn og få klarhet i hvordan regjeringen ser for seg bruken av 
Halkavarre i fremtiden. Dette var bakgrunnen for møtet som jeg ba om etter at formannskapet gjorde 
vedtak om bruken av Halkavarre 30. juni. 

Statssekretæren bekreftet Halkavarre som et viktig område, som vil være attraktivt for både egne og 
allierte styrker i fremtiden. Alliert Treningssenter skal være på Porsangmoen, og Heimevernet skal 
styrkes i områdene HV16 og 17. Det er bra. I tillegg står Finnmark samlet om at et troverdig forsvar 
også krever hæren tilbake til Porsangmoen. Dette opplever jeg at det hersker bred enighet om. 

Samtidig er det varslet at hær og heimevern utredes i en egen landmaktstudie, og jeg er mest 
bekymret for at pengene er brukt opp på kampfly, ubåter og annet utstyr før vi har tatt stilling til 
hvordan hær og heimevernstruktur skal se ut i fremtiden. I vårt langstrakte fylke er det viktig at 
forsvaret har mobilitet og mennesker til å bistå både ved militære og sivile kriser. 



En annen ting som har opptatt mange er om vi kan støtte Troms sine utspill. De står i fare for å miste 
mye i den nye LTP’en. For egen del er jeg mest opptatt av å holde fokus på Porsanger og Finnmark 
sine behov og fortrinn. Jeg er likevel bekymret for at ledelsen av alliert trening har bosted i Harstad, og 
virker å jobbe hardt for å få mest mulig av alliert treningsaktivitet lagt til Åsegarden, og ikke til 
Porsangmoen. Pendler ordningene i forsvaret er kanskje vår aller største trussel mot en oppfylling av 
det Stortinget vedtar. Jeg mener det må stilles krav om at ledere av avdelinger har bosted der 
avdelingen er lokalisert! 

Derfor forstår jeg også de som mener vi i Finnmark må ta avstand fra Troms. Det ligger en for stor 
usikkerhet i om en økning i Finnmark er reell, eller kommer til å bli basert på rotasjon fra Troms sine 
avdelinger. Jeg velger å se det slik at Nord Norge må stå sammen for et troverdig forsvar i nord. Det 
betyr ikke at vi må være enige om alle detaljer. 

Pressemeldingen som ble sendt ut etter møtet finner du her. 

Formannskapet vil vedta en endelig uttalelse i møtet den 29.9. 

Kommunestyremøtet 8.9 

Vi valgte å sette av en ekstra dag til kommunestyret for å finne rom til opplæring. Planarbeidet som er i 
restart-fasen og budsjettarbeidet for 2017 var tema, og det ble en konstruktiv dag som vil gjøre oss 
bedre i stand til å gå i gang med prosessene. Felles forståelse er et viktig utgangspunkt or gode 
prosesser. 

 

Vi kjørte også et ordinært kommunestyremøte, der vi behandlet budsjettregulering, forpliktende plan, 
suppleringsvalg til kommunestyret og vi økte startlånramma fra 6 til 9 millioner. Så nå kan flere få hjelp 



til å etablere seg med egen bolig i Porsanger. Jeg setter pris på en konstruktiv opposisjon som bidrar 
til gode debatter. 

I tillegg gjorde vi vedtak på samlokalisering av 110-sentralen i Kirkenes, vi støttet forslaget fra 
formannskapet i Tana om 420 kV-linje til Øst Finnmark. For å skape en god utvikling for Finnmark, er 
det utrolig viktig at vi som kommuner klarer å samle oss og støtte en kompetanseoppbygging i fylket 
vårt. Vi mister altfor mye ut av Finnmark til at det er bra for oss på sikt. Jeg kommer også til å støtte at 
fylkesmannsembetet fortsatt må være i Vadsø. 

Jeg håper også kommunene rundt oss vil støtte oss i arbeidet med å etablere RKSN i Porsanger. 
Beslutningen om ny frittstående hangar for 330 skv, gjør saken dagsaktuell igjen. Sentrale 
myndigheter har ikke kart å levere på Gjørv-rapportens konklusjon om at samordningen av 
beredskapstjenestene i Norge er for dårlig. Derfor skal vi fortsette arbeidet med en etablering av 
RKSN. Det er gledelig å registrere at både sentrale Arbeiderparti-politikere og regionale FrP'ere er på 
saken allerede nå. 

Snuhavn 

Så til snuhavna. Vi har nå den dokumentasjonen vi trenger for at rådmannen kan starte på et godt 
saksfremlegg. Det vil ha høy prioritet da det er viktig at saken kommer til behandling og vi får tatt en 
beslutning på om den økonomiske risikoen for Porsanger kommune og mulighetene for utvikling er 
innenfor det vi kan tåle å bære. 

Når jeg ser oppsummeringen til havnefogden i Nordkapp, som kjenner cruisenæringa godt og har 
kunnskapen om havnedrift, er jeg trygg på at det er kvalitet bak vurderingen. Jeg er ikke i tvil om at 
Finnmark og Nord Norge kan få en betydelig økning i cruiseturister med snuhavna i Porsanger. 

Horwath sin ringvirkningsanalyse fra 2013 viste et forsiktig anslag på 18 anløp og 72.000 passasjerer 
over Lakselv lufthavn innen 10 år. Havnefogden i Nordkappregionen Havn IKS anslår tallet å være 54 
anløp og over 200.000 passasjerer. Tallene viser også lønnsomhet etter tre år, og dersom det skulle 
vise seg å holde mål vil det gi noen millioner i kassa som vi kan velge å bruke på å utvikle havnene i 
Porsanger, eller andre gode formål. 

Det er imidlertid fortsatt noen skjær i sjøen, som må avklares. Så når jeg skriver dette, er det mange 
forbehold som må tas. Vi vet jo alle at kapasiteten på Lakselv lufthavn er begrenset, både terminal og 
rullebane må stå i samsvar dersom snuhavna skal bli en realitet. Det vil jeg benytte anledningen til å 
snakke med Dag Falk Petersen om når jeg i morgen er invitert til å møte ham og hans medarbeidere. 

Fylkesmannen er også en viktig part i saken, ettersom de skal godkjenne nye låneopptak. Men alt i alt 
er det viktigst hvordan kommunestyret velger å forholde seg til saken. Derfor kommer rådmannen med 
et saksfremlegg, og kommunestyret er orientert om at det kan komme til et ekstraordinært 
kommunestyremøte på kort varsel. 

Hva det endelig utfallet blir avhenger av hvilke råd vi får fra rådmannen, Avinor sine vurderinger om 
fremtidig tilrettelegging og forhandlingene med Cruise Venture. 

 Se også disse sakene: 

 Hvorfor snur vi alle steiner i snuhavn-saken? 
 Status snuhavn 

 

Utvalgt kulturlandskap (UKL) 

Jeg skrev litt om Utvalgte Kulturlandskap (UKL) i forrige ukeslutt, og tar det videre i denne. 
Bakgrunnen er kulturminnedagene og turen jeg deltok på fra Indre Sandvik til Billefjord i går, som ga 



meg nye perspektiver. En flott måte å presentere UKL på, med tur og deretter en flott presentasjon av 
prosjektet på Billefjord-senteret. 

UKL er virkelig en gave til Porsanger. Goarahat og Sandvikhalvøya UKL er ett av 22 utvalgte 
kulturlandskap i landet vårt, som er en oppfølging av nasjonale mål om å ivareta kulturlandskapet. 
Dette er et samarbeid og spleiselag mellom landbruksmyndigheter og miljømyndigheter. 

 

Jeg anbefaler alle å bruke litt tir på billedutstillinga av Oscar Puschmann. UKL viser virkelig frem et 
livskraftig område i Goarahat og Sandvikhalvøya! Her har alle god grunn til å være stolte over å ha et 
levende samfunn, der bøndene og dyrene spiller en sentral rolle for å holde kulturlandskapet åpent. 
Med tanke på at temperaturen har steget med 1,5 grad og nedbørsmengden økt med 40% (regn, ikke 
snø), må jeg si meg imponert over at bøndene i området har klart å bevare kulturlandskapet på en så 
fantastisk måte. Jeg heier på sauene langs veien i Billefjord, kyrne og hestene, og selvsagt også 
eierne deres som holder samfunnet og kulturlandskapet levende. Jeg ser også masse muligheter for 
utvikling av området for både bønder og reiseliv i fremtiden. Gleder meg til at arbeidet med 
samfunnsplanen skal ferdigstilles! 

Du finner masse informasjon om prosjektet hos Fylkesmannen i Finnmark.  

Se flere bilder i eget album fra turen og opplegget på billefjord-senteret på ordfører-sida mi på 
Facebook.  

Neste uke 

Mandag møter jeg Avinor-ledelsen sammen med fylkesordfører Runar Sjåstad. 



Kulturminnedager hele uka – se http://www.porsanger.kommune.no/index.php?cat=328309 for mer 
informasjon om de ulike arrangementene. 

Lørdag gleder jeg meg til boksignering med Karin Bjørset Persen hos Finnmark Kontorservice. Boka 
hennes Kineserne kommer! Er i salg fra mandag. Jeg var så heldig å få leseutgaven og koste meg 
med boka i ferien. Med Porsanger som åsted, har dette vært en fornøyelig og spennende avkobling, 
som har gått rett inn i hjertet til en ordfører med stor interesse for samfunns- og næringsutvikling. 
Handlinga er delvis lokalisert til snuhavna, og her tegnes et fremtidsbilde jeg tror kan ha livets rett. 
Karin skriver godt og tar oss med inn i et scenario som til tider gjør det vanskelig å skille fiksjon fra 
virkelighet. Hun skildrer mennesker og steder på en måte som gir boka liv, selv om jeg til tider mister 
litt tråden i forhold til hvem som er hvem, noe som for øvrig ikke har betydning for leseopplevelsen. 
Fullspekket av kjærlighet, mord og mystikk, humor, utvikling, teknologi og frustrerte fruer – alt i en 
herlig miks som virkelig gjør boka lesverdig. 

 

 

 

  



Ukeslutt #28 - 18.9.2016 
Snuhavn, laksefiske, asfalt, Avinor og bokutgivelse 

Det går mot innspurten på en avgjørelse om Porsanger kommune skal dekningskjøpe SeaWalk’en 
eller ikke. Det har selvsagt tatt en del tid i uka som har gått. I tillegg fikk jeg en flott omvisning på 
Olderøen fredag og jeg bare måtte innom boksigneringen til Karin Bjørset Persen på lørdag.   

Veien til Klemetstad har også vært tema, og jeg har stor forståelse for beboerne langs 
Klemetstadveien og deres frustrasjon. Jeg har derfor bedt sektorstyreleder i teknisk, Torkjell Johnsen, 
følge den opp, og teknisk sjef jobber med å finne løsning til neste møte i sektorstyret. Jeg håper å se 
asfalt på veien i løpet av høsten. 

Boksignering 

Mandag kom Karin Bjørset Persen sin nye bok, Kineserne kommer, ut på Juritzen Forlag. Jeg har 
skrevet om boka før, men nevner det igjen. Om du skal lese en bok i år anbefaler jeg denne - en 
visjonær moro-thriller med mord, storpolitikk, snuhavn og spenstige forretningsideer som ingredienser. 
Jeg lar meg igjen begeistre av at vi har utrolig mange dyktige mennesker i kommunen vår. Karin er en 
av dem som tar ut sitt potensiale, og det håper jeg hun fortsetter med lenge. Jeg gleder meg allerede 
til neste bok, som hun allerede har gjort avtale med Juritzen Forlag om. 

Møte med Avinor i Lakselv 

Mandag møtte jeg, sammen med fylkesordfører Runar Sjåstad og fylkesleder i Finnmark Høyre, Dag 
Falk Petersen med Lakselv lufthavn og rullebane som tema. Det ble løftet inn nye spørsmål, som 
Avinor vil sende svar på. Jeg er glad for det engasjementet både fylkesleder Jo Inge Hesjevik og 
fylkesordfører Runar Sjåstad viser. Det betyr at vi har aksept for å beholde Lakselv lufthavn på dagens 
nivå. 

Det er mange baller å holde rede på, og jeg vil fortsatt holde trykk på jobbe for økt aktivitet og ikke 
minst at krabbecharteren må finne sin løsning. Denne uka skrev luftfart.media.no igjen om saken som 
kan stoppe muligheten for krabbecharter fra Banak, og jeg kan ikke si annet, enn at nå må regjeringen 
se at forhandlingskortet for at norske flyselskaper som Norwegian skal få fly over Russland, ikke kan 
ligge hos et bittelite russisk flyselskap. Det er nemlig våre luftfartsmyndigheter som setter foten ned for 
permanent landingstillatelse for det russiske selskapet. 

Les hele saken hos luftfart.media no. 

Om å ta ut sitt potensiale 

Jeg har snakket med mange i årenes løp, som snakker om mulighetene i Porsanger. Det som slår 
meg, når jeg ser tilbake, er at mange snakker om at noen andre må komme og bygge. For eksempel 
snakker vi om at andre kommuner eller private aktører må investere i snuhavna før vi gjør det selv. Vi 
har behov for kapital for å realisere potensialet vårt. Men jeg undrer meg på om de som mener andre 
må på banen er bevisst hva dette kan innebære?  

I realiteten gir vi jo bort styringen til andre ved å gi tilgang til våre områder. Vi kan være heldige, og få 
inn investorer som handler lokalt og bidrar til å bygge samfunnet sammen med oss. Eller vi kan 
risikere at aktører bare kommer for å hente ut ressursene våre. 

Håkon Karlsen som har etablert seg med krabbemottak er et godt eksempel på det første, det samme 
opplever jeg Heggøy Aktiv, som har etablert seg på Olderøen å være. Selvsagt skal de tjene penger, 
det er en del av drivkraften deres, men de er gründere som ser helheten i samfunnet og handler varer 
og tjenester som holder hjulene i gang i hele næringskjeden vår. Selv er jeg glad for at vår "onkel" i 
Amerika ikke kom mer på banen i forrige runde. Han ville ønsket seg enerett over havna vår, og neppe 



sluppet mange andre til uten at det ville kostet penger. Nå har vi anledningen til å ha handa på rattet 
selv, og styre utviklingen dit vi ønsker i den grad vi kan det. 

Omstillingsarbeidet vårt var det som utløste arbeidet med snuhavn i Porsanger. Med omstillingen i 
forsvaret som rammet Porsanger hardt, fikk vi som kommune en del penger for å jobbe med 
alternative måter å skape nye arbeidplasser på. Flyplassen står i fare, og mange ordførere før meg 
har hatt fokus på å få til mer aktivitet rundt den. Nordkapp har vært en turistmagnet i flere hundre år 
og reisemønsteret til folk endrer seg. 7-10 dager er det reisende ønsker seg, da er snuhavnene lenger 
sør for langt unna. Vi har muligheten. Vi hadde initiativet, det er vi som får uttelling av aktiviteten i 
Porsanger. Og hvorfor skal vi ikke eie utviklingen selv? 

Cruise er i seg selv ikke noe jeg ukritisk bejubler. Debatten på Nordvestlandet og i Lofoten vitner om 
muligheter men også om store utfordringer. Det kommer for mange, kommunene klarer ikke å holde 
tritt med økningen når det kommer til tilrettelegging av infrastruktur, mv. nettopp derfor er det viktig at 
vi h ar handa på rattet selv. Vi går i gang med reisemålsutvikling i et bærekraftperspektiv - og inviterer 
våre nabokommuner med på laget. Noen har kommet langt, andre kortere, men hva kan vi gjøre 
sammen for å tiltrekke oss mer av både sommer- og nordlysturismen? 

Tilfeldighetene ville det slik at jeg ble invitert til Olderøen for en omvisning på fredag. Daglig leder, 
Henrik Kassow Andersen var kommet opp, og vi fikk en hyggelig omvisning og en god presentasjon av 
prosjektet Heggøy Aktiv har brukt millioner på å bygge opp. Med sitt nettverk og sin kompetanse 
selger de Lakselva langt utenfor Norges grenser, og de har lagt igjen mange millioner kroner til lokalt 
næringsliv. Jeg ser frem til å ha de med på laget når vi skal i gang med å lage vår Masterplan for 
Porsanger som reisemål. 

 

For det er nå arbeidet begynner. Og det er vi som må tro på at det er mulig å få til en utvikling som gir 
ringvirkninger. Dersom kommunestyret på torsdag bestemmer seg for å gå inn i et dekningskjøp av 
SeaWalk’en, er dette bare starten på hardt arbeid med å bygge rundt gode opplevelser og aktiviteter 
for de gjestene vi skal ønske velkommen i fremtiden. Det må skje i god dialog mellom Porsanger 
kommune og næringslivet selv. Jeg starter jakten på gründere med de gode ideene, og vil gjerne stå til 
tjeneste for å hjelpe de som har hjertet for Porsanger og Finnmark.     

 



Kritiske røster til kjøp av SeaWalk 

Først og fremst vil jeg si at jeg er glad for engasjementet i saken. At noen mener noe annet enn meg, 
er greit. Det er likevel viktig at vi har en felles forståelse av hva saken handler om. For det er en 
kompleks sak, som har mange elementer i seg. De kritiske røstene snakker blant annet om 
dypvannskai i Klubben, betongkai i Hamnbukt og Porsanger kommunes økonomi. Til det vil jeg si 
følgende: 

1. Dypvannskai eller betongkai ikke er et alternativ nå. SeaWalk er på dagsorden fordi vårt 
selskap NCTP har en avtale med Cruise Venture, og vi må rydde saken enten inn eller ut. 
Beslutningen tas i kommunestyret på torsdag. Dersom utviklingen går i retningen av 
Havnefogdens antydninger, vil det ligge økonomi til å utbedre andre havneområder i løpet av 
en tiårsperiode. Som sagt før. Resultatet kommer ikke av seg selv. Vi må ha en visjon, 
tydelige mål og handle etter det. 

2. Porsanger kommune har pr utgangen av 2015 en lånegjeld på 61.429 pr innbygger. I 
økonomiplanen for 2016 - 2019 har vi lagt opp til en stram nedbetaling og få nye låneopptak, 
slik at vi har redusert den totale lånegjelda med 40 mill fra 2015 til 2019. Andre 
investeringsbehov er der, og det skal vi behandle skikkelig. Dette viser at vi har et 
handlingsrom, og vår rådmann, som kommer inn med nye øyne bekrefter at dette 
låneopptaket er godt innenfor det handlingsrommet Porsanger kommune har. Samtidig er hun 
svært opptatt av at det er drift, ikke investeringer, som er vår hovedutfordring å få kontroll på. 

Når jeg har vurdert saken som riktig og viktig å satse på, er det først og fremst fordi jeg ser at dette 
kan være vår mulighet til å utvikle Porsanger som reisemål og få flere reisende til Porsanger. Dette 
betyr at vi selvsagt har en jobb å gjøre med å legge til rette for gode opplevelser for våre gjester. 
Mange har snakket om at vi mangler et fyrtårn eller en stor attraksjon i Porsanger, jeg er av den 
oppfatning at Porsanger er en stor attraksjon i seg selv. Og det er her vi må starte, i det små - og 
bygge oss sterke sammen!  

En annen av mine betenkninger har vært risikoen for å komme opp i et erstatningsansvar. Jeg legger 
ikke skjul på at det har vært en viktig drivkraft for å finne løsning. Uavhengig av om vi tror vi kan vinne 
eller ikke, tenker jeg at jeg har lyst til å bruke det neste året på noe mer konstruktivt enn en rettsak. 
Det vil koste både tid, penger og ta bort fokuset fra andre viktige ting. Og det vil svekke omdømmet 
vårt. Jeg er nok som type mest opptatt av å se muligheter og finne løsninger, og det mener jeg 
rådmannen har belyst godt i sin utredning. Så skal selvsagt både kommunestyret, men også 
fylkesmannen ha et ord med i laget før det kan endelig avgjøres. 

Og det er dette politikk handler om - å ha ambisjoner og å ville noe for det samfunnet en er en del av! 
Om vi bare skulle sørge for et tjenestetilbud innenfor lovkrav, var det strengt tatt ikke nødvendig med 
politiske prioriteringer i kommunene. Da kunne staten tatt ansvaret for alt, tenker nå jeg. 

Jeg anbefaler alle å gå inn og lese saksutredningen, som ligger på porsanger.kommune.no. 
Ringvirkningsanalysen fra Horwath i 2013 og havnefogdens vurderinger ligger ved i saken. 

Torsdag får vi svaret på om snuhavn-eventyret får en begynnelse eller slutt. Jeg oppfordrer til saklig 
debatt, og har respekt for at ikke alle mener det samme som meg. Det er jo selve grunnlaget for 
demokratiet. Derfor er jeg sikker på at kommunestyret gjør det riktige valget på torsdag, selv om det 
måtte innebære at det blir et annet utfall enn det jeg anbefaler og ønsker meg. 

Jeg er også lydhør for konstruktive innspill til saken før endelig beslutning tas. Jeg er på reise store 
deler av uken, først skal jeg på landsstyret til Arbeiderpartiet, deretter felles nordnorsk styremøte med 
Finnmark Arbeiderparti. Samtidig er jeg tilgjengelig både på e-post og telefon. 

  



Ukeslutt #29 - 18.9.2016 
Vardebrenning for et sterkt landforsvar og høstferie 

Ordfører ønsker alle en riktig så god høstferie, og prioriterer selv å ta fri noen dager. Jeg har hatt to 
uker på reisefot, og september har i seg selv hatt mye spennende å by på. Noe av det vil jeg komme 
tilbake til i neste uke. 

Vardebrenning 30. september 2016 

Det jeg har lyst til å trekke frem er Vardebrenninga i går kveld. Ildsjeler stilte opp for landforsvaret, 
og det ble vardebrenning på toppen over Handelsbukt. Takk til de som stilte opp og gjennomførte i 
regnværet! Det lyste godt fra Handelsbukt og kunne sees helt til Lakselv.  

Forsvaret er den saken jeg har jobbet mest med i høst, og jeg er dypt bekymret for at de store 
pengene går til tungt materiell og at det blir lite igjen til å styrke hær og heimevern. Derfor er det viktig 
med det folkelige engasjementet frem mot stortingsbehandlinga i november. 

Mer enn 100 varder ble tent rundt om i landet i går kveld, og intensjonen bak var: 

Vi tenner varder over hele landet, for å advare befolkningen mot kutt i landforsvaret og vise de 
dramatiske konsekvensene av Langtidsplanen for Forsvaret: Hæren skal ikke bli mer slagkraftig 
med det første, og HV - Forsvarets største enhet - foreslås kuttet. 
 
Forslaget fra forsvarsbyråkratene betyr i klartekst at store deler av Sør-Norge og det meste av kyst-
Norge blir uten militær tilstedeværelse. Forslaget rammer tryggheten for deg og din familie, i en 
ustabil og uforutsigbar verden. 
 
"Vi" er borgerne. Vardebrenningen oppstod som et privat initiativ, som sprer seg over landet som ild 
i tørt gress. Blant vardevaktene... finner tidligere mannskaper i Hæren, Sjøforsvaret, Luftforsvaret 
og Heimevernet, husmødre, lokalpolitikere, direktører og sjøfolk - blant annet. Vi representerer de 
velgerne som skal gjøre opp regnskap med våre politikere neste år. Bli med oss å skape historie du 
også. 
 
Sammen skal vi lyse opp kveldshimmelen over hele Norge 30. september 2016 - fra nord til sør - for å 
markere en høyst rimelig og fornuftig anmodning til våre folkevalgte: 
 
- Vi vil ha en mer slagkraftig hær nå, uten forsinkende utredninger. 
- Vi vil sikre et landsdekkende, fullfinansiert HV nå, som gir trygghet og beskyttelse der vi bor - fordi 
HV er en rimelig forsikring. 
- Vi vil at samfunnet fortsatt skal være i stand til å beskytte våre viktige olje/gassanlegg og våre 
samfunnsviktige installasjoner på land mot terror, sabotasje og ufred. 
 
Vi tenner varder for å minne om det krigshelten Joachim Rønneberg sier i dag: 
 
- Frihet kommer ikke gratis. 
 
Bli med - slik at du kan fortelle dine barnebarn: «Jeg tente varde for frihet, fred og demokrati». 

Med dette ønsker jeg alle en strålende uke med pust i bakken - god høstferie! 

 
  



Ukeslutt #30 - 9.10.2016 
Statsbudsjett, kommunestyre, kommunikasjon, regionråd, brann og Porsangerkofte 

Høstferien er på hell, og jeg registrerer at mange har vært på farta og ute på flotte turer. Det er bra å 
lade batteriene før høsten setter inn for fullt. Statsbudsjettet er lagt frem, og det legger føringer for vår 
budsjettprosess, som nå kan starte for fullt. Rådmannen setter nå inn giret for å legge inn de siste 
tallene før budsjettet legges frem i begynnelsen av november.  

Statsbudsjett og kommunebudsjett handler om prioriteringer 

3,6 % i nominell vekst lover kanskje godt for neste års budsjett, da dette er beregninger utover lønns- 
og prisveksten. Jeg regner med at demografi og geografi gir uttelling for oss, og er spent på hvordan 
en del av de andre kriteriene som legges til grunn i statsbudsjettet vil slå endelig ut. Jeg er derfor 
nøktern optimist før vi kommer skikkelig i gang med budsjettprosessen. 

For de fleste er statsbudsjettet kanskje litt kjedelige greier, og mange tenker at det ikke får så fryktelig 
store konsekvenser for meg likevel. Litt dyrere drivstoff berører selvsagt alle, men så har jo andre 
avgifter blitt borte. Kommuneøkonomi er komplisert, og hva betyr det egentlig at den nominelle 
veksten for Porsanger er 3,6 %? 

Jeg har ikke fått satt meg grundig nok inn i tallene til å kommentere hvordan de enkelte områdene blir 
berørt, men vil komme tilbake til det i forbindelse med vår budsjettprosess. At innslagspunktet for 
ressurskrevende brukere økes med 50.000 vil for eksempel bli mer krevende for oss som kommune. 

Når sametinget får en realnedgang, frykter jeg det vil få konsekvenser for våre overføringer og tilbudet 
til vår samiske befolkning. Kutt i regionale utviklingsmidler til Finnmark fylkeskommune vil kanskje få 
betydning for våre utviklingsprosjekter.  

Dersom fylkestinget følger fylkesrådmannens råd om å kutte 1,9 mill til elevhyblene her i Porsanger vil 
det få store konsekvenser for oss. Jeg synes fylkesrådmannens kommentar om at støtten kan avvikles 
uten konsekvens for fylkeskommunens evne til å gjennomføre sine lovpålagte tjenester er noe 
defensivt. I verste konsekvens betyr det 10.000 kroner i husleie for elevhyblene i Lakselv, noe alle 
forstår er urimelig og ikke innenfor hva en borteboende student kan betale for seg. Alternativt må vi 
som kommune vurdere å fortsette denne subsidien - noe som da vil få konsekvenser for andre 
oppgaver eller investeringer. 

En sak som skuffer meg stort er at det bare er satt av 93 mill til bredbåndsutbygging. Tatt i betraktning 
at det var søknader for 465 mill i år, med en tildeling på 126,5 mill, lover det ikke godt. Vi har behov for 
å få Børselv på nett snarest. Hvordan skal vi skape arbeidsplasser i hele landet, hvis vi ikke bygger 
riktig infrastruktur? 

Det som er bra er at Skarvbergtunnelen har fått sin oppstartsbevilgning. Det er på tid og en 
forutsetning for at prosjekteringen kommer i gang som planlagt i 2018. Jeg gleder meg selvsagt også 
på vegne av de som har fått bekreftet bevilgninger til sine prosjekter, ny Tana bru, penger til 
Gjenreisningsmuseet, fiskerihavner mv. Sørgeligere er det at samiske museer og kvenmuseet ikke fikk 
bevilgninger denne gang. Et jegerkompani til Sør Varanger er bra, og jeg er skuffet over at 
Porsangmoen ikke er med i denne runden, selv om det var helt som forventet. 

For meg handler det om rettferdig fordeling, og jeg må si meg bekymret for at vi bruker mer og mer av 
sparepengene våre (oljefondet) og gir skattelette til de som har mest fra før. Til syvende og sist går det 
på bekostning av hvordan vi finansierer velferden til fellesskapet. Erna har varslet 10 magre år, jeg 
håper det skal fordeles slik at de som tåler det best tar sin del av trykket, slik at vi sikrer god skole, 
eldreomsorg og velferd også for fremtidige generasjoner. 



Statsbudsjetter handler om prioriteringer, det samme gjør kommunebudsjettet. Når vi nå ser hva som 
ligger inne for Porsanger på statlige rammeoverføringer, forventede skatteinntekter, mv, kan vi komme 
videre i arbeidet vårt. 

Det er mange områder som trenger penger. Jeg hører ofte at det er ønske om mere ressurser – til 
stillinger, vedlikehold eller investeringer. Det er ikke mulig å prioritere alle ønsker, noe får vi til, andre 
gode formål må vent. Ettersom vi er i ROBEK enda, må vi prioritere å nedbetale gammel gjeld før vi 
kan gå løs på de store investeringene. Med et godt årsresultat i 2015 og prognoser som tilsier at 2016 
også vil gå med overskudd, håper jeg vi i løpet av neste år er ute av ROBEK: Det er for tidlig å 
konkludere, så vi forholder oss til planen som sier 2018. 

Når det er sagt, så er det også slik at vi ikke kan fortsette å gjøre som vi alltid har gjort. Gode digitale 
løsninger vil lette arbeidstrykket for mange av saksbehandlerne våre, noe som vil frigjøre tid til annet 
arbeid. Derfor er det bra at vi nærmer oss lansering av nye nettsider, der vi tar sikte på bedre 
tilgjengelig informasjon for publikum og muligheter for elektroniske søknader. 

I forbindelse med lanseringen av oppgradert nettsted har Porsanger kommune opprettet egen profil på 
Instagram @mittporsanger. Jeg håper mange benytter anledningen til å tagge og dele fine Porsanger-
bilder med #mittporsanger og @mittporsanger. 

Så må vi komme tilbake til hvilke tiltak og oppgaver som må komme til løsning i budsjett 2017 når vi 
kommer til den politiske behandlingen av saken. 

Kommunikasjon 

Noe som ligger mitt hjerte nært, er kommunikasjon og ledelse, som både er det enkleste og det 
vanskeligste å gjøre godt. Kommunikasjon handler om hva du sier, hvordan du sier det, men like mye 
om hvordan mottaker oppfatter og tolker det som blir sagt og hvordan det blir sagt. 

Å trekke slutninger bare basert på egen tolkning kan være farlig. Derfor har jeg lagt meg til en 
grunnregel om å sjekke ut hva vedkommende mente, dersom jeg er usikker på om jeg oppfattet det 
rett. Ryddighet i kommunikasjon og respekt for at vi har ulike syn og oppfatninger er for meg helt 
avgjørende for at jeg kan leve godt med både ris og ros. 

Å være leder i en kommune er krevende. Kundene er strengt tatt hele befolkningen, og min erfaring 
etter snart ett år som ordfører, er at de som roper høyest eller maser lenge nok i mange tilfeller får det 
som de vil. Noen ganger er det også slik at ansatte løfter problemstillinger knyttet til egen arbeidsplass 
ut til venner og bekjente, som gjerne diskuterer problemstillinger og løsninger med andre, og på den 
måten fins det mange eksperter som mener seg bedre egnet enn de som er ansatt som ledere. 

Dette liker jeg dårlig, men det er en vanskelig materie å gå inn i nettopp fordi det handler om hva du 
sier og hvordan du sier det, men minst like mye om hvordan mottaker oppfatter og tolker det som blir 
sagt og hvordan det blir sagt. Jeg mener likevel vi må snakke om det – og velger derfor å løfte det inn i 
en ukeslutt som utgangspunkt for videre debatt. Som politiker og utenforstående kan jeg lett la meg 
friste til å ønske å detaljstyre organisasjonen, men hvilket handlingsrom gir jeg da rådmannen og 
hennes ledere til å gjøre den jobben vi har ansatt de til å gjøre? Det er til syvende og sist spørsmål om 
tillit, struktur og å gi lederne ansvar og handlingsrom til å lede.  

Mobbing er et annet problem vi vil til livs. Her om dagen snakket jeg med en tilflytter, som trives godt i 
Porsanger, men hadde et hjertesukk. Måten mange tillater seg å snakke om andre som ikke er til 
stede, som til tider kan tendere til mobbing. Hvordan skal vi lære barna våre å ikke mobbe, hvis vi som 
voksne tillater oss å si hva vi vil om andre uten filter? Det er jo vi som foreldre og voksne som er 
forbildene, og det er viktigere å gå foran som gode eksempler og vise ungene hvordan vi forholder oss 
til andre enn å gi de leksjoner om hvordan de skal være snille med hverandre.  

I neste ukes kommunestyre tar vi både stilling til Tilstandsrapport for grunnskole og vi gir mandat til å 
etablere et beredskapsteam for mobbing. Vi er på rett kurs! 



Snuhavn-saken 

I skrivende stund venter vi fortsatt på svar fra fylkesmannen på låneopptak, og vi håper å ha et svar i 
begynnelsen av kommende uke. Så snart vi har et svar, vil jeg komme tilbake med informasjon. 

 

Den politiske situasjonen 

De fleste har sikkert fått med seg at jeg som ordfører ikke lenger styrer med et flertall i ryggen. 
Samarbeidsavtalen mellom Arbeiderpartiet, SV, Sp og TLP ble brutt i forbindelse med behandlingen 
av låneopptak til dekningskjøp Sea Walk. Dette er selvsagt ingen heldig situasjon. Det vil gi oss 
utfordringer i å skaffe flertall i enkeltsaker, og gjør at vi må forhandle på en litt annen måte. 
Samtidig opplever jeg at kommunestyret i de aller fleste sakene er omforent, og jeg skal i alle fall love 
å gjøre mitt for å komme frem til gode løsninger til beste for Porsanger også i tida som kommer.   

Jeg har fått mange tilbakemeldinger om dårlig møteledelse i forrige møte, og tar de imot med åpne 
armer. Først vil jeg si at det var et krevende møte å lede. Deretter at jeg takker for de konstruktive 
tilbakemeldingene, som gjør at jeg kommer til å stramme inn på møteledelsen, herunder taletid, 
innlegg og krav til respekt for forretningsorden og måten vi omtaler hverandre og rådmannen på. 

Vest Finnmark Regionråd 

I 2014 meldte det forrige kommunestyret Porsanger ut av Avjuvarri Urfolksregionråd, med bakgrunn i 
at en ikke fikk ønsket uttelling. Det ble samtidig økt om opptak i Vest Finnmark Regionråd (VFR), og 
søknaden vår ble behandlet i VFR i forrige uke. Torsdag kommer daglig leder for å orienter 
kommunestyret om VFR, deretter går vi i samtaler for å sikre et godt beslutningsgrunnlag. 
Kommunestyret skal behandle saken endelig, og jeg har som mål at den kommer opp i desember-
møtet.  

Når det er sagt, er det viktig for oss å holde god dialog med alle våre samarbeidspartnere og 
omkringliggende kommuner. Vi dras i mange retninger. Fylkesmannen foreslår at Nordkyn og 
Porsanger blir en kommune etter hvert. Vi foreslås inn i region øst når det kommer til Politidistriktene, 
og vi har interesse av å få til et godt samarbeid med andre kommuner om samiske saker, i tillegg er 
det viktig for kvensakene å få til gode samarbeid med kommuner i samme situasjon som oss.  

Derfor blir det viktig å ha en god strategi i samtalene som skal gjøres fremover. Begrenset tilgang på 
tid og ressurser gjør at vi må veie argumentene når vi skal ta den endelige beslutningen.  

 

Et lite tilbakeblikk 

De to foregående ukene har jeg vært mer på farta enn det som er normalen. Landsstyremøtet i 
Arbeiderpartiet, ekstraordinært formannskap og kommunestyre for snuhavnsaken, felles styremøte 
med Nordland, Troms og Finnmark Arbeiderparti i helga og fremtidskonferanse i regi av Agenda, i 
tillegg holdt jeg innlegg om beredskapsutfordringene på et sentraliseringsseminar i regi av NTL, 
Fagforbundet og Arbeiderpartiet forrige mandag. For meg er det viktig å benytte anledningen til å delta 
på eksterne arenaer for å skape nettverk og dialog rundt saker som er viktig for Porsanger og 
Finnmark. 

Møbelringen lakselv har feiret 50 års jubileum i september, og de fortjener virkelig heder og ære for å 
ha bygd en solid hjørnesteinsbedrift som bidrar godt til at lakselv fortsatt posisjonerer seg sterkt som 
handels- og servicesenter.  



 

Dette skrev jeg til kampanjeavisen de ga ut i forbindelse med jubileumet:  

Det står respekt av et halvt århundre i en bransje som har gjennomgått store endringer. 
Helge og Olaug Hansen var både modige og visjonære da de startet opp Møbler og Utstyr i 
1966. Stein for stein bygde de en bedrift som fortsatt i dag er en av hjørnesteinene i 
Porsanger og Lakselv. 

En rød tråd gjennom alle disse årene er bankende hjerter for kundene, som alltid har stått i 
sentrum. Når Jan Are og Svein Ole valgte å overta familiebedriften som foreldrene brukte 
betydelig tid på å bygge opp, har de gjort det med samme profesjonalitet og 
gjennomføringsevne. De har tatt Møbler og Utstyr inn i den nye tiden gjennom Møbelringen, 
og er fortsatt en av bærebjelkene i handelssenteret Lakselv. 

Jeg har selv handlet alt fra møbler og gardiner til barnevogner og annet utstyr til både hus 
og hytte opp gjennom årene. I dag har ungdommene våre overtatt kundeforholdet. Da er det 
kjekt å registrere at Jan Are og Svein Ole sammen med sine serviceinnstilte ansatte fortsatt 
leverer etter samme prinsipp. Alltid raskt på for å imøtekomme kundenes behov. 

Til lykke med feiringen av 50 tilbakelagte år, med det jeg håper er en plan for 50 nye år med 
suksess! 

Fredag i forrige uke åpnet North Cape King Crab dørene for Billefjords befolkning, og jeg benyttet 
anledningen til å ta turen innom da jeg ble invitert. En flott omvisning på anlegget, sammen med en 
herlig oppdekning av de lekreste retter gjorde susen. Jeg må si meg fornøyd med å få innblikk i 
satsingen deres, og det står respekt av den lokale forankringen bedriften gjør. De legger godt til rette 
for sine kunder, fiskerne, i moderne overnattingsfasiliteter, bunkers og god service. Med mål om å 



skape helårlige arbeidsplasser ønsker jeg Håkon og Toini med familie all lykke til på veien mot 
suksess.  

 

 

Vardebrenninga for et sterkt landforsvar skrev jeg om i forrige uke, så jeg bruker ikke mer tid på det 
nå. Annet enn at jeg må berømme Tom Erik Droigk og co som stilte opp på kort varsel, i et vær som 
ikke fristet mange til å dra til fjells. 



 

Fredag hadde Porsanger Museum RDM – Kunstarena Lakselv utstillingsåpning. Verkene til Gitz-
Johansen er stilt ut, og jeg anbefaler alle å ta turen innom lokalene i første etasje hos Fefo. 
Besøkstallet på Porsanger Museum er nesten firedoblet sammenlignet med fjoråret etter at de åpnet i 
sentrumsnære lokaler. For meg er det en bekreftelse på at det var en riktig løsning å koble turistinfo 
og museum. Så gleder jeg meg til vi i løpet av vinteren får samlet flere kulturaktører under samme tak. 
Det vil jeg komme tilbake til i en annen ukeslutt. 



 

Det skjer altfor mye spennende i Porsanger til at jeg kan rekke overalt, dessverre. Men jeg vil likevel 
trekke frem et par arrangementer som er viktige. Åpen dag på brannstasjonen er ett av dem. Her har 
jeg fått tilgang til bilder som viser store og små som er fornøyde med omvisning på bilene, i tillegg til 
servering innomhus. Jeg tenker det er bra i et brannforebyggende perspektiv å skape en arena for å få 
et innblikk i brannfolkenes hverdag. 



 

Onsdag inviterte Porsanger bibliotek til foredrag med Inga Elisa Påve Idivuoma, som presenterte sin 
masteroppgave om Porsangerkofta. Det har skjedd mye bra på koftefronten de senere år, og hun har 
dykket inn i historien og sett på utviklingen frem til i dag, kan jeg lese i Sagat. Porsangerkofta betyr 
mye for den sjøsamiske identiteten i Porsanger, og det er et godt tegn på at språk og kultur lever i 
beste velgående i vår mangfoldige kommune. 

Lørdagen benyttet jeg anledningen til å støtte kreftforskninga ved å gå den Rosa Turmarsjen, som 
Fjellivet arrangerte. Det ble en flott tur rundt flyplassgjerdet! 



 

Neste uke 

Verdensdagen for psykisk helse, 10. oktober. Hovedmarkeringen foregår 13. oktober. Da er det også 
kommunestyremøte. Kvensk språkreir har prosjekt i lokalene til Porsanger museum – kunstarena 
Lakselv mandag, tirsdag og onsdag. 



 

 

 
 

 

  



Ukeslutt #31 - 14.10.2016 
Kommunestyre, regionråd, Verdensdagen for psykisk helse, kvensk språkreir 

Kommunestyret torsdag bød på gode nyheter for Porsanger kommune. Fylkesmannen har behandlet 
søknaden vår om låneopptak på 35 millioner kroner, og det er et godt utgangspunkt for vårt videre 
arbeid. I det ligger en anerkjennelse av at økonomien vår er på rett vei, og de stoler på at vi er i stand 
til å styre mot en sunn kommuneøkonomi. Vedtaket fra fylkesmannen høstet applaus i 
kommunestyret, og det er nok ikke hverdagskost. 

Mange vil nok mene at det er galskap å låne 35 millioner kroner til et havneinfrastruktur-prosjekt. Men 
det er en gylden mulighet til å skape utvikling i Porsanger, og jeg ser for meg at den økte aktiviteten vil 
by på muligheter for nye arbeidsplasser, både innenfor logistikk, men også reiseliv. Dette har vi 
selvsagt høyt fokus på når vi tør å gjøre denne satsingen. 

Jeg er også glad for at de som var imot at Porsanger kommune skulle låne penger til snuhavn, gir sin 
støtte til det videre arbeidet. Det vitner om raushet og at vi har gode og kloke politikere, som bruker sin 
kritiske røst der det er nødvendig, men også kjenner demokratiets spilleregler og er på lag når flertallet 
har talt. 

Porsanger kommune har først nå kunnet gå i forhandlinger med leverandøren av SeaWalk’en, Cruise 
Venture, og jeg håper og tror vi vil lande forhandlingene i løpet av neste uke, slik at saken kan komme 
til godkjenning hos Formannskapet, som forutsatt i kommunestyrets vedtak. 

Øvrige saker til behandling i kommunestyret 

Andre saker til behandling var tilstandsrapporten for grunnskole 2016, der det ble en god debatt om 
hvilke mål og prioriteringer vi må gjøre i tida fremover. Det blir også satt ned et beredskapsteam mot 
mobbing, som skal handtere saker som ikke lar seg løse i hverdagen. 

Tilskuddssatsene for private barnehager er vedtatt. Tertialmeldingen viser relativt gode regnskapstall 
for 2016, samtidig som rådmannen advarer mot å se dette som det endelige resultatet. Vi har noen 
områder som har overskridelser, men de fleste steder styrer vi mot pluss i regnskapet også for 2016. 
Det er godt i ei tid der vi jobber for å komme ut av ROBEK. 

Eiendomsskatt er et hett tema, og spørsmålet om retaksering ble behandlet. Kommunestyret har 
vedtatt å utsette retakseringen til 2020. Samtidig er det viktig å påpeke at saken kan tas opp til 
behandling hvert år frem til da. 

Planprogrammet for Halkavarre er vedtatt og Forsvarsbygg kan komme videre i sitt 
utredningsarbeid.  Dette er en plansak som vil komme til endelig behandling i kommunestyret når den 
er klar.  

Kommunestyret i Porsanger har også gjort vedtak om fylkesmannens fremtidige struktur, og det ble 
flertall for at Finnmark fortsatt skal ha sin egen fylkesmann i Vadsø. 

Avslutningsvis ble det gjort suppleringsvalg til sektorstyret for oppvekst og kultur, Sektorstyret for 
Helse og omsorg og Forliksrådet. 

Vest Finnmark Regionråd 

Daglig leder, Raymond Robertsen, orienterte kommunestyret om Vest Finnmark Regionråd, med 
bakgrunn i vedtaket de har gjort om å ta opp Porsanger som fullverdig medlem. Dette er en søknad vi 
sendte i oktober 2014. Nå skal vi ta opp samtaler med VFR, og saken vil komme til behandling i 
kommunestyret, fortrinnsvis i desember hvis alle avklaringer er gjort. 



I dag står Porsanger fryktelig alene. Utenfor alle formelle regionsamarbeid, men med god dialog med 
alle våre naboer. Å komme inn i et forpliktende samarbeid, der vi kan bidra og høste av kompetanse 
og erfaringer er nødvendig. Det handler om å samle krefter og å bruke dem rett, både politisk og 
administrativt. I prosessen skal vi selvsagt holde god dialog med våre andre naboer i øst, nord og sør. 

Verdensdagen for psykisk helse 

10. oktober var verdensdagen for psykisk helse. Her i Porsanger varte festen tre dager til ende, og ble 
toppet med et hovedarrangement på Kafe Blå torsdag 13. oktober. På grunn av kommunestyret fikk 
jeg ikke anledning til annet enn å ta en fortreffelig middag på stedet. Oppslutningen var stor til denne 
delen av arrangementet, og jeg vil berømme menneskene som har stått på fra tidlig morgen til sen 
ettermiddag for et flott arrangement som gir mennesker mulighet til å møtes. Mental Helse Porsanger 
har ildsjeler som vet å få det til! Flotte forelesere og musikk av Lisa Lundberg toppet 
arrangementet. Takk til Mental Helse Porsanger, dere gjør en strålende jobb! 

Frivilligsentral 

I denne forbindelse er det ekstra gledelig å kunne informere om at Porsanger kommune har 
fått statlige overføringer til etableringen av en Frivilligsentral. Porsanger kommune må finne midler til å 
matche dette, noe jeg håper og tror alle politiske partier vil finne er en god investering. Mitt håp er at vi 
også finner penger til leieavtalen for kafeen på Torgsenteret, som jeg mener vil være et godt sted 
å tilrettelegge for at alle lag og foreninger kan bidra med ulike aktiviteter.      

Kvensk språkreir 

Uka startet med tre flotte dager med kvensk språkreir, der Kunstarena Lakselv var åsted. I Porsanger 
har Kvensk institutt initiert og videreutviklet språkreirmetoden sammen med Bærtua barnehage, 
Fagertun barnehage, Østerbotn Naturbarnehage og Lakselv kvenforening. 

Jeg hadde gleden av å få med meg avslutningen på mandag, og er imponert over engasjementet og 
det flotte arbeidet med å revitalisere det kvenske språket. Barn fra de nevnte barnehagene deltok, og 
interessen er tydelig stor. 

Nord-Norge har en lang historie med norsk, samisk og kvensk språk og kultur. Dette mangfoldet har 
vært særlig sterkt i Porsanger, og er en svært spesiell arv for mange av oss. I dag er det kvenske 
språket i en utsatt situasjon. Småbarnsforeldre har hatt norsk som hjemmespråk og har ikke hatt 
mulighet til å tilegne seg de nødvendige kunnskaper i kvensk til å kunne formidle denne arven. Kvensk 
institutt må derfor finne andre metoder for å lære barna kvensk og slik forsøke å hindre at språket dør 
ut. 

Uten samarbeidet mellom barnehagene, instituttet og kvenforeninga ville dette ikke være mulig å 
gjennomføre. Det jeg merket meg spesielt er den stoltheten ildsjelene fra kvenforeninga føler. De får 
nå en genuin mulighet til å praktisere og videreføre sitt morsmål til barna, og jeg øyner håp for at 
kvensk språk og kultur er i ferd med å slå ut i blomst. Dette takket være mennesker som brenner for 
kultur og historie, og et systematisk arbeide for å sikre språk og kultur for kommende generasjoner. 

Les mer om kvensk språkreir her. 



 

Foto: Hilde Skanke 
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Neste uke 

Neste uke deltar rådmannen og jeg på KS sin høstkonferanse i Kirkenes. Fredag oppfordrer jeg alle til 
å ta turen innom Lakselv barneskole på den tradisjonsrike Åpen dag, der halvparten av inntekten har 
brukt å gå til TV-aksjonen og den andre halvparten til Mama Sara Foundation. Til helga er det 
fylkesrevyfestival, den 25. i rekka, og klasse 9A ved Lakselv ungdomsskole arrangerer 
håndarbeidsmesse i sportshallen lørdag.   

  



Ukeslutt #32 – 22.10.16 
Ett år som ordfører, Åpen dag Lakselv barneskole, TV-aksjon  

De som kjenner meg vet at jeg er over gjennomsnittet opptatt av god kommunikasjon og prosess. Det 
betyr ikke at jeg alltid lykkes, men er et viktig prinsipp i mitt daglige virke. Respekt for at vi er 
forskjellige og har ulik oppfatning om beste løsning og hvordan verden henger sammen, er en god 
rettesnor å følge. Jeg er opptatt av å lytte, og kan godt snu i oppfatning når argumentene taler for det. 

Det er heller ikke mulig å gjøre alle til lags. Politikk handler om å ville og å finne løsning, men det er 
ikke sikkert det fins en løsning for alt. Vi har en binge med penger som skal fordeles og vi har et antall 
ansatte på ulike avdelinger som skal levere best mulig tjenester innenfor denne rammen. Vi har også 
et lovverk å følge. Jeg opplever at kommunens avdelinger ofte strekker seg langt, uten at det 
nødvendigvis oppleves slik utenfra. Det handler kanskje mest om høye forventninger som er 
vanskelige å innfri.  

 

Ett år som ordfører 

Det har vært et lærerikt år, der store og små arbeidsoppdrag har gitt meg ny innsikt og mulighet til å 
påvirke politiske prosesser. Saker som har preget året er skoler er flyktningekrise og 
mottaksetableringer, skoler i distriktene, tilsetting av rådmann og ledergruppe, forsvarets langtidsplan, 
rullebanelengde, krabbecharter og snuhavn. Sápmi Næringshage er etablert, vi har fått tilskudd til 
frivilligsentral, og arbeidet med å samle kulturaktører under samme tak er godt i gang. Vi er i ferd med 
å lansere ny nettside, som vil bli en forbedring av kommunens førstelinjetjeneste til innbyggerne. 

En helhetlig politikk som bygger hele Porsanger 



Jeg er fornøyd med det vi har levert av politikk, fordi vi har klart å holde et overordnet fokus på å 
bygge hele Porsanger. Uten distriktene mister sentrum deler av markedsgrunnlaget, og i tillegg er det 
jo slik at verdiene skapes i hele kommunen – der ressursene er. 

Krabbemottak og bildemontering i Billefjord er nye bedrifter som gir bygda muligheter. Ledige lokaler 
på skolen i Børselv ga muligheter for etablering av mottak, og når konjunkturene svinger og mottaket 
legges ned er det fortsatt mulig å jobbe med annet innhold der. Rullebanen på Banak gir også 
muligheter for nye arbeidsplasser, og fraktterminalen er et synlig resultat av det. 

Når jeg nevner de «nye» er det for å illustrere mulighetene våre. Samtidig er vi avhengige av å også 
jobbe for å beholde det vi har. Primærnæringene er en viktig hjørnestein for oss, som gir klingende 
mynt i kassa til entreprenørene våre og handels- og servicenæringa, som også er viktig i næringshjulet 
vårt. Vi trenger hver og en – også de offentlige arbeidsplassene i kommune, fylkeskommune og stat 
som gir kunder til næringslivet vårt. 

Skoletilbud og infrastruktur som strøm, vei, vann og bredbånd er ingredienser i en grunnmur som 
holder huset oppe på en trygg og god måte. Når denne grunnmuren angripes fra ulike hold, eller ikke 
får tilført innhold etter behov, svekkes den. Derfor var det viktig å tilbakeføre skolene til Billefjord og 
Børselv. Jeg er også glad for at søknadene om Nkom-midler har ført frem og at vi snart kan si at 
vestersida er ferdig utbygd med bredbånd. Nå står Børselv for tur. Det er synd at satsingen fra 
regjeringen gjør at det ikke går raskere å få utbygging av bredbånd på plass.  

Dette betyr på langt nær at jeg er fornøyd med alt. Vi har uløste oppgaver og mye å jobbe med i årene 
som kommer. Legestasjon og kirke må komme til bedre løsninger enn i dag. Kommuneplanarbeidet er 
i gang, det blir et krevende prosjekt, men vi må sikre bolig- og næringstomter, industriområder og et 
rammeverk som gir god utvikling de neste 20-30 årene. Digitale løsninger gir bedre tjenester til 
innbyggerne, målet må være å forenkle slik at vi frigjør tida til saksbehandlerne og hender i arbeid. Vi 
jobber med å samle kulturaktørene under samme tak. Jeg håper også å få kommunestyret med på å 
matche midlene til frivilligsentral og inkludere husleie til Kafé Blå inn i dette prosjektet, slik at vi kan 
beholde arenaen og legge til rette for den innsatsen som gjøres av frivillige organisasjoner 

Porsanger kommune er fortsatt i ROBEK, men de 18 millionene vi hadde ved inngangen til 2016 er 
redusert til 11, i tillegg har vi satt av 5 mill på sparekonto/disposisjonsfond. Inneværende år ser 
resultatmessig ikke så verst ut, og det lover godt for at vi løpet av 2017/18 er ute av ROBEK og kan 
disponere økonomien vår fritt. Det stiller også krav til at kommunestyret blir enige om hvordan vi skal 
løse oppdraget vårt fremover innenfor rammene vi får tildelt. 

Vi har med andre ord fortsatt masse å jobbe med i årene som kommer, og jeg har tro på at vi sammen 
med dyktige ansatte, kreative innbyggere og politikere - alle med ambisjoner og hjerte for kommunen - 
kommer til gode løsninger. 

Kommuneøkonomi og næringsutvikling 

Kommuneøkonomi er selve grunnmuren for å sikre innbyggerne gode tjenester og beholde 
livsgrunnlaget vårt. Hver innbygger er en variabel som gir Porsanger kommune inntekter. 
Gjennomsnittlig mottar vi ca 75.000 kroner pr innbygger over statsbudsjettet, og da må jeg skyndte 
meg å si at hver og en vektes forskjellig med bakgrunn i alder og andre kriterier som legges til grunn, 
så dette er bare et gjennomsnitt. 

Det betyr at hver innbygger er viktig for oss, og derfor er det viktig at vi sikrer et mangfold av 
arbeidsplasser, så vi står han av fremover. Derfor har vi fått penger fra staten til omstilling i flere faser, 
og Porsanger i Utvikling ble etablert i sin tid for å gjøre denne jobben for oss. Oppdraget i en 
omstillingsprosess er å skape nye muligheter for utvikling i en kommune, og der har PIU etter mitt 
skjønn levert godt. Det vil likevel bli en debatt om hvordan vi skal organisere næringsutviklingsarbeidet 
vårt nå når omstillingsperioden er over. 

Snuhavn 



Snuhavna er et direkte resultat av omstillingsarbeidet i regi av PIU. Det er et stort og viktig prosjekt, og 
en nyskaping i reiselivssammenheng som kan bidra til å beholde arbeidsplasser og å skape nye. Det 
kommer ikke av seg selv, men vi må jobbe for det. Porsanger kommune klarer det ikke alene, og skal 
heller ikke være den som skaper arbeidsplassene – vi skal tilrettelegge for næringslivet. Dette er 
bakgrunnen for at jeg har brukt ganske mye av min tid som ordfører for å finne løsninger på snuhavna. 
Det har vært en krevende prosess, og nå er vi svært nær en realisering, på tross av at det fortsatt er 
skjær i sjøen for om vi kommer endelig i havn. Jeg tror det ligger store muligheter for at Finnmark også 
får del i reiselivsmarkedene med vår satsing. Derfor er det viktig at vi finner gode løsninger.   

Rekruttering av rådmann og ledere 

Når jeg ser tilbake, ser jeg også at jeg overtok ei skute i hardt vær. Rådmannen var på tur ut og 
prosessen med rekruttering av ny rådmann ble ett av de første oppdragene. Oppvekst- og kulturleder 
og administrasjonsleder var i prosess på tilsetting. Jeg er veldig fornøyd med at vi har fått gode folk på 
plass i lederposisjoner, og at arbeidet etter hvert kan komme inn i mer forutsigbare rammer. Også 
planarbeidet er ivaretatt, fordi vi prioriterte inn en ny stilling som kommuneplanlegger. Det lover godt 
for tida fremover, og selv om det er mye å jobbe med, har jeg tro på at vi kommer til å forbedre 
systemer og gi både befolkning og næringsliv gode tjenester tilpasset behov. 

Flyktningekrisen 

Med fungerende rådmann og en noe begrenset stab handterte vi flyktningekrisen, som på ett eller 
annet finurlig vis ble mye større i Porsanger enn de fleste andre kommuner i forhold til folketall. 
Knalltøffe uker og måneder fulgte, der pålegg og tilsyn ble en del av hverdagen, men utrolig dyktige 
folk i organisasjonen gjorde at det gikk bra. Det som er synd, er at vi ble tvunget til å bruke så mye av 
vår tid og våre ressurser som kommune, når vi hadde – og har - så mange andre oppgaver å løse. 
Men det er dette som er kommunenes hverdag, å løse situasjoner som oppstår, samtidig som ordinær 
drift skal ha sitt fokus. Meldingen fra UDI er at dette kan komme til å skje igjen, dersom nye situasjoner 
oppstår. Vi har dessverre ingen mulighet til å reservere oss, men vi har vært tydelige i vår 
tilbakemelding til UDI at de må være forberedt på å bistå kommunene med kompetanse og penger om 
noe lignende skulle skje igjen. 

Samarbeid 

Samarbeidskonstellasjonen Ap, SV, Sp, TLP er historie. Det er synd, men jeg opplever likevel at vi har 
et godt utgangspunkt for å komme til enighet i saker i kommunestyret. Gode debatter med faglig og 
saklig innhold gir rom for gode vedtak og løsninger. Og skal jeg være ærlig, så tror jeg det gir bedre 
rom for nettopp diskusjon enn det vi har hatt i tidligere kommunestyrer – der ett flertall har vært 
overlegent og hatt definisjonsmakt på vedtak, noe som altfor ofte har gitt grunnlag for laber debatt. 

Forsvarets langtidsplan 

Langtidsplanen forsvaret – LTP – er under behandling, og vi har brukt mye tid sammen med Finnmark 
fylkeskommune, som har gjort en uvurderlig innsats for å spille inn Porsangmoen som en viktig base 
for fremtidens forsvar – der hær, heimevern og alliert trening sammen vil skape en dynamisk 
forsvarsbase for nasjonen og Finnmarks behov. 

Nye strukturer i politiet 

Forslaget til organisering av politiet er sendt ut på høring, og onsdag fikk ordførere og rådmenn som 
var samlet til høstkonferansen til KS i Kirkenes, en orientering av politimester Ellen Katrine Hætta. Jeg 
oppfatter de endringene som er skissert for oss, som gode. Det er allerede etablert vaktsamarbeid 
mellom Karasjok og Porsanger, og det gir en effektivisering som gir politiet 33 timer ekstra pr uke til 
etterforskning og forebyggende arbeid. Å få så god uttelling i en omlegging av ressurser er 
imponerende, og jeg er glad for at vi får mer synlig politi ute i kommunen vår og at saker som trenger 
etterforskning får prioritet. 



 

Jeg var ikke like glad da jeg møtte disse kjekke karene på vei hjem, og må sende av gårde noen 
kroner til Statens innkrevingssentral. Men, jeg er glad for at jeg ble stoppet, fordi jeg kjørte for fort. Og 
når vi vet at de fleste ulykker skjer på ettermiddag/kveld og i høy hastighet på landeveien, gir det 
grunn til ettertanke. Jeg var ingen god sjåfør. Sliten etter lang kjøretur, ivrig etter å komme hjem, 
mange tanker i hodet og uoppmerksom. Det var begynt å mørkne, og det kom en kar imot på rulleski. 
Så jeg velger å si takk til Cato og Freddy, som forhåpentligvis gjør en innsats som forebygger ulykker, 
fordi du og jeg kjører mer oppmerksomt når vi vet at de kan lure i buskene. 

TV-aksjon 

Denne helga går årets TV-aksjon av stabelen, og i morgen kommer bøssebærerne rundt. Mange av 
våre nye innbyggere har meldt seg som bøssebærere, og vil gå sammen med oss som har bodd her 
litt lengere og kjenner forholdene litt bedre. Jeg håper alle tar godt imot bøssebærerne, og at dette kan 
være et godt initiativ som bidrar litt til bedre integrering. Pr skrivende stund har Porsanger gitt 20,58 kr 
pr innbygger, til sammen 81.740 kroner. Det gir oss 7. plass i fylket og 57. plass i landet.  

Følg giverstafetten her, og gi gjerne et bidrag du og. Mange bedrifter er på, og alle bekker små gjør 
som kjent en stor å. 

 



Jeg har lyst til å trekke frem Lakselv barneskole, som årlig åpner dørene med kafe, lotterier og annen 
underholdning til inntekt for TV-aksjon og Mama Sara Foundation. I år overfører de 33.439 kroner til 
TV-aksjonen. Flyktningetjeneste og Røde Kors arrangerte kafe på Kafé Blå, der det ble servert nydelig 
syrisk mat. De har overført 7400 kroner til TV-aksjonen. Dette er nytt av året og jeg håper å se flere 
slike arrangement. Når jeg ser gleden og engasjementet for de som stilte opp med mat fra sine 
nasjoner, tenker jeg at vi har så utrolig mye å være stolte over, og ressurser blant oss om vi må jobbe 
for å få godt integrert. Og her er jo Porsanger gode. Jeg bruker å si det, Porsanger har et stort hjerte 
og stiller alltid opp. Det håper jeg vi fortsetter med. 

Neste uke 

Neste uke har jeg innkalt til ekstraordinært formannskap med saken om avtale med Cruise Venture. Vi 
skal ha møte med Innovasjon Norge for å drøfte mulighetene for prosjekt reisemålsutvikling i regionen, 
og drøftingsmøte med Vest Finnmark regionråd. Jeg reiser til Oslo, og skal på landsstyremøte i KS 
fredag. Deretter blir det ei uke ferie før budsjettprosessen starter for fullt.  

Helt til slutt ønsker jeg BLØGG lykke til med den 25. fylkesrevyfestivalen i rekka, det står respekt av 
det gode arbeidet dere gjør! Det er kanskje billetter å få kjøpt enda, eller du kan følge streamingen 
iFinnmark.no gjør på nett. 

Og lykke til også til klasse 9A som arrangerer Håndarbeidsmesse i dag. Sjekk arrangementet på 
Facebook - og stikk innom for å sikre deg flotte julegaver. 

#porsangerleverer - god helg :) 

 

  



Ukeslutt #33 2016 – 30.10.16 
SeaWalk - kontrakten signert 

Kort fortalt har de siste ukene vært viet kjøp av SeaWalk, og torsdag kveld ble kontrakten signert i 
Oslo. 

Det betyr at SeaWalk-løsningen leveres Porsanger og Hambukt 15. Mai neste år, hvis alt går etter 
planen. Kjøpesum og øvrige investeringer er innenfor rammen av det kommunestyret har vedtatt, 35 
milioner kroner. Ansvarsforholdet mellom partene er avklart, og når det kommer til ytterligere 
kostnader, føler jeg meg rimelig trygg på at vi har god kontroll på økonomien og vil holde oss innenfor 
rammen.  

Nordkappregionen Havn IKS - et fruktbart samarbeid 

Vi har hatt god hjelp av havnefogden og Nordkappregionen havn IKS, og jeg tror samarbeidet med 
gode naboer er ett av suksesskriteriene for at vi kommer til å lykkes. Onsdag reiste jeg sammen med 
ordfører i Nordkapp til Oslo, for å drøfte et mulig utviklingssamarbeid med Scandic. Det ble et positivt 
møte og vi skal nok snakke mer sammen om hvordan vi bygger kompetanse og gode aktivitetstilbud i 
regionen vår.  

Vi vil også fortsette arbeidet med å få ned Porsanger kommunes andel i prosjektet, og vil blant annet 
søke RUP-midler til de deler av prosjektet som kan omfattes av en slik søknad. Det er bare å håpe at 
det fortsatt er midler tilgjengelig.  Jeg opplever at vi har bred støtte i Finnmark på det vi nå gjør og jeg 
har forventninger til at dette er et regionalt prosjekt som Finnmark fylkeskommune og andre 
kommuner og næringsaktører vil være med å bygge en god utvikling rundt. 

Vi er i god dialog med Innovasjon Norge og nabokommuner om felles utviklingsprosjekter, og jeg 
mener det vi nå gjør vil være en mulighet for at reiselivet i hele Finnmark skyter fart - både sommer og 
vinter. Jeg mener oppriktig det er viktig at vi ser til de som allerede har bygget kompetanse, for å 
bygge oss sterkere i Porsanger. Derfor blir samarbeidet med andre kommuner og miljøer utrolig 
viktig.  

Reisemålsutvikling 

Med bakgrunn i vårt samarbeid med Nordkapp og Lebesby om Nordkappregionen Havn IKS, tenker 
jeg det kan være naturlig å jobbe for et utvidet samarbeid med Nordkapp reiseliv. Dette har jeg startet 
en dialog med styreleder i Nordkapp reiseliv, Arvid Bye, på. Jeg ser for meg at det kan være 
hensiktsmessig å etablere en avdeling i Lakselv, for å sikre en bærekraftig og god utvikling – om 
næringslivet og de politiske miljøene i Porsanger og Nordkapp vil.  

Karasjok er også en viktig samarbeidspart for oss, og jeg har invitert de til samtaler rundt et tettere 
samarbeid om reisemålsutvikling. Vi vil også invitere andre utviklingsmiljøer med på laget, den 
kompetansen som er bygd opp i Alta, Hammerfest og Kirkenes er viktig for oss å hekte oss på når vi 
skal bygge Porsanger og Midt Finnmark som destinasjon. 

Landsstyremøte KS 

Uka ble avsluttet med landsstyremøte i KS. Dette er et interessant og lærerikt arbeid, som også gir 
muligheter til å bli kjent med politikere på tvers av partier og fylker.  

Regionreform og statsbudsjett var blant sakene som ble diskutert. Les mer her.  

Neste uke tar jeg høstferie, og lader batteriene til budsjettinnspurten.   



Ukeslutt #34 – 13.11.16 
Forsvaret, Mánáidboddu, rullebane, flyruter og Vinterstorm 

Vi har fått gode signaler om langtidsplanen for forsvaret denne uka, sammen med en bekreftelse om 
at alle rullebanemeterne søkes opprettholdt. Mánáidboddu på Porsanger bibliotek og en ny 
rockefestival har sett dagens lys i helga. 

Forsvaret 

Vi har fått de første meldingene om langtidsplanen for forsvaret. Jeg føler med befolkninga på 
Andøya, som kan se ut til å stå i store omstillingsprosesser fremover. Porsanger har jo nettopp stått i 
den type omstilling som Andøya nå står overfor, så vi vet nøyaktig hvor krevende slike runder er. 

Samtidig er det en seier for oss i Porsanger. Jeg er lettet og glad for at vi har blitt hørt når vi har 
fremmet vårt budskap om hær og heimevern som viktige elementer i et troverdig forsvar i nord og i 
Finnmark. HV17 styrkes allerede i neste års budsjett. Etter det jeg er orientert om ligger det også 
sterke føringer om å opprette rekruttskole for HV på GP, i tillegg til at en ytterligere styrking av GP skal 
utredes i landmaktstudien. Den kommer dessverre ikke før i 2017, kanskje ikke før til høsten, så her 
har vi bare en ting å gjøre – å følge opp de budskapene vi har begynt å selge inn. 

Takk til Runar og fylkeskommunen som har stått last og brast med oss. Vi diskuterte om det var 
hensiktsmessig å bringe inn nye elementer som rekruttering til Heimevernet.  For meg har det vært 
utrolig viktig å holde fokus på rekruttering til HV som et svar på forsvarsutfordringene vi har i 
Finnmark. Uten et sterkt Heiemvern svekkes beredskapen i kommunene. Dette budskapet har vi 
tydeligvis nådd frem med, når det nå ligger sterke føringer i landmaktstudien! 

Jeg ser frem til å jobbe videre for å tilrettelegge for et sterkt forsvar, med trygg og god tilstedeværelse i 
Porsanger og Finnmark. Vi har brukt mye tid på saken, og skal fortsette arbeidet frem mot 
landmaktstudien. 

Mánáidboddu på Porsanger bibliotek 

Onsdag arrangerte Porsanger bibliotek Mánáidboddu for barn som har samisk på skolen og i 
barnehagen. 37 barn i 1. og 2. klasse og de største barna i barnehagene deltok og Irene Länsman, Liv 
Tone Boine og Magnus Vuolab stod for showet. 

Jeg forstod ikke så mye, men mye er mye gjenkjennbart fordi kjente barnesanger og ord fremføres og 
visualiseres - en fin måte å lære språk på. 

Dette er et av mange flotte tiltak Porsanger bibliotek leverer, denne gang i samarbeid med Samisk 
språksenter. Jeg er også svært fornøyd med at vi har fått vår samiske språkkonsulent på plass, så 
fokuset på språkarbeid kommer til sin rett igjen. 



 

Vinterstorm 

Ildsjeler gir liv til små og store samfunn. Vi er utrolig heldige i Porsanger, som har mange mennesker 
som på hver sin måte bruker sin kreative skaperkraft til gode for fellesskapet. Dette er en del av 
Porsangersjela som bringer en fantastisk stolthet inn i hjertene til alle oss som bor her. Stig og Camilla 
Grøtta er to av dem, som på et imponerende vis har gjennomført en alldeles ny festival i Lakselv, 
Vinterstorm. Gratulerer med vel overstått Vinterstorm. En festival som har gått på skinner og gitt 
mange gode rockeopplevelser i helga. 

De har gode hjelpere på laget, mange frivillige stiller opp for å realisere prosjektet. Jeg håper dette 
treffer hele Finnmark, og kan bli et arrangement som får handlingsrom og mulighet til å utvikles videre. 
For er det noe disse folka kan, så er det rock og arrangement. I et nydelig vintervær i Lakselv, har det i 
alle fall vært gode kjøreforhold til å komme seg hit. Forstår det slik at Vinterstorm blåste godt fra seg i 
Storhallen i helga! 

Avinor og Widerøe 

Det er herlig at Avinor nå bekrefter at de søker om å beholde eksisterende godkjenning av alle 
rullebanemeterne på Banak. Det viser at et tverrpolitisk arbeid har gitt resultater. Avinor har hele veien 
forsikret meg om at vi vil ha de samme mulighetene i fremtiden, men jeg må innrømme at i detaljenes 
hav har det hersket stor usikkerhet om hva som faktisk blir gjeldende. Så er det jo bare å håpe at 
Luftfartstilsynet og det nye EU-regelverket gir tillatelsen. Men har vi kommet så langt, satser jeg på at 
det går i orden også! 

Når Widerøe sine nye ruter i tillegg gir oss en ekstra avgang tre dager i uka fra 1. april, kan jeg ikke 
annet enn si meg fornøyd, selv om jeg personlig synes pyjamasflyet gir en umenneskelig start på 
dagen for et opprinnelig B-menneske. 

Neste uke 

Jeg reiser til Tromsø mandag og tirsdag og deltar på Avinor sin Nordområdekonferanse. Onsdag 
møter jeg næringslivet og bosatte flyktninger til møte sammen med PIU og Flyktningetjenesten om 
muligheter og utfordringer for å få til god integrering, og jeg gleder meg til konsert med Moddi i 
kultursalen onsdag kveld. Torsdag er det representantskap i PPD, og fredag er jeg vertskap for biskop 
Olav Øygard, som er på bispe-visitas til Porsanger i uke som kommer. Jeg regner også med at 
Scooterforeninga er i rute til årets Scooter og fritidsmesse neste helg! 

 



Ukeslutt #35 2016 – 18.10.16 
Bispevisitas, nordområdekonferanse, internasjonalt arbeidsliv og motorferdsel 

Uka ble rundet av med et hyggelig og godt møte med biskop Olav Øygarden og hans følge. Nå står 
årets Scooter- og fritidsmesse for døra, og jeg regner med mange finner veien til Storhallen, i det som 
må være Finnmarks arrangementskommune nummer en. 

Aller først vil jeg takke PIAS og Ida Balto for å levere en fantastisk konsert med Moddi og "Unsongs" 
på onsdag. Sammen med Arkhangelsk kammerorkester leverte Moddi forbudte sanger fra hele 
verden. Det var ikke bare vakkert, men også en påminnelse om den urettferdigheten verden har levd 
med og fortsatt står i. Når det også er slik at Arkhangelsk kammermusikkorkester risikerer å bli 
fengslet i mange år i Russland, dersom de fremfører Pussy Riots Punk Prayer forsterker det 
budskapet. At Moddi også har invitert vår kjære Ellisif Wilhelmsen med på fremførelsen av den 
samiske låten, er selvsagt stor stas. Og så var vi så heldige at den ble filmet, og ligger på YouTube. 

Opplev låten med Moddi og Ellisif her.  

Bispe-visitas 

Biskop Olav Øygarden har vært I Porsanger på bispe-visitas siden onsdag, noe som bare skjer hvert 
syvende år. I denne forbindelse var det naturlig å møte også Porsanger kommune. Ulike tema ble 
drøftet, og biskop Olav Øygarden kunne fortelle at han er imponert over det han har sett så langt i 
Porsanger. Han kom rett fra møte med de frivillige som har gjort en fantastisk jobb med Skoganvarre 
kirke. Han har vært på videregående skole og fått et innblikk i det fantastiske arbeidet de gjør for både 
borte og hjemmeboende elever. Og han nevnte spesielt de ansatte i kirka, menighetsrådet og alle de 
frivillige som stiller opp for å skape aktivitet i menighetens ånd. 

 

I 2012 endret Stortinget grunnloven slik at Norge ikke lenger har noen offentlig religion. Den norske 
kirke kan derfor ikke lenger betegnes «statskirken». Ifølge statistikken er det likevel slik at 85% av 
befolkninga i Porsanger tilhører den norske kirke, som jeg registrerer utøver sitt virke på en god måte i 
Porsanger. De involverte seg sterkt da flyktningestrømmen gjorde sitt inntog i Porsanger i fjord, de 
sørger for at våre tre språk utøves i det offentlige rom og de involverer seg på ulike måter i 



samfunnslivet vårt. De var en del av et naturlig reismålsprodukt under snuhavnoperasjonene, og de 
åpner kirkerommet for aktiviteter og konserter av ulike slag.  

Vi avsluttet med lunsj, der ansatte i Porsanger kommune også var invitert. Kjøkkenet på helsetun 
leverte en nydelig finnebiffgryte med hjemmelaget potetmos. All honnør til de som står på for leverer 
kvalitet til blant annet beboerne på sykeavdelinga og Porstun hver dag. 

Avinor og nordområdene 

Mandag og tirsdag deltok jeg på Avinor sin nordområdekonferanse, en nyttig arena for å knytte 
kontakter og få innblikk i noe av det som rører seg på transport og reiselivsfronten i Nord Norge. Det 
var også utrolig hyggelig å få tilbakemeldinger fra Avinor på at de har opplevd vårt bidrag i 
rullebanesaken som konstruktiv.  Vi har vært klar i vårt budskap: Vi har ikke en meter å miste. 

Tillit, ryddighet og åpne prosesser har i stor grad preget kommunikasjonen, og Avinor har igjen 
bekreftet at operativiteten på Lakselv lufthavn vil beholdes som i dag. Dette har Avinor sagt til oss hele 
veien, og de fastholder at de holder seg til planen. De har ikke snudd. Det som er nytt nå, er at det 
søkes dispensasjon for sikkerhetssonen som det nye EU-regulativet åpner for. Samtidig skal vi ikke 
lukke øynene for at det vil komme endringer. Avinor leter nok etter smarte løsninger, de, på samme 
måte som både næringsliv, kommuner og andre også gjør det. Å få mest mulig igjen for pengene som 
brukes, vil forhåpentligvis komme flytilbudet til Finnmark til gode. 

Avinor og Finnmark fylkeskommune er viktige samarbeidspartnere for Porsanger kommune i arbeidet 
med å utvikle Banak og vårt potensiale. Jeg har lyst til å løfte frem fylkesordfører Runar Sjåstad og 
hans stab, som har brukt betydelig med tid i denne saken. Nå er det viktig at vi har tillit til den 
informasjonen vi har fått, og så håper jeg kritikerne senker garden og lar oss jobbe videre med dialog 
og tillit som verktøy. 

Jeg hører noen spekulere i at Frp sine folk i regjeringsapparatet har instruert Avinor til å snu. Min 
informasjon i saken går mer mot at kommunikasjonsformen fra kritikerne heller har ført til økt 
motstand. Nå må vi bruke tida klokt og fokusere på det vi ønsker å oppnå: Økt aktivitet på Banak. Det 
får vi av flere turister, krabbe, forsvar og olje/gass. Vi kan bruke all vår tid på å skape et fiendebilde av 
Avinor, men det er dessverre bare vi som taper på det syvende og sist. 

Går vi sammen med nabokommuner, fylkeskommune og næringsliv, og Avinor, har vi bedre 
forutsetninger for å lykkes. Jeg gleder meg til å fortsette arbeidet, fordi vi har mange gode medspillere 
på laget – og jeg opplever at Avinor er en av dem. Jeg er glad for bekreftelser på at vår måte å jobbe 
på virker - dialog skaper oftest bedre resultater. 

Dialogmøte internasjonalt arbeidsliv 

Onsdag inviterte PIU og flyktningetjenesten næringslivet til dialogmøte. Porsanger kommune har 
bosatt ca 100 flyktninger. Bant disse er det i underkant av 40 barn og unge under 20, og en jevn 
fordeling av menn og kvinner i alderssegmentene 20 – 50 år. 

Å bosette flyktninger forplikter oss som kommune. De skal ha et sted å bo, og de skal gis mulighet til å 
skape seg et meningsfylt liv. Et selvstendig arbeid er målet på sikt. Derfor forpliktes de til å følge et 
introduksjonsprogram, som skal gi grunnleggende opplæring i norsk og samfunnsfag. I tillegg er de 
ute i språkpraksis i bedrifter. 

Å ta imot mennesker på språkpraksis kan virke skremmende. Mange er redde for det merarbeidet som 
følger av å involvere sin bedrift i dette arbeidet. På møtet fikk vi innblikk i hvordan Europris arbeider. 
De er en bedrift til etterfølgelse. Ahmed er en av de som delte sin erfaring, sammen med Sead. Han 
har fått fast jobb som følge av sitt engasjement i språkpraksis. 



 

Gudmund Hansen stilte også opp fra Porsanger kommunes grønne vaktmestertjeneste. Det har ikke 
bare vært lett, og som han sa «opplæring med motorsag er ikke bare farlig for den som skal lære, men 
også for meg som skal lære bort.» Men de har likevel valgt å ta inn en på språkpraksis, og jeg ser en 
stolthet over å være med å bidra til at mennesker får mulighet til å skape et godt liv for seg selv. En av 
de som har vært med Gudmund, er nå yrkessjåfør, og har fått seg fast jobb. Fantastisk, ikke sant? 

Flyktningetjenesten og voksenopplæringa gjør en strålende jobb, og vi har mange bedrifter som bidrar 
med å ta inn folk i språkpraksis. Med opplegget på Kafe Blå to dager i uka, utvikler vi både en 
møteplass og flere er i språkpraksis der. 

Jo bedre vi klarer å integrere, desto bedre er det for menneskene som bosettes her og for Porsanger 
kommunes økonomi på lang sikt. Mennesker som klarer seg selv og har et arbeid å gå til bidrar til 
samfunnet på en het annen måte. Derfor trenger vi flere bedrifter med på laget, og vi trenger frivillige 
som kan hjelpe våre nye innbyggere å praktisere språk. 

Motorferdsel 

Denne uka er det scooter- og fritidsmesse i Storhallen, et av alle de flotte arrangementene gjennom 
året. Her samles scooterfolket, og jeg fant det riktig å informere om prosessen vi må gjennomføre før 
befolkninga gis anledning til å kjøre på islagte vann. 

Alta og Vadsø har gjennomført deler av sitt arbeid, og det står klart for meg at den liberaliseringa som 
var ønsket av vår blåe regjering har gitt enorme konsekvenser for oss i Finnmark. Målet var å gi 
kommunen i hele landet frihet til å etablere løyper der de ønsker det. Forutsetningen er at områdene 
må kartlegges og verdisettes. 

Det er her snubletråden ligger. Tilsynelatende kan det virke enkelt. Men hele løypenettet vårt må altså 
gjennomgås i trår med plan og bygningsloven, og vi har frist til 2021. De nye løypene som lå klare til 
behandling før ny Motorferdsellov trådte i kraft 1.7.15, må selvsagt gjennom den samme prosessen. I 
tillegg må selvsagt vannene våre kartlegges og utredes, før vi kan tillate fri kjøring.      

Rådmannen i Vadsø anslår at de har brukt 100.000 pr kilometer når de har vurdert nyløypa. Overfører 
vi det direkte til Porsangers 672 kilometer løyper, utgjør det 67,2 millioner kroner. Nå tror jeg ikke dette 



blir den endelige regninga, men i verste fall er kostanden likevel så høy for Porsanger at det kan gå ut 
over andre tjenester. Fordi vi driver marginalt og har lite å gå på. 

I denne saken må vi sammen med andre kommuner i Finnmark gjøre en jobb opp mot sentrale 
myndigheter. Den nye loven bør gjelde for nye løyper, men ikke ha tilbakevirkende kraft på 
eksisterende løyper. I verste konsekvens, kan loven føre til stengte løyper i 2021, fordi kravene er for 
høye til at Finnmarkskommunen klarer å levere innen frist. Det vil i så tilfelle være direkte 
ødeleggende for fritidskjøring og en gryende vinterturisme. 

Det er viktig for meg å informere befolkninga allerede nå. Mange hadde forventninger til at vi skulle 
fikse dette til forrige sesong. Da visste jeg ikke det jeg vet i dag. Og jeg ser at det er utopi å tro at dette 
er en quick fix.   

Så den som trodde en blå regjering førte til forenkling, må tro om igjen. Vi ser nå en konkret 
konsekvens av at liberalisering tilsynelatende fører til mer frihet, men til syvende og sist skaper et 
enda større behov for å kontrollere. Så der staten forenkler, øker oppgavene for kommunene. 

Neste uke 

Neste uke blir ei uke på farta. Jeg starter til Vadsø mandag, for å orientere fylkesutvalget om snuhavn 
og våre tanker rundt det vider arbeidet. Jeg drar videre til Barents Industri konferansen i Hammerfest 
tirsdag og onsdag. Uka avsluttes på oppdrag for Finnmark Arbeiderparti. Til helga er det første søndag 
i advent, og tradisjonen tro også julegateåpning. 

Da ønsker jeg alle ei strålende flott helg og uke, håper mange tar turen innom Scooter og 
fritidsmessa. Det aner meg at det kan være mange gode kjøp å gjøre, både i kategorien motor, men 
også julegave- tilbudene er på plass. Det aner meg også at de kan ha publikumsrekord, iallefall var 
køen for å komme inn lengre enn jeg noen gang har opplevd den. 

 

 

 

 

 
  



Ukeslutt #36 2016 – 4.12.16 
Julespill, samisk kulturuke, fylkesutvalg, Barents Industri og byggeaktivitet 

Førjulstid og advent er alltid ei tid jeg trives godt med. Det naturlige lyset er på sitt vakreste, mørkt, 
blått og lunt. Mennesker møtes til førjulsaktiviteter, og folk er travle, men stort sett blide og hyggelige å 
treffe der ute. Dette året har jeg dessverre gått glipp av mange av de naturlige møteplassene fordi jeg 
har vært bortreist eller opptatt med andre ting. 

Likevel er det jo mulig å være litt med. Bilder delt på Facebook og reportasjer i media gir en liten smak 
av det som rører seg, og jeg registrere at både julegateåpninga, teaterprosjektet til samiskelevene på 
Lakselv skole og julespillet i kirka har vært vellykket. 

Julespillet i kirka finner du mer om på Sagat.no.  

Konserten i Lakselv kirke lørdag, Lyd i mørketid, fikk jeg et lite glimt av fra en deling på Facebook. Der 
skulle jeg gjerne vært. Det ble nok som vanlig en magisk opplevelse. Scene Finnmark leverer alltid 
godt når de kommer. 

I helga arrangerer lakselv svømmeklubb årets julestevne. Sjekk ut Facebook-sida til 
svømmeklubben.  

Ungdommen har møttes til datatreff - også en suksess etter det jeg forstår av Sagat. 

 

Flerspråklighetskonferansen som ble gjennomført på mandag er et samarbeid mellom samisk 
språksenter og kvensk institutt, som jeg håper blir videreført. 



Tirsdag hadde jeg besøk av 3 a og b, som både var nysgjerrige og vitebegjærlige da jeg ga dem en 
omvisning på huset. Vi tok bilde, og om det er i orden for foreldrene og lærerne sender meg det, 
legger jeg det ut i ettertid. Det er alltid hyggelig å ha barnehager og skoler på besøk. 

Det vi har fokus på får vi mer av, og aktiviteter som bringer mennesker sammen og gir liv til språket og 
kulturen ønsker jeg meg mye mer av. 

Ung data 

Så til en annen hyggelig sak. Ung data undersøkelsen viser at Porsanger sine ungdommer trives og er 
sunne og friske. Det er både viktig og utrolig bra. Og så tenker jeg både skolene våre, og foreldrene 
gjør mye rett når vi får så gode resultater. 

 

Samtidig vet jeg at ikke alle har det like bra. Det skal vi ta på alvor. Rådmannen vil i neste 
formannskap orientere om arbeidet med mobbing. Jeg vil også benytte anledningen til å minne alle på 
at det er et felles ansvar å forebygge og forhindre at noen mobbes. Som voksne har vi et ansvar i å gå 
foran som gode forbilder. Hva tillater vi oss å si om andre? Små gryter har også ører. Og de gjør som 
vi gjør oftere enn å høre på hva vi sier de skal gjøre. Så vær oppmerksomme alle som har barn og 
ungdom. Grip inn om du ser noen som ikke har det bra. Det er til syvende og sist både ditt og mitt 
ansvar at alle føler seg inkludert i fellesskapet. 

Salme fra Porsanger utgitt 

Onsdag ble salmen «Farbar lei» lansert, den ligger nå ute på diverse kanaler. Teksten er skrevet av 
en pappa som uttrykker et sterkt håp om han har klart å videreføre gode og bærende verdier til sin 
datter som står konfirmant. Med vakre maritime metaforer skildrer han kjærlighet og angst, livets 
utfordringer og gleder. Vår kjære assisterende rådmann/økonomisjef Helge Nicolaisen har skrevet 
teksten, Anja Nicolaisen har satt melodi til teksten og hvem andre enn Tara er perfekt til å fremføre 
den? 

Hør den på Spotify, Wimp, NRK Finnmark eller den musikktjenesten du bruker. 

 



Det bygges i Porsanger 

Jeg gleder meg også over en relativt høy byggeaktivitet for tida. Fraktterminalen begynner å bli ferdig, 
Rema 1000 er endelig under oppføring igjen, Scania har fornyet fasaden og et helt nytt konsept reiser 
seg ved Banak Leir. Porsanger er i ferd med å få sitt eget microbryggeri. Det skjer utrolig mye bra i 
Porsanger, vi har mye å være stolt over, og denne uka hadde rådmannen og jeg møte med en som sa 
noe jeg velger å ta med meg videre; «De beste årene ligger foran Finnmark.» Jeg tenker det samme 
gjelder Porsanger. I kjølvannet av snuhavn skjer det mye spennende som kan gi rom for annen 
aktivitet. I tillegg er vi orientert om andre prosjekter som kommer til å bli bra for oss. Det vil jeg komme 
tilbake til ved en senere anledning. 

 

Første snuoperasjon booket 

Før jeg snurrer tilbake til forrige uke, er det godt å kunne formidle at første cruisebooking via Lakselv 
tikket inn til Nordkapp denne uka. Det betyr at en snuoperasjon i Hamnbukt er bekreftet den 
11.7.2018. Svalbard er målet, og Honningsvåg er i alle fall ett av anløpene. Jeg er orientert om at 
Pullmanntur jobber med programmet sitt nå, og jeg håper på flere gode nyheter før jul. Det vil jeg 
selvsagt komme tilbake til, så snart jeg vet mer. 

På oppdrag for Porsanger 

Hovedoppdraget til en ordfører er å være kommunes fremste talsperson. Som ordfører representerer 
jeg folket, og i forrige uke var jeg ute på store promoteringsoppdrag for Porsanger kommune. 



 

Første stopp var i Fylkesutvalget tirsdag den 22.11, der jeg fikk presentere snuhavn, det vi har gjort, 
men viktigst av alt var det som ligger foran oss. Signalene fra et tverrpolitisk fylkesutvalg var positive. 
Vi har jobbet med å få tallene på plass i høst, og har nå fått sendt av gårde en søknad til Finnmark 
fylkeskommune om RUP-midler, som jeg håper vi får behandlet i neste ukes fylkesting. Jeg er ydmyk 
for at vi er sent ute, og håper på en positiv behandling, så vi får litt drahjelp på investeringene våre i 
forbindelse med snuhavnprosjektet. Det er jo mest av alt et regionalt utviklingsprosjekt, som mange 
tror vil skape store ringvirkninger i Finnmark og hele Nord Norge.   

Jeg dro videre fra Vadsø til Hammerfest og Barents Industri-konferansen, der jeg traff representanter 
for sjømatnæringa, reiselivet, energibransjen, andre kommuner og mange flere. Det er alltid hyggelig å 
komme til Hammerfest, og dette var ingen unntak. Jeg var invitert til å holde en presentasjon om 
Lakselv som knutepunkt i Finnmark, med overskrift «I kontakt med verden». Her fikk jeg snakke om 
Lakselv som det naturlige logistikk-knutepunktet i Finnmark. Lakselv lufthavn er nøkkelen til utvikling 
innen sjømat, petroleum, turisme og forsvar, og jeg er sikker på at samarbeid vil skape store 
ringvirkninger i hele Finnmark. Tilbakemeldingene var svært positive, og det kan virke som mange 
flere ser potensialet i frakt fra Banak enn tidligere. Så nå har vi bare en ting å gjøre – å jobbe på J 

Et av virkemidlene jeg brukte i begge presentasjonene, var en animasjon som viser potensialet vårt, 
en innsalgsfilm til ulike målgrupper. Den er ikke helt ferdig, men nesten, og jeg håper vi kan slippe den 
ganske snart. Det gjenstår bare noe redigering, så kommer vi til å slippe den. 

Neste uke 

Rådmannen, Jonas Nymo (H) og jeg deltar i Vest-Finnmark regionråd mandag og tirsdag. Onsdag 
skal vi møte Visit Nordkapp for å drøfte mulighetene for å få til et samarbeid om reisemålsutviklingen. 
De har masse kompetanse, og er en naturlig samarbeidspartner, fordi de allerede har gode opplegg 
og er ute i verden og selger cruisehavna si.   

I desember har vi lagt opp til to kommunestyrer, for å få en god avvikling og behandling av alle saker. 
Det første er 8. desember. Budsjettet blir behandlet 15. desember og ligger nå ute til offentlig ettersyn 
på servisekontoret og porsanger.kommune.no.  

  



Ukeslutt #37 2016 – 9.12.16 
Nytt nettsted, kommunestyre, utstillingsåpning, nabosamarbeid og RUP-midler 

Uka avsluttes med et sjeldent uvær. Stengte veier og vanskelige kjøreforhold har 
preget nyhetsbildet. Jeg liker vær, så lenge det holder seg innenfor rammen av at hverken folk eller 
hus kommer til skade. Å være ute i ruskevær er friskt og renser sjela. Når det ikke varer for lenge da. 
Alt til sin tid. 

Nytt nettsted 

Porsanger kommune har lansert nye nettsider denne uka, og jeg er stolt over at vi moderniserer det 
som er vår aller førstelinjetjeneste. På nett er Porsanger kommune åpen 24/7, og det er utrolig viktig at 
vi har oppdatert informasjon, så innbyggerne våre i størst mulig grad kan hjelpe seg selv. Sjekk ut 
selvbetjeningsrommet, der du får tilgang til en rekke funksjoner. Tjenesterommet gir deg i stor 
grad informasjon om tjenestetilbudet på de ulike avdelingene.   

Vi har fått en del skjemaer på nett, og håper det vil lette arbeidet for saksbehandlerne våre når folk tar 
disse i bruk. Det vil forhåpentligvis frigjøre tid og ta ned saksbehandlingstida. Møtekalenderen på 
politikk-området er også mye mer brukervennlig og målet er at saksdokumentene enkelt skal kunne 
være tilgjengelig for publikum. 

Nyhetene er kanskje ikke like synlige lenger, det bøter vi på med å også bruke Facebook som 
formidlingskanal. Vi må selvsagt fortsatt tenke helhet når vi kunngjør og publiserer nyheter til 
publikum, så andre kanaler må selvsagt også benyttes. 

Gatami er en annen funksjon, som har som mål å forenkle hverdagen for driftsavdelinga. Dette er et 
enkelt system der publikum kan melde inn feil, og der avdelinga kan holde oss oppdatert om status i 
saken. 

Det beste med det nye nettstedet, er kanskje at det passer alle plattformer, PC, nettbrett og mobil. Jeg 
ønsker meg tilbakemeldinger på hva du synes, så ta gjerne turen innom når du har lest ukeslutten, og 
send meg en e-post om hva du synes. Nettstedet er ikke 100% komplett på alle områder, men det vil 
være under utvikling, og tilbakemeldinger tas imot med takk. 

Vest-Finnmark regionråd 

Mandag var rådmannen og jeg på møte med Vest-Finnmark regionråd. Vi ble godt tatt imot og jeg 
opplever at vi er oppriktig ønsket med i regionrådet. De gjorde et enstemmig vedtak, og nå er det opp 
til oss i kommunestyret neste torsdag. Formannskapet innstilte positivt i møtet 8.12. 



 

Visit Nordkapp 

Onsdag hadde vi møte med Visit Nordkapp, som vil være en viktig samarbeidspartner for oss i 
arbeidet med å utvikle Porsanger som reisemål. Det er viktig å se ut over kommunegrensene når vi 
skal selge Finnmark til verden, og jeg er sikker på at det ligger veldig spennende utviklingsprosjekter 
foran oss. Dette vil jeg komme tilbake til ved en senere anledning.   

Utstillingsåpning Utvalgt kulturlandskap Goarahat & Sandvik halvøya 
REFOTOGRAFERT 

Torsdag var det kommunestyremøte, og i den forbindelse var det ekstra gledelig å 
samtidig åpne utstillinga Utvalgt kulturlandskap Goarahat & Sandvik halvøya REFOTOGRAFERT. 
Rådgiver hos fylkesmannen Ellen Marie Winther hadde tatt turen fra Vadsø for å åpne utstillinga, som 
i utgangspunktet skal stå til midten av januar. Kommunestyret og andre oppmøtte fikk en flott innføring 
i prosjektet, og jeg synes fotografiene til Oskar Puschmann gir et glimrende bilde av hvordan folk og fe 
har sørget for et åpent kulturlandskap i området i mange tiår. Det vitner om livskraft og bolyst.   



 

Kommunestyret 

Jeg har i enkelte ukeslutter referert vedtak i kommunestyresaker. Det tenker jeg ikke å gjøre nå, men 
blant sakene som ble behandlet var møteplan 2017, budsjettregulering 4, suppleringsvalg Porsanger 
boligstiftelse, kontrollutvalget og meddommere til Indre Finnmark tingrett. Plan for forvaltningsrevisjon 
og overordnet analyse og plan for selskapskontroll, selskapsavtalen IKA Finnmark, etiske 
retningslinjer, IA-plan 2017, overordnet ROS-analyse og bosetting av flyktninger. I tillegg prosjekt 
Sápmi Agri, beitekonflikter på Bringnes og Oldereidet og videre satsing på rusprosjekt. 

Regionale utviklingsmidler 

Søknaden vår om regionale utviklingsmidler (RUP) ble behandlet av fylkesutvalget denne uke, og vi 
fikk en bevilgning på 2,7 millioner kroner til det videre arbeidet med snuhavna. Jeg registrerer at 
kritikken hagler over at vi ikke har fått mer, men jeg velger å være svært fornøyd. Vi la lista for 
søknadssummen høyt, og hadde med tiltak som fylkeskommunen har vurdert ikke favner innenfor 
prosjektet. Det får stå sin prøve. Vi har fått 30% av den summen de har godkjent, og vi kommer et 
godt stykke på vei i den videre tilrettelegginga for SeaWalk’en. Tatt i betraktning at det ikke er midler 
på budsjettet til infrastrukturtiltak, mener jeg fortsatt det er bra. Jeg orker ikke gå inn i diskusjonen om 
brostein og promenadekaier er innenfor det RUP-midlene kan tildeles til, men velger å se fremover og 
jobber videre med å finansiere oppfølgingsprosjekter. 

Neste uke 

Mandag reiser jeg til Gardermoen på oppstartsmøte for prosjekt Lærende nettverk sammen med 
oppvekst, herunder barnehage og skole. Det blir et spennende prosjekt, som jeg tenker å følge som 
ordfører. Et godt oppvekstmiljø er grunnleggende viktig for bolyst og trivsel - og også utvikling i 
kommunen vår. 



Tirsdag inviterer PIU til siste frokostmøte - jeg insisterte på å kalle det et dialogmøte - der jeg 
orienterer næringslivet om nærings- og utviklingsarbeidet i 2016 fra ordførers ståsted, i tillegg til noe 
av det som kommer til å ha prioritet i 2017. Dialog er nøkkelen til å lykkes, derfor blir det selvsagt 
åpnet for toveis kommunikasjon. Sees vi i flyplasslavvoen tirsdag kl 0900? 

Torsdag er det siste kommunestyret, der budsjettet skal til endelig behandling. Det er også svært 
gledelig å være invitert til åpningen av Lakselvterminalen, vårt nyeste næringsbygg. Det blir 
spennende å se og høre hvordan det endelige resultatet har blitt. 

Da gjenstår bare å ønske alle god helg, og en fortreffelig innspurt opp mot jul! 

 

 

 

  



Ukeslutt #38 2016 – 18.12.16 
Budsjett 2017 og Vest-Finnmark regionråd 

Jeg hadde ikke tenkt at det skulle gå så galt som det gjorde i budsjettbehandlinga i torsdagens 
kommunestyre. Jeg hører en oppfordring om at jeg skal la være å sutre, og ta ansvar for at det gikk 
som det gikk. Jeg vil derfor bruke denne ukeslutten til å konkretisere konsekvensene av 
budsjettvedtaket. 

Før jeg gjør det vil jeg nevne at kommunestyret enstemmig vedtok å bli medlem i Vest-Finnmark 
regionråd. Det gleder vi oss masse til. Gleden overskygges likevel litt av det som utspilte seg i 
kommunestyresalen torsdag da budsjettet ble behandlet. 

Budsjettvedtaket 2017 

Jeg tar ansvar for at vi ikke å ha klart å få til et bredt flertall for budsjettet, men forventer også at de 
andre partiene i kommunestyret tar sin del av ansvaret for en helhetlig og god politikk for Porsanger 
innbyggere. De politiske prioriteringene som nå er gjort vanskeliggjør veien mot målet – en kommune 
med sunn kommuneøkonomi og forutsigbar drift. 

TLP har fått støtte for et budsjettforslag basert på lite gjennomtenkte og helhetlige rammetilpasninger 
som vil berøre de fleste avdelingene i Porsanger kommune. At H/Frp kastet sitt budsjettforslag og 
valgte å støtte TLP for å få gjennom noen av sine saker er for meg også vanskelig å forstå.    

Investeringsbudsjettet 

Jeg vil starte med investeringsbudsjettet, og jeg mener det er flott at Ildskogmoen industriområde får 
oppstart i 2017 og ferdigstilles i 2018. Ombygging av legevakt tilknyttet sykeavdelinga prioriteres i 
2017. Det er også bra, men må følges opp med tilstrekkelige ressurser på laboratoriet. 

TLP har i sitt investeringsbudsjett også lagt inn 600.000 til bygging av vei fra fraktterminalen til 
oppstillingsplassen på flyplassen. For det første kan ikke en kommune låne penger for å gi bort til 
andre. Min andre bekymring knyttet til dette er om det er ment at Porsanger kommune skal bygge 
veien for staten og på statens grunn. Jeg mener det riktige ville være at Avinor selv sørger for at 
infrastrukturen legges til rette for flyfrakt, snuoperasjoner mv. innenfor deres områder. 

De 600.000 kronene kunne for eksempel vært brukt til å utbedre Sangovannveien eller veien i 
Skoganvarre, avkjørselen til Sjøsamisk tun, gatelys i Gjøkenes, synkekummer utenfor Fefo og andre 
nødvendige steder, eller gang og sykkelvei til Ildskog og Øvre Lakselv. Som noen eksempler mange 
ønsker seg.   

Statusbilde 

Jeg vil starte med å gi et kort tilbakeblikk. Vi gikk inn i 2016 med 15 millioner i gammel gjeld. Bare 2,7 
million står igjen å betale når vi går inn i 2017. En nøktern drift har gjort det mulig. Samtidig har 2016 
vært et år med mange store oppgaver, herunder nevnes flyktningekrisen, reversering skoler, SeaWalk, 
mv. 

I tillegg har de fleste lederstillingene blitt besatt dette året. Vår nye rådmann begynte sitt virke 
1.5.2016. Oppvekst- og kultursjef, administrasjonsleder og helse- og omsorgssjef ble tilsatt i januar, 
mars og oktober. Vi har med andre ord nye ledere i nesten alle sektorer, som alle har bidratt til å jobbe 
frem et budsjett med tiltak som skulle løse de utfordringene vi står i. 

Jeg så for meg et 2017 der det arbeidet mange har lagt ned i 2016 kunne settes ut i livet for å gjøre 
Porsanger kommune litt bedre for innbyggerne. Fordi vi har et mannskap på plass som kan jobbe mer 
langsiktig enn det som var mulig da vi gikk inn i 2016. 



Høstens budsjettprosess 

Rådmannen har i hele høst vært tydelig i sin advarsel om å øke drifta. Anbefalingen som ble lagt frem 
for politikerne 1. desember, og som formannskapet valgte å innstille til kommunestyret på, bar preg 
om en nøktern videreføring av dagens drift med noen forslag til endringer som ville gjøre oss bedre 
rustet til å gå inn i fremtida. 

Arbeiderpartiet, SV og Sp la derfor frem et budsjettforslag etter rådmannens anbefaling, med noen 
endringer. Det kunne vi gjøre fordi vi har tillit til at rådmannen og hennes stab har gjort gode faglige 
vurderinger for å løse de utfordringene vi står overfor.    

I (makt)kampens hete glemte flertallet i kommunestyret å lytte til de faglige rådene som var lagt til 
grunn av rådmannen og hennes stab. Dette på tross av at vi kapret den beste rådmannen vi kunne 
fått, som mange misunner oss. Men «makta skal altså tilbake til politikerne». 

Nå har flertallet i kommunestyret valgt å ta makta via en omfattende detaljering som ingen har hatt 
anledning å kvalitetssikre. Og som går utenom vår vedtatte økonomistrategi der vi som politikere tar 
stilling til rammene, og gir rådmannen tillit til å skape gode resultater gjennom sin rolle som iverksetter 
av politiske vedtak. 

Lite gjennomtenkte tiltak 

Jeg er bekymret for at opplegget TLP har fått støtte for fra Høyre og FrP vanskeliggjør det å holde på 
og rekruttere gode ledere til Porsanger kommune. Og jeg er bekymret for at forventningen heretter er 
at folkevalgte og deres partier skal bruke hundrevis av timer hver høst for å finne innsparingstiltak. Jeg 
legger ved det vedtatt budsjettet, der det fremkommer hvilke kontostrenger som skal gi den valgte 
innsparingen. 

Noen eksempler: 

·       Eldrerådet har vært så heldige å få et eget fond på 50.000, men mister 100.000 i 
«rammetilpasning». 

·       Det gis 70.000 til dekontaminator til sykeavdelinga, men gjøres samtidig en 
rammetilpasning, der 170.000 skal trekkes ned på rammeområdet. 

·       Vi skal satse på lærlinger som tilføres 175.000, mens personal i sin helhet trekkes ned 
med 150.000. 

·       Lakselv barneskole får et rammenedtrekk på 368.000, mens Lakselv ungdomsskole skal 
trekke ned 293.000 

·       Samisk språksenter er tilgodesett med 200.000 til neste år, for å flytte nærmere sentrum. 
Summen for å dekke husleia reduseres til 100.000 fra 2018 – 2020. De får et rammenedtrekk 
på 248.00, herunder 100.000 på husleiekostnader. Å få leie lokaler i sentrum med 
språksenterets behov for 100.000 kroner pr år er umulig. 

H/FrP og TLP har inngått et samarbeid som gjør at vi går en svært uforutsigbar fremtid i møte. De har 
svaret på utfordringene selv, lytter ikke til faglige råd og har valgt bort viktige tiltak som ville bidra til å 
løse utfordringene våre på helse. 

Helse og omsorg 

Jeg er på ingen måte uenig i at flere av tiltakene flertallet har valgt er gode. Vi ønsker oss også 
kreftsykepleier og natt-tjeneste i hjemmesykepleien, men hva hjelper det hvis vi ikke har noen til å 



saksbehandle søknader om enkeltvedtak innenfor helse eller en legetjeneste som fanger opp de som 
får kreft? 

Sektorstyret har vært godt orientert om de tiltak helse- og omsorgssjef har foreslått, og forankringen i 
øvrige utvalg er også gjennomført. Det har lenge vært behov for en saksbehandlerstilling, og nettopp 
dette behovet er nå valgt bort idet en stilling er satt vakant i ledelsen på helse. Fra 2020 blir det 
lovpålagt med ergoterapeut, og ideen var å tilsette en ergoterapeut, som skulle ha funksjonen som 
saksbehandler i tillegg til kunne besøke mennesker hjemme for å tilpasse tiltak i tråd med behov. Den 
er utsatt med et år.  

En kritisk legesituasjon 

En uke før kommunestyret ble formannskap orientert om en meget kritisk legesituasjon. Den ble 
videre løftet inn i kommunestyret fordi formannskapet mente den var alvorlig. Rekruttering av gode og 
stabile leger er krevende fordi arbeidsforholdene er så krevende som de er. I dag bruker vi nærmere 
ett årsverk i ledelsen på helse til å jobbe med å finne løsninger på den kritiske legesituasjonen. 

At også ekstra ressurs på laboratoriet ble valgt bort, er derfor for meg et mysterium. Tanken som ble 
presentert på talerstolen er at dette skal jordmor bistå med. 50% jordmor ble valgt inn i budsjettet, og 
vi kan lyse ut etter en 100 % jordmor. Det er bra. Det ønsket vi og, men ikke at vedkommende skal ha 
tilleggsoppgaver på laboratoriet. Det kan jeg vanskelig tro bidrar til å forenkle rekrutteringsprosessen. 

Rus og psykiatri 

Rus og psykiatri er en satsing fra regjeringen, derfor er det for meg ganske uforståelig at Høyre og Frp 
har valgt bort ruskoordinator-stillingen. Dette er et tiltak som vil avhjelpe legevakt og bidra til at vi får 
på plass en god løsning for kommunal akutt døgnplass (KAD-plass), som er lovpålagt også for 
rus/psykiatri fra det som fra 1.1.2017 lovpålagt med. Ruskoordinator-stillingen skulle ha en rolle i 
forhold til dette, og vi har fått tildelt midler til et prosjekt for å etablere akutt-tilbud fra fylkesmannen. 

Ruskoordinatoren er en stilling vi har hatt i prosjekt i 2016, bak stillingen skjuler det seg et menneske 
som møter de rusavhengige i hverdagen. Hun hjelper til med å handle og betale regninger når de får 
sine ukentlige utbetalinger, og er en støtte i små og store problemstillinger som dukker opp. Mange av 
de som sliter med rus, har gjerne også psykiske plager. Fordi vi har et menneske som er til stede, 
unngår vi mange telefoner til legevakta, som allerede er overbelastet. For meg blir det en trist melding 
å formidle når jeg mandag er invitert på julebord til de julebordløse. 

Tidligere ordfører Knut Roger Hanssen utfordret meg i kommunestyremøtet 1. desember om å ta 
omkampen for DPS (distriktspsykiatrisk senter), som etter hvert skal flyttes til Karasjok og bli en del av 
Samisk helsepark. Dette løpet er kjørt. Jeg har initiert til rådmannen at vi må jobbe for å komme på i 
forhold til pilotprosjekt på et kommunalt drevet DPS, som er en del av satsingen fra regjeringen. Jeg 
klarer ikke å se at det fins ekstra ressurser i organisasjonen Porsanger kommune til dette nå. 

Avtalen med Solbrått 

Solbrått er ute fra 1.1.2018. Ledelsen skal tvinges til å finne andre løsninger, ble det sagt. 
Konsekvensen er at vi må finne løsning på 14 plasser, som vi ikke har andre steder i kommunen. 
Dette er altså mennesker som heller ikke kan bo hjemme. 

Porsanger kommune kan takke Solbrått som både er en hjørnesteinsbedrift i Børselv og de leverer 
tiltrengte institusjonsplasser til Porsanger kommune. Dette gjør de på tross av mange år med 
uforutsigbare rammevilkår, og ikke på grunn av at vi er en god samarbeidspartner. I verste fall 
bestemmer de seg nå for å avvikle i løpet av 2017, og vi har 14 mennesker som skal ha tilpasset sin 
helsehjelp andre steder. I tillegg har vi mange på vent i hjemmene sine.   

Frivilligsentralen   



Frivilligsentralen ble omsøkt midler til i 2016, og vi har fått en tildeling fra staten på 360.000 fra 2017. 
Når den er valgt bort i budsjettet, betyr det at vi sender disse pengene tilbake. De 240.000 som kunne 
vært vår andel i prosjektet har H/Frp valgt inn i et tiltak de har kalt velferdsvaktmester. Ifølge 
beskrivelsen skal vi ansette en person til å gjøre «lavterskeltilbud til mennesker som har behov for eks 
snømåking, vedbæring eller andre små og store gjøremål.»   

Jeg må innrømme at jeg har vanskelig for å forstå tanken bak dette. Frivilligsentraler kommer 
sannsynligvis til å bli lovpålagt etter hvert. Og en frivilligsentral kan bistå mennesker med å løse 
akkurat de samme behovene som beskrives i velferdsvaktmesteren, og mere til. 

Samtidig er en frivilligsentral en støtte til våre frivillige lag og foreninger i sitt arbeid og til integrering av 
mennesker med ulike behov, det være seg eldre og unge som gis anledning å bidra på gode 
møtearenaer, språkopplæring av våre bosatte flyktninger og arbeidsplikt for unge arbeidsledige. 

Både eldreråd og lag og foreninger har ønsket frivilligsentralen velkommen. Hvorfor er det da 
vanskelig for H/FrP og TLP å anerkjenne dette? 

Kultursenteret 

Fra jeg inntok ordførerkontoret har vi jobbet med å finne gode løsninger for å gi både Porsanger 
museum og samisk språksenter gode utstillingslokaler i sentrum. Både Høyre og Arbeiderpartiet 
hadde kultursenter i sine valgprogrammer, og da NAV kom med anbud og ønsket nye lokaler fordi de 
gamle er for store, ble det aktuelt å se på muligheten for om de kunne flytte inn i biblioteket og 
biblioteket allerede nå kunne inngå i en samlokalisering med språksenter og museum. 

Dette var bakgrunnen for saken som ble behandlet i kommunestyret i april, der alle var enige om at 
dette skulle utredes videre. På grunn av andre store saker som har tatt mye tid, ble dette arbeidet ikke 
ferdigstillet og utredet godt nok. Og rådmannen valgte å legge inn tiltaket med forbehold om videre 
prosess. 

Saken ble tatt ut av budsjettbehandlingen i formannskapet, og med bakgrunn i budsjettvedtaket har 
rådmannen gitt NAV beskjed om å starte prosessen med å finne andre lokaler. Det gir konsekvenser 
for et fremtidig kultursenter, og den samlokaliseringen vi kunne fått til. 

Jeg har laget et notat der jeg beskriver konsekvensene for kultursenteret. Tallene er ikke 100 % 
kvalitettsikret, men rimelig sikre basert på dagens kostnadsbilde. 

Når jeg leser budsjettvedtaket, ser konsekvensene for kultursenteret for meg ut å bli som følger: 

·       NAV går ut på nytt anbud, private lokaler må tilpasses og bygges om. Kostnad: 
Porsanger kommune må ta 40 – 60% av kostnaden, som er høyst usikker. 

·       Porsanger museum er midlertidig i lokalene i 1. etg på FeFo. RiddoDuottarMuseat 
(RDM) må gjøre en økonomisk vurdering av om de kan fortsette å være der etter 1. juni. 

·       Samisk språksenter blir på kurssenteret. Årsak: Manglende bevilgning. 

·       Flyktningetjenesten blir sammen med NAV. Årsak: ikke ledig plass på kurssenteret. 

Manglende flertall i kommunestyret 

Nå vil noen si at vi ikke gjorde jobben godt nok på forhånd med å sikre et flertall for vårt budsjett. 

Fakta i saken er at Ap/SV/Sp har tatt utgangspunkt i formannskapets innstilling og gjort små 
justeringer. Vi var tidlig på og inviterte Høyre til samtaler, men fikk aldri noen respons. Budsjettet deres 
fikk vi heller ikke fremlagt før noen dager før kommunestyret. Uten dialog for øvrig. 



TLP har invitert til dialog. To ganger. Og vi har snakket med dem. Men det har vært krevende all den 
tid det har vært viktigere å få overskrifter i avisene og sende ut brosjyrer for å fortelle innbyggerne hvor 
godt stillet økonomisk Porsanger komme er. TLP har en arbeidsmetode Arbeiderpartiet som ansvarlig 
politisk parti ikke kan stå inne for. 

Da vi fikk presentert endelig forslag tirsdag 6.12, var det fortsatt med 7,3 mill på bunnlinja i en pott TLP 
hadde funnet. Dette var ikke noe vi kunne gå god for. De gikk deretter i dialog med økonomisjefen, 
som har lagt inn alle tiltakene i Arena, som er budsjetteringsverktøyet vårt. Tiltakene ble lagt inn 
tirsdag og onsdag samme uke kommunestyret skulle gjennomføre, og var umulig for oss å forholde 
oss til. Vi gikk i dialog med TLP i budsjettmøtet, og valgte å ta inn en del tiltak som de mente var 100% 
sikre. I ettertid ser jeg dessverre at også noen av disse tiltakene ikke var valide, eksempelvis 
eldrerådet. Det er likevel småpenger i det store bildet, og noe det ville være enkelt å endre i en 
budsjettregulering senere. 

Langsiktige konsekvenser 

Når virkeligheten får sige inn kan konsekvensen av det som har skjedd enkelt beskrives i en 
detaljeringsgrad fra politisk ledelse jeg aldri har sett maken til. Det betyr også at rådmannen skal styre 
etter et uoversiktlig og lite gjennomtenkt budsjett, som fort fører oss inn i ROBEK igjen, om vi evner å 
komme ut av fylkesmannens kontrollerende grep i løpet av 2017. 

Nå avventer jeg som ordfører rådmannens endelige vurdering, og fylkesmannens godkjenning. Det vil 
nok ta noen uker å få rådmannens vurdering, og enda litt mer tid å få fylkesmannens endelige 
godkjenning. Dette er på ingen måte en hyggelig julegave å overbringe Porsangers befolkning. Jeg vil 
over nyåret innkalle formannskapet for å få en tilbakemelding fra flertallet, bestående av TLP, Høyre 
og FrP, på hvordan de har tenkt å løse oppdraget videre på vegne av befolkningen de er valgt inn for. 

Vedlegg 

Vedtatt budsjett TLP, med støtte fra H/Frp 

Ap/SV/Sp, versjon 1 

Ap/SV/Sp, tekstversjon 

Ap/SV/Sp, versjon 2 

 

  



Juovladearvvuođat - Jouluterviheissii - Julehilsen fra 
Porsanger kommune 22.12.16 

Idet kirkeklokkene om kort tid skal ringe jula inn er det tid for å hilse våre innbyggere, naboer, venner 
og samarbeidspartnere en riktig god jul! 2016 har vært et spennende år for Porsanger. Vi kan se 
tilbake på små og store begivenheter, som både har vært arbeidsomme og givende på samme tid. 

Jeg har stor tro på en fortsatt positiv utvikling i Porsanger kommune og våre naboer i øst og vest, i 
nord og i sør. 2016 har gitt oss synlige og gode resultater, og 2017 byr på spennende, nye 
muligheter. Finnmark er fremtiden. Mat, energi og opplevelser er områder som har et stort 
utviklingspotensiale, og vi har infrastrukturen via Lakselv lufthavn for å realisere alle behov. 

Frakt av sjømat til verden. Frakt av gjester til vår vakre og unike natur der nordlys og midnattssol 
spiller en viktig rolle. Logistikk-knutepunktet for olje og gass, og beredskap både til lands og til vanns 
når trafikken øker fordi ressursene utnyttes bedre. Derfor var det viktig for oss at Avinor nå har valgt å 
søke om godkjenning for å beholde hele rullebanelengda operativ. 

Snuhavna har hatt stort fokus i 2016, og kommunestyret har vedtatt et stort låneopptak for å realisere 
infrastrukturen i Hamnbukt. Foran oss ligger et større utviklingsarbeid, som vi er godt i gang med å 
prosjektere. Våre nabokommuner og resten av Finnmark blir viktige samarbeidspartnere i årene som 
kommer, sammen med både Finnmark fylkeskommune og Sametinget.  

Fraktterminalen ble åpnet i forrige uke, og er en av suksessfaktorene i det videre utviklingsarbeidet. 
Dette er en milepæl i Porsanger og Finnmark, og kommer til å gjøre Lakselv lufthavn Banak enda mer 
attraktiv. Mange har gjort et forarbeid som gjør at Lakselvterminalen nå står der klar til bruk. Bygget 
forenkler hverdagen til sjåførene på Miniekspress, og jeg aner konturene av økt aktivitet fra Lakselv i 
årene som kommer. Vi ønsker initiativtagerne Lak lakselvterminalen AS, Kjell Skatvedt og Dag Jostein 
Arild lykke til med satsingen videre. Se innslaget TV2 laget om fraktterminalen her.  

Det ble ingen kommunesammenslåing på oss i denne omgangen. Samarbeid med andre er likevel 
viktig for oss, og med vår beliggenhet midt i Finnmark har vi samarbeidspartnere på alle kanter. Det er 
bra. Vi har vedtatt å bli med i Vest-Finnmark regionråd, og takker for invitasjonen inn. Dette er et 
samarbeid jeg håper skal skape resultater for begge parter. Nordkappregionen havn IKS er et annet 
interkommunalt som er utrolig viktig for oss. Uten kompetansen fra Nordkapp hadde arbeidet med 
snuhavna blitt betydelig vanskeligere. Takk til dem for et offensivt og konstruktivt bidrag til å realisere 
snuhavna. 

Forsvarets langtidsplan ble vedtatt i Stortinget i november, med en reduksjon av aktiviteten på GP. 
Jeg er spent på hva som eventuelt ligger i landmaktstudien, og vil følge opp dette arbeidet i 2017. 
Samtidig er jeg realist og ser at de prioriteringer som er gjort i LTP fører til en ny 
omstillingsperiode. Tilbakemeldingene underveis i prosessen er positive, men det gjenstår enda å se 
det endelige resultatet. Fylkeskommunen har vært en viktig støttespiller og samarbeidspartner i å 
synliggjøre behovet for et godt forsvar i nord, og jeg vil takke for den innsats fylkesordfører Runar 
Sjåstad og hans mannskap har bidratt med både til forsvar og rullebanen på Banak. 

Det har med andre ord vært store og viktige eksterne prosjekter å jobbe med i mitt første år som 
ordfører, samtidig som jeg er like opptatt av at vi har en velfungerende kommuneorganisasjon som 
leverer gode tjenester til innbyggerne våre. 

Organisasjonen Porsanger kommune har også stått i stor omstilling det siste året. Nesten hele 
ledergruppa er skiftet ut, inkludert rådmannen, som startet sitt virke i Porsanger kommune 1.5.2016. Å 
omstille seg fra en politisk ledelse til en annen har nok vært krevende, og jeg vil berømme de ansatte i 
hele organisasjonen, som står på for gode tjenester til innbyggerne hver dag. I skoler og barnehager, 
på helsestasjon og barnevern, på sykeavdeling, PU-boliger og i psykiatritjenesten. Legestasjonens 
folk står i hardt vær og møter befolkninga etter beste evne. Dette er en situasjon jeg er opptatt av å 
finne en god løsning på så snart som råd er. 



Servicekontor, økonomi og personalavdelinga jobber jevnt og trutt for å møte behovene i sine 
avdelinger, og teknisk avdeling har hatt store utfordringer gjennom året. Rådmannen har satt i gang 
gode prosesser når det gjelder teknisk avdeling, og jeg tror på en omstilling til det bedre for næringsliv 
og innbyggere. Planarbeidet er godt i gang, og jeg ser frem til mer forutsigbarhet for de som skal 
bygge og etablere seg i kommunen vår fremover. 

Flyktningekrisa har preget året. Det var det første jeg måtte handtere da jeg tiltrådte som ordfører i fjor 
høst, og jeg lar meg imponere over kompetansen i organisasjonen. Fordi vi har bygd kunnskap over 
tid, "stod vi han av" og kom etter hvert på banen med innovative og gode løsninger for de 150 
asylsøkerne som oppholdt seg i vår kommune. Blant disse var enslige mindreårige, familier og enslige 
kvinner og menn.  

Til tider gikk det ei kule varmt mellom oss og Nord Norsk Mottakssenter, men i etterpåklokskapens 
navn ser jeg at de gjorde sitt beste med de rammebetingelsene de fikk tildelt. Et effektivt byråkrati tok 
oppdraget på alvor og avviklet mottakene akkurat idet de var kommet opp å gå og 
samarbeidet begynte å fungere. Jeg forstår ikke hvorfor Norge ikke kunne opprettholde flere av 
mottaksplassene, all den tid verden fortsatt lider. Det er bare å se til Aleppo og de grusomheter som 
utspiller seg der. 

Samtidig er jeg utrolig stolt over det arbeidet Porsanger kommune gjør når vi tar imot og bosetter 
mennesker som har behov for en ny start. Porsanger har bosatt rundt 100 flyktninger, mange av dem 
er barn og familier. Vi skal bosette inntil 15 i 2017. Utfordringen vår er og blir å sørge for god 
integrering. Språkpraksis og arbeid er viktige ingredienser når gode liv skal skapes. Derfor håper jeg 
både Porsanger kommune og næringslivet kan finne plass til mennesker som trenger arbeid på en 
eller annen måte. Sammen kan vi finne gode løsninger. 

Dessverre ser vi at arbeidsledigheten øker noe i Porsanger i november i år sammenlignet med 
november 2015. Jeg vil anta at dette kan ha sammenheng med at den nasjonale ledigheta øker og 
krisen i oljeindustrien. Det gir oss utfordringer å løse i 2017. Sett i lys av behovet for arbeidsplasser for 
våre nye bosatte landsmenn og at vi har ei gruppe unge uføre og mennesker som sliter på grunn av 
rus og/eller psykiatri, er det svært viktig for oss å både beholde og skape nye arbeidsplasser i 2017.  

På tross av og på grunn av våre små og store utfordringer føler jeg meg privilegert som får lov til å 
lede Porsanger kommune i ei utrolig spennende tid. Uten mennesker som hver dag står på for å finne 
de beste løsningene ville oppdraget som ordfører vært mye vanskeligere å stå støtt i. 

Jeg vil med dette ønske våre innbyggere, gode naboer, venner og samarbeidspartnere en riktig 
fredfylt og god jul! 

Så gleder jeg meg til å ta fatt på det viktige arbeidet som ligger foran oss i 2017! 

Aina Borch 

Ordfører 

 

 

  



Ukeslutt #39 2016 – 29.12.16 
Minnemedalje, frokostmøte, Julekonsert/Mari Boine, gjenutsetting og julebord 

Forrige ukeslutt ble en juleslutt og uka før var budsjettvedtaket tema. Det er på sin plass å få sagt litt 
om noen av de andre små og store historiske øyeblikkene som har funnet sted de siste ukene før 
julefreden senka seg i 2016. 

I innspurten av 2016 fikk jeg spørsmål fra Finnmark Dagblad om mine ønsker for det nye året. Jeg 
velger å starte siste ukeslutt i 2016 med mitt viktigste ønske for 2017, å komme nærmere nullvisjonen 
for mobbing. Dette gjør vi best, tenker jeg, med å ha fokus på inkluderende fellesskap. Ungdata-
undersøkelsen som ble publisert tidligere i høst, viser at ungdommen vår trives godt og har det bra i 
Porsanger. Samtidig vet vi at det ikke er slik for alle. 

Jeg ønsker meg en verden der mennesker gleder seg til å stå opp om morgenen og gjøre seg klar til 
en ny dag i barnehage, på skole eller jobb. Det er ikke alle som føler det slik. Det er ikke alle som har 
noe å gå til. Det er ikke alle som har et fellesskap å være en del av. Og det er heller ikke alle som blir 
mobbet av andre. 

For meg handler det like mye om å inkludere, akseptere og anerkjenne forskjellighet. Det handler om 
integrering av mennesker som kanskje er annerledes enn deg og meg. Det handler om respekt. Og 
det handler om å gjøre mot andre det jeg ønsker at andre skal gjøre mot meg. 

Jeg ønsker meg en verden der forskjellene blir mindre og der hatefulle meningsytringer gjøres om til 
konstruktive tilbakemeldinger. Jeg ønsker meg et samarbeidsklima som bidrar til vekst og utvikling, 
både i politikken, i Porsanger, i Finnmark, i Norge og i verden. 

Det krever noe av hver og en av oss, og jeg har tenkt å ta min del av ansvaret. Jeg kan ikke love at jeg 
alltid kommer til å gjøre ting «rett», men lover å gjøre mitt beste, og er godt pansret til å tåle en 
tilbakemelding eller to, som kan løfte meg til å bli litt bedre neste gang. 

Derfor gleder jeg meg til å være med når barnehager og skoler setter mobbing på dagsorden i 
lærende nettverk neste år. Jeg ønsker meg gode møter med elever, foreldre, lærere og andre. 
Kampen mot mobbing og for inkluderende, gode fellesskap er vår felles kamp. Den vinner vi bare 
sammen, når vi kjemper skulder ved skulder og anerkjenner hverandre for våre gode, om enn ulike 
løsninger.  

Regjeringens minnemedalje «Takk for din innsats 1939 – 45» 

Regjeringen har i anledning markeringen av frigjøringsjubileet laget en minnemedalje, «Takk for din 
innsats 1939 – 45». Minnemedaljen kan tildeles norske og utenlandske militære og sivile som 
anerkjennelse for innsats under andre verdenskrig. 

Jeg fikk som ordfører en henvendelse fra Jens Egeland i november. Han hadde lest Roger Albrigtsens 
bok «Krigens vitner Finnmark-skjebner 1940-1945», og mente Rasmus Utsi var en av de som hadde 
gjort seg fortjent til en slik heder og ære. 

Jeg meldte vår begrunnelse til fylkesmannen, som raskt meldte tilbake at de stolte på vår vurdering. 
Det var derfor med stor ære jeg orienterte kommunestyret 15.12 om tildelingen.  

Rasmus Utsi var en ung mann som under andre verdenskrig hjalp flere ti-talls mennesker som flyktet 
fra Børselv når tyskerne begynte å brenne og evakuere menneskene der med tvang. Han bygde, 
sammen med en kamerat, en rekke gammer slik at flyktningene fikk skjul, i tillegg slaktet han og 
kameraten flere reinsdyr og sørget dermed for at voksne og barn som hadde gått flere dager uten mat 
ble berget fra sultedøden. Utsi var også involvert i en episode i Karasjok hvor han hjalp krigsfanger 
med mat. Minnene om fangene sitter ennå i dag. Det er sterke inntrykk som har fulgt Utsi hele livet.   



For meg er innsatsen Rasmus Utsi gjorde under andre verdenskrig til stor inspirasjon. Rasmus er i 
dag 91 år gammel, og for meg er han en helt som bidro med det han kunne i en helt prekær situasjon. 
Jeg er sikker på at han har fortsatt med det videre i livet. Det krevde mot og kloke handlinger å gå inn i 
det Rasmus gjorde. Han satte eget velvære på spill for å hjelpe andre. Det står det respekt av. 

Derfor gleder jeg meg til å invitere Rasmus Utsi og hans kone Anna til en høytidelig overrekkelse av 
minnemedaljen sammen med familie og venner på nyåret. 

Les mer om regjeringens minnemedalje her.  

 

Fraktterminal 

Fraktterminalen ble høytidelig åpnet 15.12, og jeg skrev om denne i juleslutten, like før jul. Dette er en 
satsing det har vært jobbet med i mange år. At den nå er realisert og kan tas i bruk, gir næringslivet i 
Finnmark og Porsanger store muligheter. En god sak kan ikke gjentas for ofte, og jeg anbefaler deg å 
ta en titt på TV2’s innslag om fraktterminalen like før jul. 

Se TV2's innslag her.  



 

Finnmark Dagblad: 17.12.16 

Frokostmøte med næringslivet 

Tirsdag 14.12 møtte jeg næringslivet til frokost sammen med PIU. På mine reiser i høst har jeg hatt 
gleden av å snakke om alt det positive som skjer i Porsanger, og dialogen med næringslivet er viktig 
for å sikre at vi gjør de riktige tingene. 

Tilbakemeldingene fra næringslivet er at Porsanger kommune i seg selv er et hinder for utvikling, da vi 
både mangler tomter for husbygging og næringsarealer, i tillegg tar saksbehandlingen ofte lang tid. 

Rom ble ikke bygd på en dag, og jeg ber om at innbyggerne fortsatt er tålmodige. Planarbeidet er 
kommet godt i gang, og rådmannen er i gang med en omorganisering av teknisk avdeling, sammen 
med ledelsen og de ansatte. Parallelt med dette arbeidet leies det også inn ekstern hjelp til å ta ned 
restanser. I tillegg har vi nye nettsider, og jeg anbefaler alle å bruke informasjonen som er tilgjengelig 
om for eksempel byggesak, sammen med de skjemaene som pr i dag er i bruk, i sin kontakt med 
Porsanger kommune. Jeg har derfor tro på at 2017 vil bringe med seg en forbedring av våre 
tjenester.     

Sjekk for eksempel vår informasjon om byggesak her. 

Gjenutsettingskonkurranse Lakselva 

Lakselv grunneierforening hadde sin årlige trekning av gjenutsettingskonkurransen før jul, og jeg 
hadde gleden av å bidra til trekningen. Laksefiske har blitt en betydelig ressurs i Porsanger, en ressurs 
som bidrar til positive ringvirkninger for hele samfunnet. Gjenutsetting av laks er en måte å skape god 
forvaltning, og jeg lar meg imponere av det arbeidet som gjøres. Samarbeid er nøkkelen til suksess, 
og det er Lakselv grunneierforening et godt eksempel på. Jeg håper den kunnskapen de har tilegnet 
seg, kan tas ut i de andre lakseelvene i Porsanger, og bidra til å ta ut enda mer av vårt potensiale på 
dette området. 

Sjekk hvem som vant konkurransen her.   



Kulturskolens tradisjonelle julekonsert og bursdagsmarkering Mari Boine 

Årets julekonsert i regi av kulturskolen ble også en gave til Mari Boine som fylte 60 år 8. november. 
Mari har vært på reise i høst, og vi fant det naturlig å gjøre litt ekstra ut av kulturskolens julekonsert, 
14. desember. I tillegg til kulturskolens egne elever, var gjesteartister invitert til å bidra. Porsangerne, 
Juniorspellemannslag, Ellisif Wilhelmsen, Anne-Laila Sommerseth og Anastasia Dimitrieva var blant 
de som stilte opp i rådhusfoaijeen for å hylle Mari, i tillegg til kulturskolens egne elever og lærere. 

Det ble en utrolig flott opplevelse der mer enn 50 artister stod på scenen. For noen var dette aller 
første gang, mens andre hadde årelang erfaring bak seg. For en inspirasjon, og en kjekk påminnelse 
om at vi har talenter som følger i rekken av dyktige musikere fra Porsanger. 

Kulturskolen har mer enn 50 elever i sin portefølje, elever som har hver sine ambisjoner om å lære 
seg å spille et instrument eller synge. Noen har en drøm om å nå ut til verden, andre finner ganske 
enkelt gleden i å spille og derigjennom glede andre. Vi har utrolig dyktige og engasjerte lærere i 
kulturskolen, som fortjener sin heder og ære for å gjøre Porsanger til en trivelig kommune å bo og leve 
i. 

Bildene fra julekonserten finner du innledningsvis i bildegalleriet. 

Julebord for de julebordløse 

Mandag 19.12 var jeg gjest på et spesielt julebord. Rus- og psykiatritjenesten hadde invitert til 
julemiddag for de julebordløse på fjordutsikten. Det ble servert nydelig mat, og gavebordet bugnet 
over av gaver til store og små gitt av næringslivet og privatpersoner. Det ble hyggelige timer med både 
underholdning og gode samtaler over bordet med mennesker som har hatt sitt å stri med gjennom 
livet. 

Mitt ønske for det nye året er at vi også bryr oss om og involverer de som trenger litt ekstra hjelp til å 
mestre hverdagen. Et sted å bo. Et arbeid å gå til. En møteplass å bidra på. Det handler mest av alt 
om muligheten til å leve et verdig og godt liv, med mulighet til å bidra for seg selv og andre.   

 

De beste ønsker for 2017 – et år i samarbeidets tjeneste! 

Aina Borch 

 


